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Българинът го е страх 
да повярва в себе си

ИНТЕРВЮ

Емоционалното мислене често води до пълно доверие в началото и до 
категорично отричане в края, твърди 26-годишният доскорошен студент

Христо Панчев е завъ-
ршил Факултета по жур-
налистика на СУ, магистър 
по публична комуника-
ция и бакалавър връзки с 
обществеността. Във Фон-
дация «Оранжева луна» 
е председател на Управи-
телния съвет. Бил е член 
на Академичния съвет на 
Софийския университет в 
периода 2005-2007-ма, от 
квотата на студентите. Ро-
ден е в София през 1983 
г. Завършил е училище с 
преподаване на френски 
език «Виктор Юго» в сто-
лицата. Владее френски и 
английски. Родителите му 
са архитекти. Има брат. 

Високата изборна 

активност обаче показа, 

че хората в България 

уважават демокрацията, 

ценят свободите си и не 

остават безразлични.

Сега всеки има своята сво-

бода да бъде инициативен, 

да търси информация, да 

променя средата, в която 

живее, или пък съответно 

- да очаква нещо отгоре. 

Въпрос на избор...

Защото е грешка да мислим, че тук е лошо. Тук 

всичко просто е още на начален етап. И това за 

мене е плюс. Много неща има в България, които 

тепърва ще се случват. Това е голяма възможност. 

Зависи как възприемаш нещата - ако искаш 

всичко да ти е наготово, много лесно е да отидеш 

навън и да си намериш някаква работа...

Защото истинското развитие на 

едно общество не се случва в 

администрацията, то се случва в 

бизнеса, в икономическия сектор, 

в неправителствения сектор, в 

университетите и училищата.

- Току-що отминаха из-
борите за нов парламент, 
който вече започна ра-
ботата си. Как оценява 
човек на 26 години като 
теб промените?

- Тези избори бяха голя-
мо предизвикателство пред 
демокрацията в България. 
Купуване на гласове, не-
пропорционално разпре-
делени изборни секции 
извън страната, промени 
на изборните правила в по-
следния момент - все неща, 
които биха засрамили вся-
ка стабилна демократична 
държава. Високата избор-
на активност обаче по-
каза, че хората в България 
уважават демокрацията, 
ценят свободите си и не 
остават безразлични. До-
тук добре. Все още обаче 
разбирането за политика 
в обществото минава през 
твърде много емоции, за 
сметка на рационалното 
мислене. Емоционалното 
мислене често води до 
пълно доверие в началото 
и до категорично отричане 
в края. А крайностите не са 
полезни за никоя държа-
ва, това е сигурно. Наред 
с това болшинството у 
нас смята, че държавната 
администрация - «поли-
тиците», са всевластни и 
отговорни за всичко. Не 
е точно така. Това време 
отмина, ролята на държа-
вата сега би трябвало да е 
различна. Сега всеки има 
своята свобода да бъде 
инициативен, да търси 
информация, да променя 
средата, в която живее, или 
пък съответно - да очаква 
нещо отгоре. Въпрос на 
избор. 

А иначе демокрацията, 
както и личната свобода, 
е заплашена всеки път, 

когато си помислим, 
че сме я постигнали. 
Липсата на усилия 
за поддържането й е 
първият признак за 
нейната смърт. Това 
е и трагедията на 
демокрацията - че 
зависи от нещо тол-
кова непостоянно и 
субективно - лич-
ния избор. Много 
смешна е идеята да 
се направят избо-
рите задължител-
ни. Как да напра-
виш личния избор 
задължителен? Та 
нали това е право, 
не задължение.

- Да продължим 

с личните пристрастия 
и с втория въпрос: като 
човек, който има вече 
опит с проекти по линия 
на Националния център 
Европейски младежки 
програми и инициативи, 
какво научи за «Младеж-
та в действие» - програма, 
на която често се гледа със 
скептицизъм. Впрочем с 
връзки ли се уреди?

- Програма «Младеж-
та в действие» е една от 
най-прозрачните и най-
действащите програми, 
които в момента работят в 
България. Оценява я и Ев-
ропейската комисия, зато-
ва и бюджетът й непрекъ-
снато нараства. Проектите 
са малки, нискобюджетни, 
но за сметка на това много 
ефективни. Това са про-
екти за по 5000-6000 евро 
максимум и така участват 
повече млади хора по раз-
лични инициативи. Тук 
връзки не играят. Тръгва се 
от идеята какво искаш да 
направиш. Ние например 
от студентския факултетен 
съвет заедно с фондация 
«Оранжева луна» (проект 
на факултетен студентски 
съвет) преди 5 години за-
почнахме един фестивал 
по повод деня на свобод-
ното слово - 3 май. За тези 
пет години гости на наши 
прояви са били някои от 
най-популярните българ-
ски журналисти със свои 

филми, презентации, дис-
кусии. Правим семинари 
също, направихме конкурс 
за социална реклама тази 
година.

- Какво е то социална 
реклама?

- В цял свят тя е една 
от най-ефективните (и 
най-евтините, между дру-
гото) форми за социална 
промяна в области като 
екология, здравеопазване, 
превенция на зависимо-
сти. Например много по-
лесно е да накараш хората 
да не си изхвърлят боклука 
на улицата чрез социална 
реклама, отколкото със 
законодателни промени, 
които че-

сто са само услож-
няване, бюрократична 
тежест и не са съобразени 
с реалната психология на 
обществото.

Докато социалната ре-
клама и социалният мар-

кетинг са длъжни да се 
съобразяват със социални-
те нагласи, с мисленето на 
хората и по някакъв начин 
да ги променят. Примери-
те от цял свят за това са 
много. През 80-те годи-
ни, когато проблемът със 
СПИН и други подобни 
болести става много горещ 
и нуждата от информиране 
бързо и навсякъде на-
раства, влиза в действие 
социалната реклама. Тя 
трябва да е жива, интерес-
на, а не скучна информа-
ция. Тя говори на езика на 
своите потребители. Това 
е ключово за нея. При нас 
социалната реклама е на 
доста първично равнище и 
все още разчита на страха 
и на мотивации, които 
не са най-стабилните. И 
според мен като цяло у 

нас няма социална рекла-
ма. Имаше няколко добри 
кампании, но в света най-
запомнящите се са абсо-
лютно свежарски, креатив-
ни. И позитивни най-вече. 
Това е идеята. На нашия 
конкурс за социална ре-
клама се явиха изненадва-
що много кандидати - сту-
денти, някои от които 
спечелиха 
стажове в 
рекламни 
а г е н ц и и . 
Посяваме 
семето, как-
то се казва, 
на добрите 
идеи в този 
сектор.

-  Ти с а-
мият къде 
виждаш най-вече своето 
място като човек, вече 
завършил следването?

- Занимавам се със соб-
ствени проекти, свързани 
с изкуство някои от тях. 
И отделно имам анга-
жименти към фондация 

«Оранжева луна» като 
хоби. 

- А от какво живееш?
- От други мои занима-

ния. Не съм на работно 
време никъде, а върша 

кампанийна работа. Пък 
и нямам много разходи, 
понеже си живея в София 
при нашите. Пътувам по 
мои си работи, но основно 
си живея в България. И 
предпочитам да си живея 
тук. Като има възможност 
да се пътува, защо трябва 
да се емигрира? Аз смятам, 
че другите страни в Ев-
ропа много по-трудно се 
променят. Там нещата са 
ясни, докато тук има поле 
за изява и много от нещата 
у нас биха могли да се раз-
вият по друг 

начин. Защото е грешка да 
мислим, че тук е лошо. Тук 
всичко просто е още на на-
чален етап. И това за мене 
е плюс. Много неща има в 
България, които тепърва 
ще се случват. Това е голя-
ма възможност. Зависи как 
възприемаш нещата - ако 
искаш всичко да ти е на-

готово, много лесно 
е да отидеш навън и да си 
намериш някаква работа. 
Лично аз засега предпочи-
там предизвикателствата. 
На родна почва.

- Има ли бариери, които 
да спират решаването на 
нещо лично при теб?

- Бариери няма. Най-
големите постижения в 
световната история са се 
случили в трудни времена. 
И научни, и обществени...

- Звучи 

красиво, но...
- Суровата среда изграж-

да личности. Имам много 
приятели от Европа, които 
живеят добре. Но това, 
което им липсва, е усе-
щането, че трябва да над-
граждат нещо. Те просто 
са родени в изчистена вече 
среда. И това, между дру-
гото, дава големи дефекти. 
Ние си мислим, че тук сме 
много потиснати, но има 
поле за развитие, желание 
за това развитие. Разбира 
се, не всички мислят така, 
но голяма част от хората 

разсъждават по този на-
чин. Проблемът в голяма 
степен е, че ги е страх да 
повярват в себе си. Било то 
за собствен бизнес, било за 
изразяване на ясна, силна 
позиция в обществото. И 
затова умното говорене че-
сто става на маса. За праз-

ни приказки и 
аз съм от тези 
с историята на 
маса...

-  К о й  т е 
п од д ъ рж а  в 
твоите разби-
рания - семей-
ството, гадже-
то, приятели-
те?

- Както все-
к и  ч ов е к  в 

света, и в България всеки 
поддържа близките си и 
те него. Това е абсолютно 
нормално, няма тази дра-
матичност: «Как живееш 
тук?». Един много сериозен 
обществен проблем, спо-
ред мен е, че често смятаме 
едностранните решения за 
ефективни. Истината е, че 
решението на сериозните 
проблеми е многостранно, 
изисква много хора, екип 
от специалисти от раз-
лични сектори. Затова и 
на общи въпроси от рода: 
«Как да се оправим?» не 
може да се отговори с две 
думи. 

Много често се мисли, 
че политиката е инстру-
ментът за решаване на 
проблемите. Това не е 
така - политиката заема 
80 процента от мястото в 
медиите. Когато то падне 
на 50, даже на 40 процен-
та, мисля, че нещата ще 
придобият по-нормални 
общоевропейски норми. 
Защото истинското разви-
тие на едно общество не се 
случва в администрацията, 
то се случва в бизнеса, в 
икономическия сектор, в 
неправителствения сектор, 
в университетите и учили-
щата. И трябва да се говори 
за нещата там. Да се върнем 
на програмата «Младежта 
в действие» - единствената 
за мен програма, която 
позволява самодейност, в 
хубавия смисъл на дума-
та, на неправителствени 
организации и образова-
телни структури, които 
да извършват дейности 
извън определените им от 
закона рамки и от нави-
ците. А това е ключът към 
гражданско общество и 
обществено развитие. 

Христо Панчев:
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АЛБИОН

Удари ли ви кризата?

Тази година искате да си върнете
повече такси от миналите години?

Обадете се сега!

02088261361 -  Шукрие
Моб. 077 8715 6454                                                                                 
Александрина - 020 8826 1320 , 07793918238

БЕЗПЛАТНА КОНСУЛТАЦИЯ НА БЪЛГАРСКИ!

Вестник БГ БЕН излиза във ваканция!

Начало на ваканцията – 01.08
Край на ваканцията – 31.08

Оправдание на ваканцията – след толкова много дъжд 
трябва да спасим поне последния месец на лятото

Първи брой след ваканцията – на 12.09

Евгений Кайдъмов
Петицията, която по-

местихме в миналия брой 
на вестника, бе преда-
дена на съответните от-
говорни лица на 20.07 и 
три дена по-късно полу-
чи отговор от министъ-
ра  Труда,Търговията и 
Предприемачество Мери 
Кохлън. 

Поместваме текста на 
писмото с малки съкра-
щения:

“През 2006 г. правител-
ството на Ирландия взе 
решение след влизането на 
България в ЕС гражданите 
на тази страна да канди-
датстват за разрешителни 
за работа в Ирландия. След 
преразглеждането на пози-
цията по този въпрос през 
2008 г. това становище бе 
отново потвърдено вслед-
ствие от новите преди-
звикателства, пред които 
световната икономическа 
криза изправи трудовия 
пазар на страната.

При кандидатстването 
си за трудови разреши-
телни за работа в Ирлан-
дия (employment permits) 
гражданите на България 
се ползват с преферен-
циален достъп до пазара на 
труда спрямо гражданите 
от държавите извън ЕС. 
Също така много българи 
имат възможността да ра-
ботят в Ирландия и без да 

им се налага да притежа-
ват такъв документ, като 
например, тези, които са 
живеели на територията 
на страната преди 2007 
г., съпрузите/съпругите, 
техните деца, както и само-
наетите работници. Наред 
с това българите, които са 
работили в държавата с 
валидно разрешително за 
период от 1 цяла работна 
година също така могат да 
не подновяват тези разре-
шителни, за да продължа-
ват да работят. 

Издаването на т.нар. 
employment permits на-
скоро бе преразгледано от 
правителството с цел да 
бъде спазена тяхната адек-
ватност спрямо динамич-
ните нужди на ирландския 
трудов пазар. В резултат от 
това бе обявено въвежда-
нето на ревизирани изис-
квания за квалификация 
при кандидатстването за 
новите трудови разреши-
телни, касаещи новопри-
стигналите. В съответ-
ствие с новите европейски 
разпоредби за неналагане 
на допълнителни рестрик-
тивни мерки за достъп до 
пазара на труда от страна 
една държава-членка на ЕС 
на друга, желая да ви уве-
домя, че новите завишени 
изисквания за професио-
нална квалификация при 
издаването на employment 

permits няма да се прила-
гат спрямо гражданите на 
България....”

Коментар: Казано на-
кратко, няма да ви огрее 
в скоро време. В основата 
на проблема, както знаем, 
стои абсурдно рестриктив-
ната мярка да се издават 
трудови разрешителни по 
изключително утежнена 
процедура за общност, 
която се състои словом и 
цифром от ...3000 души. 
При това – почти 4/5 от тях 
са професионалисти и само 
малка част – самонаети. И 
до един – граждани на Ев-
ропейския Съюз. Издава-
нето на подобни разреши-
телни, както бе споменато 
в текста на петицията, е 
само по себе си мярка, при-
ложима обикновено към 
неевропейските граждани. 
Истина е, че засегнатите от 
нея ще са предимно ново-
дошлите или тези, които 
биха дошли. Това, разби-
ра се няма значение там 
горе в държавния апарат, 
където хората са сведени 
до цифри. От една трябва 
да се поореже, за да се по-
заобли друга. А основното 
човешко право, залегнало 
в Европейската консти-
туция, като правото на 
свободно движение и труд 
в рамките на Евросъюза, 
засега може да си остане 
на хартията в Брюксел до 
второ повикване. Впро-
чем, най-чаровният мо-
мент от бюрократичния 
копи-пейст на писмото на 
Мисис Кохлън е фразата 
: “При кандидатстването 
си за трудови разрешител-
ни за работа в Ирландия 
гражданите на България се 
ползват с преференциален 
достъп до пазара на тру-
да спрямо гражданите от 
държавите извън ЕС”. Сла-
ва богу, поне ни признава 
жената в прав текст, че 
определено не й приличаме 
на бежанци от Руанда.

Петицията против трудовите ограничения 
на българите в Ирландия получи официален 

отговор от ирландското правителство

BBC
Стотици безработни 
се явиха на обявения 
конкурс за работната 
позиция “Вещица” в 
атракционния Wookie 
Park в графство 
Съмърсет. Според 
щата на длъжността 
вещицата трябва да 
плаши минаващите 
през пещерите на 
парка, като им изскача 
от най-различни места
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Всяка сутрин Петър е принуден да се 
сблъсква с шокиращата реалност на 
експлоатацията. Пътуването от България 
до Обединеното кралство досега му е 
струвало 600 британски лири за евтини 
автобусни билети и разрешителни за 
работа, които така и не пристигат. 
Работейки за нищожна заплата при ужасни 
условия, той е принуден да бере зеленчуци 
без да е сигурен, че изобщо ще получи 
някакви пари. Седмиците преминават в 
месеци. Понякога дори му се налага да си 
търси храна по улиците. Мечтата за нов 
живот в Обединеното кралство бавно се 
превръща в кошмар.

ОСЪЗНАЙ 
ЕСКПЛОАТАЦИЯТА 

Ако сте жертва на несправедливо 
отношение от страна на 
нелегални работодатели, 
свържете се с GLA и ние ще спрем 
тези злоупотреби

Ние ще: 
 

език

работниците

0845 602 5020
GLA МОЖЕ ДА ВИ ПОМОГНЕ
www.gla.gov.uk  enquiries gla.gsi.gov.uk 
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АЛБИОН

QUALIFIED, ENTHUSIASTIC & 
RELIABLE DENTAL NURSE

REQUIRED FOR A NEW DENTAL 
PRACTICE IN KT3 AREA.

GOOD ENGLISH IS ESSENTIAL!
SEND CV+PHOTO TO: 

newpracticecv@googlemail.com

Kонцерти на Представи-
телен ансамбъл „Загорче“

Вижте видеозаписи на 
ансамбъла на: http://www.
londonbulgarianchoir.co.uk/
zagorche.html

3 септември 2009, 19.00 
ч. - Stanchester College, 
S t anche s te r,  S ome rs e t 
Организатор: brenda@
manorfarmhouse.com

4 септември 2009, 19.00 
ч. - Ash School, Ash near 
Martock, Somerset Ор-
г а н и з а т о р :  b r e n d a @
manorfarmhouse.com

5 септември 2009 - Лон-
дон, Оxford Circus, The 
Salvation Army Regent Hall. 
Два концерта, организира-
ни от посолството на Репу-
блика България в Лондон 
и Лондонския български 

хор 16,00 ч. - 17.00 ч. – спе-
циален спектакъл за деца и 
техните родители: £3 (деца 
до 12); £7/£5 19.00 ч. - 21.00 
ч.  - голям концерт с Лон-
донския български хор: 
£8/£6 Организатор: dessi@
londonbulgarianchoir.co.uk

12 - 13 септември 2009 - 
Участие на България във 
Фестивала на река Темза 
под патронажа на кмета на 
Лондон. Организира се от 
Посолството на Република 
България в Лондон.

12.45 ч., Th e New European 
Stage, до London Eye - Два 
половинчасови концерта, 
организирани с помощта 
на Българското посолство 
и Лондонския български 
хор. Организатор: dessi@
londonbulgarianchoir.co.uk

Какво да очакваме през септември

Евгений Кайдъмов
Във връзка с изнесена-

та информация в брой 15 
(170/18.VII.) на в-к БГ БЕН 
относно оплакванията на 
българи, работещи в шот-
ландската ферма за бране 
на гъби Fenton Barns относ-
но некоректното отчитане 
на набраната продукция от 
страна на отговорните лица, 
отново се свързахме с почет-
ния ни консул в Шотландия 
г-н Николай Желев, за да раз-
берем какви са резултатите от 
обещаната от него проверка. 
Оказа се, че при направените 
запитвания от негова страна 
никой от българите, работе-
щи във въпросната ферма, 
не се е ангажирал с позиция. 
“Това е основният ни про-
блем с българите, работещи 
сезонна работа в Шотлан-
дия”, сподели г-н Желев. “Ре-
довно получавам по мейла 
си, който съм го направил 
отдавна публично достояние, 
неидентифицирани оплак-
вания и анонимни сигнали. 
Защо е тази анонимност, 
ако нарушението е наистина 
сериозно? Оставам с впечат-
лението, че недоволствата 
по един или друг повод са 
предимно на лична основа.” 
Нито един от разгледаните 
сигнали през тази година не 
е бил достатъчно обоснован 
или цялата инициатива се е 
разпаднала, когато се е на-
ложило да бъде направена 
инспекция на място. В един 
по-ранен случай през годи-
ната се е наложило да се по-
сети ферма до град Стърлинг 
вследствие на поредица сиг-
нали от българин. Провер-
ката на място обаче устано-
вила, че сигнализиралият е 
единственият уволнен човек 
във фермата. Останалите 
българи там потвърдили, че 
почти никога не го били виж-
дали трезвен, и причината за 
уволнението били заплахите 
за физическа разправа, които 
бил отправил към фермера. В 
най-добрия случай истината 
при сигналите, които наши-
те сънародници подават, се 
оказва някъде по средата. 

След инцидентите в шот-
ландските ферми през мина-
лата година, които получиха 
публичност в цяла Велико-
британия, през тази година 
властите в Шотландия са до-
ста стриктни към фермерите 
и внимателни към наетите 
работници. При последния 
инцидент с българи през 
тази година реакцията на по-
лицията бе светкавична и тя 
арестува с обвинения за ху-
лиганство група пияни шот-
ландци, отправяли заплахи 
към наши сънародници. 
“Има справедливост в Шот-
ландия, но има и начини за 
нейното изискване. То трябва 
да стане по цивилизован път, 
а не с обидни квалификации 
и анонимни доноси.” Реше-
ние по даден казус може да 
се вземе само ако има кон-
кретни доказателства и ако 
предоставящият ги е готов 
да се идентифицира. Когато 
се организира проверка на 
фермата, трябва да има и 
конкретен обвинител. Точно 
в този момент веригата на 
обвинението обаче се къса, 
защото в 90% от случаите 
българите разчитат на това да 
пуснат анонимен сигнал и да 
се покрият, а ние да свършим 
цялата работа. А ако човекът 
реши да се идентифицира, 
то това е обикновено тогава, 
когато работният му сезон 
във фермата е приключил. 
Последният случай, с който 
се занимаваме, е уволнение 
на българин, работещ във фа-
брика за обработка на месо. 
Причина за уволнението 
му бе поради неспазване на 
нормите за хигиена. Подадо-
хме случая на Employment 
Tribunal (Tрудов трибунал) 
в гр. Абърдийн. Впоследствие 
се доказа, че той е бил уволнен 
неправомерно и уволнилият 
го работодател трябваше да 
изплати компенсация.

Българите, работещи във 
фермите, трябва да знаят, 
че също могат да бъдат за-
щитени от тези employment 
tribunals. Разходите по обще-
ствения диспут се поемат от 
държавата, а от хората се 

изисква единствено да ин-
вестират време и да се явят 
там лично, за да защитят 
позицията си. Процедурата 
по вземането на решение 
може да се проточи понякога 
от няколко месеца до една 
година. До този момент няма 
официално регистриран слу-
чай на българин, работещ 
във ферма, който да е дал 
работодателя си на такъв 

трибунал.
“Съветът ми към всички 

българи в шотландски фер-
ми, които са потърпевши 
в дадена ситуация, е да се 
обърнат съвсем уверено към 
местния Employment Tribunal 
и да упълномощят свой при-
ятел, познат или адвокат да 
им представлява интересите, 
докато изчакат в България 
съдебното решение.”

Българите в Шотландия обикновено се сещат за нарушените си 
права, когато си тръгват от фермите и вече няма какво да губят

www.dnevnik.bg
Новата точкова система за оценка на кандидатите за 

имигранти във Великобритания ще стимулира онези 
от тях, които желаят да отседнат в райони, нуждаещи 
се от увеличаване на населението. Подробностите, 
които ще бъдат представени следващата седмица 
от правителството в Лондон, означават, че ще е по-
лесно да се отседне в Шотландия, отколкото в Англия, 
твърди в.»Сънди телеграф». Освен това онези от 
чужденците, които споделят британските ценности, 
ще получават бонус, а които не ги спазват - ще бъдат 
санкционирани.

Северните части на Острова са изрично посочени в 

документа, но в бъдеще критериите ще се променят 
според нуждата от имигранти в други части.Проме-
ните създават вероятност хиляди имигранти, които 
иначе биха били депортирани, сега да останат, ако се 
преместят на север, допълва изданието. Критици на 
инициативата предупреждават, че така Шотландия 
може да се превърне в задна вратичка за промъкване 
на чужденците към други части на Великобритания.

Министърът по въпросите на Шотландия Джим 
Мърфи обаче одобрява промените и смята, че ако 
процесът се управлява добре, този район може да се 
превърне по американски модел в т.нар. melting pot - 

Лондон ще стимулира имигрантите да се заселват в Шотландия
място, където се омесват ирландци, италианци, индий-
ци и източноевропейци. В проекта на «Хоум офис» се 
обявява: «Специални точки може да се дават за умения 
като потенциал да се увеличават доходите, специални 
артистични, научни или литературни способности, ква-
лификация, владеене на английски и престой и работа 
в части от Обединеното кралство, нуждаещи се от на-
растване на населението, каквато е Шотландия.» 

Съгласно новия Закон за границите, гражданството 
и имиграцията кандидатите ще преминават през про-
бен период, преди да станат британски граждани, като 
процесът може да отнеме до 8 години.

Какво прави този фестивал по-специален 
за нас, българите ?  - на стр. 13
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Ивайло Тончев, 
lavrentiiberia@dir.bg
Хладка вода облива тя-

лото, солен уханен вятър 
гали олисяващото теме, 
в главата се борят мисъл 
след мисъл, опитваш се 
да опознаеш тайните на 
битието, да откриеш при-
чината ние да сме тук, а 
не там, гущери се опитват 
да излязат извън водата, 
търсейки развитие, треп-
тиш, станал свидетел на 
раждането на живота на 
сушата, и аха-аха да си за-
дадеш някой от големите 
и омразни още от даска-
лото философски въпро-
си. Рязък вик те връща в 
реалността. Ококорваш 
се срещу двама цигани с 
казан с царевица. Единият 
връща ресто на съседния 
чадър, а другият изкрещя-
ва: “Грандиозен кукурузен, 
цвай лева, гууууууууууут”. 

Край. Общуването меж-
ду теб и безбрежието е 
свършило. Поне за днес. 
Българската природа е 
хубаво нещо, но е фон на 
Плажа. И българският 
плаж е хубаво нещо, но е 
фон на неговите Герои. Те 
винаги са там и ще бъдат 
там. Появили са се сигурно 
заедно с първите скали и 
ще останат там дълго след 
като ти си отидеш. Сори, 
приятелю, но ти не си един 
от тях.

Спасителите
Жените обожават мъже-

те в униформа, дори и 
когато тя е чифт плувки, 
свирка и бинокъл. През 
80-те из кабинките на спа-
сителите се въртеше луда 
черна борса с долари и 
какво ли още не. Сега към 
такава борса никой няма 
интерес, но правата си 
остават същите: да свирят 
внезапно по посока на 
морето и да провеждат 
неангажиращи разговори с 
млади и красиви дами със 
заучените в движение ре-
плики от световните ези-
ци. По телата на по-старите 
единици могат да се видят 
татуировки, на които в 
телеграфен стил са доложе-
ни стари любовни връзки 
– Таня 1985 или Хелга 1980. 
По-младите пък са заучили 
изкуството на позирането 
с перфектно епилирани за-
горели тела. Нямат много 

работа напоследък, защото 
и летуващите не напъват 
да влизат навътре в море-
то. Публична тайна е къде 
отиват отходните системи 
на по-големите комплекси, 
така че, има ли смисъл да 
влезеш 100 метра навътре 
само за да се срещнеш с 
вчерашната си вечеря?

Арендатор на плаж
Централната ос на наша-

та малка плажна биосфера. 
Те даже и не стоят на пла-
жа, защото за тях това е 
загубено време. Заети са с 
други дела, но особено удо-
волствие явно им доставя 
идеята, че ако решат, могат 
и да не отворят плажа. Ей 
така, просто защото не са 
поискали да пуснат хора 
на тяхната площ. Пар-
дон - държавната, ама под 
дългосрочна аренда.

Арендатор-редник 
Като всеки нормален 

господ, арендаторът има 
няколко пророка. Те са 
хората, които реално се 
кичат с названието „арен-
датори”, нищо, че са наети 
служители. Оцелели от 
кварталните войни на 90-
те, служителите съумяват 
да разпрострат над пове-
рения им периметър една 
мила постмутренска ро-
мантика. В черни бермуд-
ки от шушляк и потник, 
най-често по двама, правят 
мързеливи лентички из 
плажа и раздават талон-
чета на всеки, полегнал 
на шезлонг или скрил се 
под чадър. Талончетата 
внушават законов респект, 
нищо, че са изкарани на 
принтер номерца или на-
рязан на малки парчета 
плакат на фолк изпълни-
телка. Те са бедни на думи, 
но богати на метафорични 
внушения. Ако например 
сте се окопали между два 
чадъра, за да не платите, 
съвсем случайно минавай-
ки, могат да ви ритнат или 
напълнят очите с пясък. Те 
знаят, че вие сте умен човек 
и сам ще стигнете до изво-
да за връзката причина-
следствие.

На бара 
Никой не иска да го ца-

кат с топла бира. Започна-
ли в бараки, където бирата 
е вряла от жегата, сега по 
плажовете има доста при-
ветливи заведения, където 

могат да ви нахранят, напи-
ят и въобще да забравите, 
че сте на плажа. Но винаги 
там се крие и Барманът, 
средна възраст около 20-
25, често от дълбоката 
провинция, който върти 
коктейлите, сервира би-
рите, реже картофите и 
особено грижливо събира 
стотинките от бакшишите. 
Те умеят да ви продадат 
сода с лимон и сламка за 
4 лева, като забравят да 
ви върнат и едно левче 
ресто, а вие няма как да 
си го поискате, за да не сте 
“uncool”. И докато барма-
ните вършат своята работа 
тихо и кротко, на фона на 
транс музика, която се лее 
от колоните, навън някой 
пак крещи.

Циганите с казана
На път към плажа обира-

те някое поле с царевица. 
Докато на импровизиран 
огън край плажа рано су-
тринта варите царевицата, 
единият стои до огнището 
и зубри думата „царевица” 
на всички световни езици. 
Другият набързо краде сол-
ница и салфетки от близко 
заведение и ето, към 9 
часа, вече имате първи 
курс. Кукурузен, Мамали-
гарен, Корнен, Мамулен 
– необятна е езиковата 
фантазия. Но тарифата е 
твърда, а въображението 
на захлебилите чуждите 
левчета търговци вече до-
стига нови върхове...

„Тооооооооооопла ца-
ревица, игра за зъбите, 
радост за очите!” 

„Яяяяж мамулите...!”
„Гимнастика за зъбите, 

тооооопъл кукуруз.”
„Голямата загадка на 

България, топла, топла...”
„На Памела Андерсън 

зърната, само за вааааааа-
аааааааас!”

С точни и ясни рекламни 
послания търговците из-
празват казана и са на път 
за нов, когато с ритници 
биват застигнати от арен-
даторите. Следва кратък 
спор, който е решен в полза 
на доброто. Някой яде ца-
ревица и прибира няколко 
лева в джоба, а циганите, 
още по-окрилени, тичат да 
напълнят отново казана, за 
да си избият рушвета.

Гларусите
Една морска легенда раз-

казва как младеж гларус 
литнал към небето, пардон 
- легнал си с 60-годишна 
британка, която после в 
течение на 5 години го 
издържала, защото вярва-
ла, че той е студент. След 
пет години решила да го 
посети, защото се очаква-
ло да завърши, и искала 
да види дипломирането 
му. Изведнъж всичките 
му телефони замрели, не 
се вясвал на адреса си от 
много седмици, а в уни-
верситета не били чували 
за такъв студент. Няколко 
десетки хиляди паунда 
назад и трайна резистент-
ност към бъдещите оферти 
на Черно море. 

Няма как, сред толкова 
разголена плът Палавата 
идея отстои на едно намиг-
ване разстояние. Мъже-
те гларуси са издънки на 
древен род морска фауна, 

която е имала вземане-
даване с жени от всички 
националности, печелейки 
ги с галантно поведение 
и балканска потентност. 
Новите гларуси съвсем не 
са така всеядни. Не всяка 
Гертруда може да се събуди 
в техните обятия и да раз-
чита на прословутата им 
галантност. 

She-гларусите са в по-
различно положение. Пла-
тежоспособният самец 
по-трудно се избира, за-
щото на плажа всички са 
по гащи. Отделни дами се 
опитват да гадаят по мар-
ката на банските, по напит-
ките, които се пият, по ци-
гарите, които се пушат, по 
епилацията или по марката 
на слънцезащитния крем. 
Но да си признаем, след 
свалянето на бермудките, 
обикновено се очертава 
вечер в шубрак и броене на 

звездите през стъклата на 
някой изтърбушен Голф. Е, 
на спа изкушения може да 
ни заведе някой друг, още 
утре, нали?

Вечер имате наистина 
шанса да се насладите на 
самотата си, на общуване 
с морето, на съзерцание, 
докато не ви стресне шум-
ната драка на чистачите, 
които спорят на кого 
се падат чифт забраве-
ни плавници, неотворен 
пакет чипс и 3 лева на 
стотинки, пресети през 
пясъка. Слагам си ръка на 
сърцето и си признавам, 
че ако бях земноводно, за-
силило се да прави еволю-
ционен скок нейде из гео-
графията на България, би 
ме дострашало да изпълзя 
тъкмо на този Плаж. Сла-
ва богу, че съм еволюирал 
навреме в особата Ивайло 
Тончев.

Те те чакат. Те те чакат. 
А ти тях?А ти тях?

http://www.youtube.com/
watch?v=5duIDoAlPNk
Ивайло Тончев, lavrentii-
beria@dir.bg

Една нова песен, посве-
тена на български политик, 
броди из България. “Въх, 
Рамо, Рамо...” е изпълнена 
от Биляна и Готин Бенд. Но 
аз като професионално из-
кривен човек, не мога да я 
слушам, без да се заровя в 
конотационните й пластове 
от семиотични натрупвания. 
В мен още дреме и няма 
лесно да задреме споменът 
за професор Вучков, така 
че, моля ви, пропускайте за 
ваше удобство коментарите, 
поставени в скоби.

„Ай са де...
Въх, рамо, рамо 
на „Позитано”
си имат, мамо, дерт!”
(по незнайни причини 

в песента е вмъкнат Рамо, 
герой на „Слонът, моя прия-
тел” и култовата песен „Рамо, 
Рамо, друже мой”. Вероятно 
лирическият герой търси 
упование и сила, при това в 
някой могъщ приятел. Кой 
друг, ако не индийският 
слон, завоювал сърцата на 
милиони през 70-те, същите, 
които сега гласуват за „По-
зитано”?)

”Гледай сеир само
шушона, мамо,
шъ им го спукат ГЕРБ…
Кът им спукат шушон-

четата,
шъ им цъфнат милион-

четътъ”
(ГЕРБ искат да спукат шу-

шончетата на БСП, което 
поне при мен води до след-
ната аналогия – шушон, 
топлина, енергетика...? Не 
знам защо пред очите ми се 
появява Румен Овчаров и 
е нещо кахърен. Темата за 
милиончетата е ясна, там 
всяко дете знае – имаше едни 
пари, после останаха само с 
имането, а парите ги няма. 
Но песента не призовава за 
активна позиция, защото, 
вярвайки в бат’ Бойко, ние 
просто можем да полегнем 
на креслото с дистанци-
онното и да зяпаме, той 
ще свърши всичко в про-
междутъка между две TV 
реклами)

”Въх, рамо, рамо 
на “Позитано”
си имат, мамо, дерт.
А са дее!!!
Припев:
Бат’ Бойко, дай газ,
изгрял е твоят звезден 

час!
Бой до дупка, глей само,
леле, лак трепкат на „По-

зитано”
(цялата сила на Мистерия-

та на българските гласове, 
покорила космоса и раз-
чувствала света, се стоварва 
върху нас в припева. Не знам 
защо обаче този хор ми на-

помня за така популярните 
през 60-те години епични 
псевдофолклорни песни, 
възпели хиляди именни и 
безименни партизани. Пък и 
името “Бойко” дип си звучи 
като извадено от партизан-
ска песнопойка)

”Въх, рамо, рамо, 
у „Позитано”
треска буди се,
гледай сеир само
силна вода, мамо,
шъй ги отнесе!”
(метафорите „силна вода” 

и “вятър” - две от стихии-
те, които бе овладял на-
времето Капитан Планета, 
важен герой за подражание 
от телевизионното детство 
на основната аудитория на 
песента)

”Кат им лъснат бакийте,
шъ им виснат чивиите!”
”Въх, рамо, рамо,
на „Позитано”
си имат, мамо, ГЕРБ!
Въх!
Глей сеир само
шушона, мамо, ще им го 

спукат ГЕРБ!”
(Хой-хой ! ГЕРБ са вече 

на “Позитано”, илюзията за 
пукането на шушона е шум-
на, сеирът ще е велик, време 
е да се пресегнем за първата 
порция пуканки)

”А са де!
Припев: …
Бат’ Бойко, дай газ!
(...ох, Рамо, Рамо!)

...и вашият плажен саундтрак през тази година е:
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40 WINKS

Интервю на
Евгений Кайдъмов
Как започнахте работа 

на такова ексцентрично 
място?

Ами лесно. Винаги ме е 
привличало необикновено-
то. След като се запознах с 
Дейвид, решението дойде 
само по себе си още на мо-
мента.

Каква е концепцията за 
една “бутикова нощувка” 
насред тази почти музейна 
обстановка?

Отговорът тук отново 
допира до личността на 
собственика на хотела – 
Дейвид Картър. Той е един 
от известните лондонски ди-
зайнери на интериор (www.
alacarter.com). Идеята му 
се заражда вследствие от 
дългогодишната му работа с 
хора от модата и креативни-
те индустрии – дизайнери, 
стилисти, артисти. Къщата, 
която закупува преди 12 
години, е била построена 
през 1717 г. и е носила името 
Queen Anne. Тя е доста вну-
шителна по размери, а сами-
ят той обожава да общува с 
нови и интересни хора. И 
така един ден след лондон-
ския Fashion Week през фев-
руари 2009 решава да отвори 
този най-малък бутиков 
хотел, на най-горния етаж 
на собственото си жилище. 
Място за естети и ценители 
и място, където винаги мо-
жеш да се срещнеш с Дейвид 
някъде из етажите. Идеята 
е отсядането тук повече да 

напомня на уютно гостуване 
на стар приятел, отколкото 
на престой сред лукса на 
стандартен хотел. За тази 
цел той изцяло реставрира и 
проектира дизайна на всяко 
едно кътче на къщата. 

Резервациите в какъв 
аванс от време трябва да 
се направят, за да се дочака 
заветната нощувка в една 
от двете стаи на хотела?

40 Winks не налага по-
добни изисквания, всичко 
зависи от заетостта на хо-
тела и желаното от клиента 
време. Е, ако планирате все 
пак резервация в някоя от 
лондонските седмици на мо-
дата или на някакво особено 
голямо културно събитие, е 
добре да го направите по-
отрано.

Какви хора резервират 
тези стаи и има ли сред тях 
поне едно българско име?

Най-вече хора на мода-
та, артисти, поп звезди, 
чуждестранни бизнесмени, 
производители на вино и 
др. С една дума, всякакви 
хора, но задължително – 
естети. Засега не сме имали 
български гости, въпреки че 
Дейвид има доста приятели 
от България и не е изклю-
чено това в скоро време да 
се промени. Трябва да се 
промени.

Коя е точката на хотела, 
която привлича най-много 
посетителите ви? 

Имаме една скрита в за-
дния двор градина, която 
събира цяла колекция от 

причудливи скулптури и арт 
предмети – статуя на Буда, 
римски бюст и т.н. Това мя-
сто е като магнит за гостите 
ни в редките (уви) паузи на 
лондонския дъжд.

Трудно бих влезнал в 
тази поцинкована вана (на 
снимката). Сигурна ли сте, 
че там не се е разиграл ня-
кой викториански хорър?

За съжаление, не мога 
да ви разсея страховете, 
освен ако не намеря тайния 
дневник на някой от по-
предишните обитатели на 
къщата. Къщата Queen Anne 
е на повече от 300 години. 
Когато е била закупена на-
времето, прозорците й са 
липсвали, а на покрива е 
зеела дупка и звездите са 
могли да бъдат наблюдава-
ни директно от кухнята на 
приземния етаж. Всичко е 
възможно да се е случило 
тук. Ако стените само може-
ха да говорят... 

От юни при вас тече 
програмата от постанов-
ки “Bedtime Story Nights” 
(“Приказки преди лягане”) 
за вашите гости. Това име 
не предполага сякаш осо-
бено спокойни сънища...

Да, четем на гостите ни 
приказки преди лягане и не 
можем да им гарантираме 
спокойни сънища. Гаранти-
раме единствено едно нео-
чаквано пътешествие назад 
във времето към детството 
– по-близко или по-далечно 
за всеки един от нас. Звучи 
по-вълнуващо от един спо-

коен сън, нали? За тази цел 
всички участници се преоб-
личат в пижами, нощници и 
халати, а плюшените играч-
ки и възглавнички за гуш-
кане са добре дошли! Оттам 
нататък пътешествието се 
поема от трупата професио-
нални актьори, които четат 
приказките.

А къде е домашният 
призрак на хотела на тези 
снимки в сайта ви?

Вгледайте се по-вни-
мателно в тях и ще го ви-
дите.

40 Winks
109 Mile End Road
Stepney Green, London
E1 4UJ
www.40winks.org 

Представяме ви Представяме ви 
хотел „40 Winks“:хотел „40 Winks“:

Спали ли сте в бутиков хотел? И аз не 
съм. Все си мислех досега, че понятието 
“бутик” е онова място, в което, както 
знае всеки мъж, текат едни особени 
времеви аномалии. Т.е. – там ТЯ влиза 
“само за десет минути”, а излиза след 
минимум един час. Тук обаче става 
въпрос за един по-различен бутик и 
един по-различен хотел. А именно - за 
най-романтичното място, където човек 
може да преспи в Лондон.

40 Winks – или казано иначе, “40 (на)
мигвания” е името най-малкия бутиков 
хотел във Великобритания. Той се на-

мира в Източен Лондон, предлага една 
единична и една двойна стая и може да 
побере словом и цифром двама души. 
И докато се борех да осъзная идеята 
що е то да се нощува “бутиково”, на 
помощ ми се притече сайтът на хотела 
www.40winks.org, където мотото бе 
обяснено съвсем ясно: “Да се чувстваш 
вкъщи като вкъщи”.

Това бе първото от общо 40-те на-
мигвания на автора на идеята - Дейвид 
Картър, към неподозиращия нищо 
посетител. А второто “намигване” се 
оказа горещата българска връзка, която 

открихме в този хотел. 
Северина Грозева, родом от София, 

е завършила магистратура по Марке-
тинг и Комуникации в университета 
в Surrey. Тя живее в Лондон от близо 
година и изпълнява длъжността Ди-
ректор по ПР и Маркетинг на хотел 
“40 Winks”. 

Северина бе любезният домакин на 
разходката на БГ БЕН в този, хм... малък 
по размери хотел, но голям по размери 
бутик на типичния английски ексцен-
тризъм – такъв, какъвто може да съще-
ствува единствено тук, на Острова.

- капацитет на хотела: 2 души
- желателно условие при резервация: да обичат вечер приказки преди лягане- желателно условие при резервация: да обичат вечер приказки преди лягане

Северина в Музикалната 
стая на хотел “40 Winks”
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Как да се възползваме от Закона 
за защита на потребителите?

Шукрие Хабил, 
LLB ((Hons)
Адвокатска Кантора 
Левенес
Наясно ли са потреби-

телите с правата си и за-
коните, засягащи покупко-
продажбата на стоки? 

В „Постановление 1979 

за покупко-продажби на 
стоки” с последни допълне-
ния и приложения – “Th e 
Sale of Goods Act 1979” (as 
amended) e заложена за-
крилата на потребителя. 
То определя условията и 
състоянието на стоките, 
преди да бъдат пуснати в 

търговската мрежа. 
Стоките трябва да отгова-

рят на следните условия:
- При продажба да от-

говарят на описанието в 
рекламите и всяко друго 
словесно описание от стра-
на на търговеца.

- Да бъдат в добро каче-
ство – да нямат дефекти. 
Да не създават проблеми по 
време на използването им. 
Продуктите трябва да имат 
съответната годност и да 
могат да се използват срав-
нително дълго време. Ако 
закупите продукт с дефект, 
но сте били предварително 
уведомен от търговеца за 
него, то нямате право да 
предявявате каквито и да 
било претенции след про-
дажбата.

- Да са годни и приго-
дени за целта, за която са 
предназначени. Също така 
трябва да отговаря и на 
предназначенията, за които 
сте получили уверение от 
продавача.

Ако стоката не отгова-
ря на тези условия, сте в 
законното си право да я 

върнете, като сумата, която 
сте платили, трябва да ви 
бъде възстановена в пълен 
размер. В случай че се на-
ложи за същата стока да 
похарчите повече пари на 
друго място, то имате право 
на компенсация, която би 
ви покрила допълнител-
ните разходи при покупка 
на същата стока от друг 
търговец.

Но стоката трябва да бъде 
върната в определен срок от 
време след закупуването й, 
за да можете да получите 
100% от сумата. Това обаче 
не значи, че нямате право на 
компенсация след опреде-
лен срок, просто няма да 
получите пълната сума. Но 
производителят или търго-
вецът е длъжен да ремон-
тира или замени стоката за 
негова сметка. При положе-
ние, че дефектът не може да 
бъде отстранен и стоката 
не е напълно изправна, 
то тогава имате право на 
отстъпка от цената или 
връщане на стоката срещу 
получаване на стойността 
в намален размер ( важи и 
за износени дрехи).

Постановлението от 1979 
взема отношение и при 
покупко-продажби на сто-

ки от втора употреба. При 
покупки от частен характер 
сумата се възстановява на 
100% само когато стоката 
не отговаря на описанието. 
Когато дадена стока с обя-
вен срок на годност шест 
месеца не остане годна до 
края на упоменатия период, 
то се приема, че тя отговаря 
на условията, при които 
е била продадена, освен 
ако търговецът не успее да 
докаже противното. От-
говорността по доказване 
наличието на съществу-
ващ проблем по време на 
покупката пада върху по-
требителя. То обаче е из-
ключително трудно, ако сте 
ползвали продукта твърде 
дълго време.

Потребителят има 6 годи-
ни срок от датата на закупу-
ване на продукта, в които 
може да предявява претен-
ции за компенсация. След 
този срок няма каквито и 
да било права да предявява 
претенции за компенсация, 
дори и при възникване на 
проблем.

При предявяване на иск 
за компенсация в следствие 
на възникнала злополука 
или причинена травма от 
закупен дефектен продукт 
срокът също е 6 години. 
Важното в случая е, че е 
необходимо да се докаже, 
че дефектът е съществу-
вал при закупуването на 
стоката, а не е възникнал 
впоследствие.

Великобритания е страна, където социал-
ното подпомагане е много добре развито, но 
и погрешно възприемано от повечето хора. 
Мнозинството от живеещите на социални по-
мощи са здрави и могат да работят в повечето 
случаи физически труд, тъй като не им достига 
образованието за квалифицирана работа. Усе-
щайки вкуса на лесните пари, обаче (колкото 
и да са малко), които им се плащат за седене 
вкъщи, те започнаха да формират през послед-
ните години стабилно влошаващи се тенденции 
и статистики. Тези процеси предизвикаха и 
спешното приемане в началото на годината 
на дълго обсъждания Закон за реформата 
за благосъстояние (Welfare Bill). Този закон 
ясно постави на дневен ред проблемите на 
социалното подпомагане и трудовата заетост. 
Основната идея на британските управляващи 
е да накарат колкото се може повече хора “да 
бъдат възнаграждавани за техния труд, защото 
само платената работа е пътят към независи-
мостта, здравето и добрия начин на живот”. 
Тенденциите на Острова правят отдавна впе-
чатление на новодошлите емигранти, които 
също така на свой ред развиха цяла индустрия 
по получаването на помощи. 

Чрез Welfare Bill правителствените чиновни-
ци насочват вниманието си към следните най-
проблемни социални групи: самотни родители; 
хора със заболявания и хора в неравно положе-
ние; възрастни хора и популярното напоследък 
социално подпомагане за жилище. 

На първо място стои въпросът за осигу-
ряването на условия за работа и намиране 
на работно място на самотните родители. 
Самотните родители във Великобритания 
под предлог, че не могат да си оставят децата 
вкъщи, отказват да работят и кандидатстват за 
Income support. Всичко това оформя една го-
ляма част от ускоряващата се бедност. Новият 
закон предлага условия самотните майки да 
излязат на работа, когато децата им навършат 
11 и когато биха могли да ги водят на училище 
(Secondary School). Малката подробност тука 
е, че на малко хора би им се доработило след 
11 години седене вкъщи. Във Великобритания 

има около 1.8 милиона самотни родители на 
работна възраст, от които 170 000 са самотни 
бащи. 787,000 от общата цифра на самотните 
родители са на Income support и много малък 
е процентът на тези, които оформят помощи 
поради здравословни проблеми, такива като 
Jobseeker’s Allowance и Incapacity Benefi ts. Към 
2005 г. процентът на работещите самотни 
родители достига едва 56.6%, с 11% повече от 
1997 г. Тези тенденции непрекъснато нарастват. 
Това са и най-високите нива на безработица 
сред групата на самотните родители през по-
следното десетилетие. Във Великобритания 
самотните родители, особено самотните майки, 
най-малко мислят относно идеята да работят. 
Докато 70% от самотните бащи и 72% от жените 
с партньори работят, процентът на работещите 
самотни майки е значително по-нисък. Со-
циолозите смятат, че ако се достигне поне 70% 
заетост в тази част на населението, около 300 
000 деца ще избегнат бедността и ще постигнат 
нормална житейска реализация.

Законът за борба със социалния 
мързел на Великобритания е вече факт

The Sun

Машината за бебета 
– Тереза Уинтър, се 
закани официално 
пред британските 
медии, че ще избяга 
от страната, ако 
от Социалните 
грижи посегнат и на 
14-ото дете, което 
очаква. Досегашните 
13 деца до едно 
са й били отнети 
от социалните 
работници. “Хората 
си мислят, че ние с 
партньора ми Дейвид 
сме лоши родители, но 
не сме. Осъзнахме го 
някъде след петото 
ни дете”, заяви 
Тереза пред Sun
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Кой днес има шанс на пазара на труда в България?Кой днес има шанс на пазара на труда в България?

Тези сложни отношения Тези сложни отношения 
Наемател - ХазяинНаемател - Хазяин

Венета Николова, 
www.bnr.bg
Отговорът на този въп-

рос не е еднозначен. Спо-
ред експертите шанс имат 
младите, образованите, хо-
рата с добър професиона-
лен опит, готови да работят 
и срещу по-ниско заплаща-
не, както и специалистите 
в областта на IT техноло-
гиите и на дистанционното 
обслужване на клиентите 
от т. нар. call центрове – 
двата сектора у нас, които 
засега са най-слабо засег-
нати от икономическата 
криза. Но ако попитате 
обикновения българин, 
който прекарва часове, 
сърфирайки в мрежата в 
търсене на обяви за под-
ходяща и по-добре платена 
работа, всичко е въпрос на 
връзки и късмет.

      Вече трети месец 43-
годишният Марио Георгиев 
е безработен. До момен-
та бившият мениджър в 
международна компания 

за строително оборудва-
не е отговорил на над 40 
предложения за работа, 
публикувани в множащите 
се у нас интернет портали 
за трудова заетост. С дълго-
годишния си професио-
нален опит, с владеенето 
на два западни езика и с 
готовността да се примири 
и с по-ниско заплащане, 
Марио има всички шансове 
да си намери работа. За-
сега обаче редките случаи, 
когато е бил поканен на 
интервю, са завършвали с 
неуспех. Проблемът е, че 
Марио е изправен пред 
много силна конкуренция. 
Подобно на него хиляди 
образовани и опитни спе-
циалисти търсят усилено 
своето „място под слънце-
то”. Според статистиката в 
момента на една обява за 
работа отговарят средно 
по 38 души. „В сравнение 
с 2008 г. спадът в броя 
на обявените позиции за 
работа при нас е около 
39 на сто, а ръстът в броя 

на кандидатите за рабо-
та надхвърля 140 на сто”, 
твърди Пламен Вушев – 
управител на jobs.bg – най-
големият български портал 
за трудова заетост. Според 
него тази тенденция е ин-
дикатор за ограничаване 
на пазара на труда у нас в 
следствие на икономиче-
ската криза. 

И още: „Когато една ком-
пания се „свива”, обикнове-
но първите хора, с които тя 
се разделя, това са, така да 
се каже, „най-неключовите” 
служители, хората, в които 
най-малко е инвестирано 
– казва Пламен Вушев. – 
Освен това през послед-
ните месеци много фир-
ми у нас съкратиха свои 
проекти за разрастване. 
В резултат на това бяха 
освободени и много каче-
ствени специалисти. Така 
че първата вълна, която 
заля трудовите борси, беше 
от кандидати с по-ниска 
квалификация. Но сега, със 
задълбочаване на кризата, 

вече започват да се появя-
ват много добре подготве-
ни професионалисти.”

Засищането на трудовия 
пазар с висококвалифици-
рани кадри доведе до пови-
шаване на изискванията от 
страна на работодателите. 
Все по-често за не ръко-
водни позиции се търсят 
опитни специалисти, при-
тежаващи по няколко ди-
пломи, владеещи повече 
от един чужд език, готови 
да работят извънредно и… 
срещу по-ниско заплаща-
не. От друга страна, при-
тиснати от кризата, много 
компании са принудени да 
намалят заплатите на свои-
те служители. Опасявайки 
се, че по този начин ще де-

мотивират хората си, което 
неминуемо ще доведе и 
до намаляване на тяхната 
производителност, някои 
фирми предпочитат да се 
разделят със служителите 
си и на тяхно място да на-
емат също толкова квали-
фицирани специалисти, но 
срещу по-ниски заплати. 
„В случая не става въпрос 
за „справедливост” или за 
липсата на такава, а про-
сто за опит за оцеляване в 
едни трудни икономически 
условия! ” – казва Пламен 
Вушев и добавя: „Повечето 
работодатели споделят, че 
в момента има кандидати 
с по-висока квалифика-
ция, готови да започнат 
работа срещу по-ниско 

заплащане – казва Пламен 
Вушев. – Всъщност това 
е нормална ситуация при 
условие, че все повече хора 
са в ролята на търсещи. 
Същият процес беше на-
лице миналата година, но с 
обратна посока, т. е. тогава 
работодателите не можеха 
да намират качествени 
кандидати, което пък до-
веде до рязко покачване 
на нивата на заплащане. 
Моите лични прогнози 
са, че най-вероятно през 
следващите месеци ситуа-
цията на трудовия пазар 
временно ще се влоши. 
Но очаквам нещата да се 
стабилизират и да тръгнат 
нагоре към средата на 2010 
година.

В момента, в който при-
стигнем във Великобрита-
ния, вече ни чакат два про-
блема, с които трябва да 
се справим по най-бързия 
начин – намирането на 
работа и намирането на 
място, където да живеем. 
Разбира се, в идеалния 
случай ще се намери услуж-
лив приятел или далечен 
роднина, който да ни упъти 
в тези първи стъпки, но в 
масовия случай ни се на-
лага да се настаним някъде 
временно с хора, които не 
познаваме. Първата пред-
поставка за бъдещите ни 
проблеми и главоболия 
вече е налице. 

Част от наемателите 
успяват да се сдобият с 
Договор за ползването 
на стаята/квартирата под 
наем (Tenancy Agreement), 
но наред с него между тях и 
отдаващия квартирата под 
наем съществуват правни 
отношения, независимо 
дали са описани или не в 
някаква форма на договор. 
Тези отношения могат да се 
базират на устна договоре-
ност относно условията 
за ползване на мястото. 
Тази договореност все пак 
трудно би била доказуема 
без наличието на свидетел 
на разговора. Когато се 
сблъскате с проблем, при-
мерно относно покриване-

то на ремонтни разноски 
или връщането на депозит, 
желателно е да се обърнете 
като за начало към правист 
или известните от пре-
дишни наши статии Citizen 
Advice Bureau.

С какво можем отсега да 
свикваме да се съобразява-
ме ? Важно е да се знае, че в 
качеството ви на наемател 
вие сте длъжен да плащате 
редовно сумите по дого-
ворения наем, а другата 
страна трябва да ги взема 
навреме от вас. Ако имате 
затруднения с плащането и 
не можете да си позволите 
да внасяте редовно сумите 
по наема или по таксата 
за общината, законната 
и приемлива алтернати-
ва е кандидатстването ви 
за housing benefit и/или 
council tax benefi t.

Хазяинът ви има право 
да има “достатъчен” достъп 
до мястото, за да извършва 
ремонтни дейности. Какво 
по-точно означава това 
“достатъчен”, е силно зави-
симо от вида на причината, 
поради която се изисква 
достъпът. При извънредни 
ситуации гарантираният 
му достъп трябва да бъде 
автоматичен и безусловен. 
С 24-часово известие хазя-
инът може да изиска от вас 
вход към мястото, където 
се извършва ремонтна дей-
ност, за да се увери как тя 
протича. Собственикът на 
имота, в който живеете, 
би извършил правно на-
рушение, ако с действията 
си се опитва да създаде 
ситуация, която да ви на-
кара да напуснете мястото, 
като например: създаване 
на шумна среда, спиране 
на газта и електричеството 
ви и т.н.

Под-наемателят (sub-
tenant) по правило трябва 
да разполага с минимум 
една отделна стая по зако-
ните на Великобритания. 
Запомнете (поне по закон) 
вие имате право да допуска-

те под-наематели в наетата 
от вас къща без разрешени-
ето на нейния собственик 
единствено ако сте член на 
местната община или на 
т.нар. Housing Association. 
Другият случай, в който 
подобно разрешение не 
се изисква, е, когато сте се 
настанили в необзаведена 
къща. Във всички останали 
случаи такава предвари-
телна консултация трябва 
да бъде направена, освен 
ако подписаният от двете 
страни tenancy agreement 
не упоменава за такова 
ваше право.

Ако заплатеният от вас 
депозит за наемането на 
имота ви бъде отказан да 
бъде върнат, можете да се 
обърнете към общинското 
съдилище за съдействие 
по параграфа “small claims”. 
Aко обаче проблемната 
ситуация стигне до много 
далече и вие решите да от-
кажете изнасяне от имота, 
тогава неговият собстве-
ник посредством частен 
адвокат може да задвижи 
процедурата по Секции 
8 и 21 на действащото за-
конодателство, в резул-
тат на което ще получите 
предизвестие с фиксиран 
срок за овакантяване на 
мястото. В повечето случаи 
това оказва необходимия 
ефект. Следващата стъпка 
е назначаване на дата за из-
слушване на двете страни 
и последващо издаване на 
заповед за встъпване в соб-
ственост. Ако обаче продъ-
лжавате да упорствате, за 
да видите какво ще стане 
по-нататък, развръзката, 
уви, няма да е във ваша 
полза. На предварително 
оповестената дата щатните 
съдебни пристави просто 
ще дойдат и ще ви “помог-
нат” да напуснете завинаги 
това място. 
За повече информация 
и професионален съвет, 
тел. 02088 261 361, 
07886 658 810

The Independent
Във Великобритания се очертава тен-

денция, която може да има взривоопасни 
политически последици. За пръв път бро-
ят на младежите с емигрантски произход, 
намерили работа, е по-голям от този на 
децата на британски родители. Ако важи 
максимата «Бъдещето на една страна е 
в ръцете на нейната младеж», то тогава 
британците би трябвало да се тревожат. В 
разстояние на една единствена година без-
работицата сред младите хора на възраст 
между 18 и 24 години се е увеличила с пет 
процента и достига в момента стойност от 
общо 17 процента! За последен път този 
индекс е бил по-висок преди 16 години.

Новите статистики имат един доста 
проблематичен момент. През последните 
12 месеца 450 хиляди британци по рож-
дение са изгубили работното си място, 
докато за същото време броят чужден-
ците, сдобили се с работа, се е увеличил с 
около 130 хиляди. Възможно е това да се 
дължи в известна степен на по-ниското 
заплащане, но е вероятно това да се дължи 
и на по-голямата амбиция и старание на 
имигрантите.

Трябва да бъде позволено и предпо-
ложението, че незадоволителното учи-
лищно образование на местните също е 
отговорно за тази ножица. Не стига, че 
изпитите за завършено училищно образо-
вание стават все по-лесни, но и от много 
години насам британските правителства 
занемариха грижите за даровити деца от 

по-маргиналните слоеве. Макар че само 
седем процента от децата във Велико-
британия завършват образованието си в 
частни училища, те заемат 41% от студент-
ските места в Кеймбридж и три четвърти 
от всички съдийски постове.

Лейбъристките правителства от послед-
ните 12 години по догматични причини 
искаха да направят достъпно следването 
за колкото се може повече младежи. Резул-
татът е отрезвяващ - университетското об-
разование на Острова започна да губи от 
авторитетността си и алтернативата - едно 
солидно професионално обучение - да се 
обезличава.

«Образование, образование, образо-
вание» - това беше обетът на бившия 
британски премиер Тони Блеър, който 
твърдеше, че имал само три политически 
цели, а именно «Образование, образова-
ние, образование». В политически аспект 
съществена роля играе фактът, че тъкмо 
под управлението на лейбъристите бри-
танската младеж тръгна по наклонена 
плоскост.

Накъде тогава биха се насочили фрусти-
раните избиратели? Успехът на мигрант-
ската работна сила предоставя всъщност 
отговора, който гласи - към ксенофобските 
партии. Ето защо има основание за опасе-
нието, че успехите на дясноекстремиската 
расистка Британска национална партия на 
последните избори за Европейски парла-
мент представляват едно предзнаменова-
ние, а не един моментен протест.

Новото изгубено поколение 
на Великобритания?

Reuters

Трупата от 
Young Vic The-
atre по време на 
репетиция за 
постановката 
“The Container”, 
която ще се 
играе ... ами в 
контейнер
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www.e-vesti.co.uk
Повече от 80% от британ-

ците смятат, че трябва да 
бъдат направени промени в 
закона, за да се разреши на 
много болни хора да сложат 
доброволно край на мъките и 
живота си. Според сега дейст-
ващото законодателство това 
не е разрешено и се наказва 
със затвор до 14 години.

Около 1.2 млн. британци 
взимат наркотици. Шокира-
щите цифри сочат, че един на 
всеки 50 души взима наркоти-

Българите в строителството ще получат 
допълнителна защита на трудовите си права

ЗАКОНИТЕ НА АЛБИОНА

Даряна Коцева - 
ръководител на 
Службата по трудови 
и социални въпроси към 
Посолството 
на Република България

Схемата за лицензиране 
на фирми-доставчици на 
работна ръка за определе-
ни отрасли във Великобри-
тания, известна като GLA 
(Gangmasters Licensing 
Authority), възнамерява да 
разшири своя обсег на дей-
ствие, като обхване вече и 
строителния сектор. Както 

знаем, досега схемата за 
лицензиране обхващаше 
селското стопанство, гра-
динарството, преработката 
на риба, събиране на миди, 
работа в кравеферми, опа-
коване или преработка на 
хранителни продукти и 
напитки. Лицензионна-
та схема съществува от 
2006 г. в страната, като тя 
гарантира, че фирмите, 
които доставят работници, 
и бизнесите, които търсят 
работници (потребители 
на работна сила; фермери; 
фирми за пакетиране) от-
говарят на минимални-
те стандарти, изисквани 
от законодателството на 
Великобритания. Пра-
вилникът за лицензиране 
на фирмите за временно 
наемане на работа от 2004 
г. изключваше от прилож-
ното си поле тези сектори, 
за които се смяташе, че 
рискът от сериозна ек-
сплоатация е минимален. 
Но през юни британският 
депутат Джим Шеридиан 
предложи към прилож-

ното поле да се включи и 
строителният сектор, за-
щото е очевидно, че там се 
наемат много работници 
мигранти. В доста слу-
чаи работниците се оказ-
ват в уязвимо положение. 
Тази удачна добавка към 
секторите, подлежащи на 
лицензиране, се налага 
и поради предстоящите 
Олимпийски игри в Лон-
дон и съответно - нуждата 
от развитието на свърза-
ната с тях инфраструкту-
ра. Представяйки своето 
предложение в Парламен-
та, Дж.Шеридиан подчерта 
за силното присъствие на 
нелегални доставчици на 
работна ръка в строител-
ния сектор, експлоатира-
щи работниците, много от 
които са чужденци. Така 
се стига до съвсем ниско 
заплащане на труда; задъ-
лжително обвързване с 
незадоволителни условия 
на настаняване и излагане 
на опасни условия на труд. 
По време на изказването 
му бяха посочени 120 фа-

тални инцидента в строи-
телната индустрия от 2007 
г. до сега.

Британският депутат 
защити в изказването си 
работниците-мигранти, 
които идват във Вели-
кобритания да намерят 
легитимна работа, но са 
тласнати в ръцете на неза-
конни компании за наема-
не на работна ръка. Нефор-
малните данни сочат, че 
строителните работници 
са подложени на същата 
експлоатация, какъвто е 
бил случаят с работници-
те в селското стопанство 
- преди да се приеме Пра-
вилникът за лицензиране 
на фирмите за временно 
наемане на работа през 
2004 г. Въпреки мрачната 
финансова ситуация в 
момента, Великобритания 
може да се съвземе чрез 
масивни строителни про-
екти, като например Олим-
пийското селище - посочи 
британският депутат. Но 
това, което не бива да се 
повтаря, е трагедията, по-

служила, като повод за 
учредяването на GLA, а 
именно: нелепата смърт на 
група китайски работници, 
събиращи миди по край-
брежието на залива Море-
камбе. Здравето и безопас-
ността са изключително 
важни за ангажираните в 
строителния сектор и хо-
рата трябва да имат сигур-
ността, че ще се завърнат 
вкъщи след работа здрави 
и ненаранени Нелегални-
те доставчици на работ-
на сила в строителството 
подкопават легитимните 
фирми, които инвестират 
в обучение, плащат данъци 
и осигуровки. Тази прак-

тика е особено пагубна за 
малките бизнеси, които се 
борят да оцелеят. Трябва 
да се обърне внимание и 
на реакцията на легално 
наетите работници, които 
лесно могат да се фрустри-
рат и деморализират от 
нечестната конкуренция. 
Това добре се използва от 
екстремистките партии в 
страната, като Британската 
национална партия. 

Проектът за промяна в 
горепосочения Правил-
ник ще бъде разгледан на 
второ четене в британския 
Парламент на 16 октомври 
– нека се надяваме на успе-
шен резултат.

Daily Mirror

Поглед откъм 
другата страна 

на слушалката на 
новооткритата 

“Гореща линия” за 
свинския грип във 

Великобритания, която 
започна работа през 

миналата седмица. 
Персоналът й се състои 

от 3500 души, 
а номерът й е: 

0800 1513 513

www.dnevnik.bg 
За първа година фирма «Интеграл» и проект «Све-

товно образование» отпускат стипендия, чиято цел е 
да подпомогне финансово студентите в първите месеци 
на престоя им в чужбина. За нея могат да подадат до-
кументи всички кандидат-студенти, заминаващи за 
страните Дания, Великобритания и Холандия за учебната 
2009/2010 г.

Размерът на стипендията е 1200 евро и се отпуска в 
брой на спечелилия конкурса на «Интеграл» за есе на 
тема «Защо избрах да уча в чужбина?» или «Защо избрах 
тази специалност?».

Освен това се изискват следните документи: копие 
на лична карта, копие от писмо за кандидатстване 
(Application form), копие от писмо за прием в желания 
университет (Acceptance letter), копие от формуляр за 

записване в университета, който се издава от самия 
университет, след като заминете (Confi rmation form or 
Enrollment form).

Кандидатстването става чрез попълване на формуляр, 
който можете да намерите на сайта на «Световно обра-
зование» или в най-близкия офис на «Интеграл».

Попълнените формуляри заедно с есето и всички до-
кументи без потвърждението, че учите в съответния 
университет, можете да изпратите по електронната поща 
на адрес ana@integral.bg до 20.08.2009 г.

Формулярите за записване от университета се приемат 
до 10.10.2009 по e-mail или факс, а победителят в кон-
курса ще бъде обявен най-късно на 07.11.2009 г в рам-
ките на ежегодния форум на «Световно образование» в 
хотел «Хилтън». Стипендията се отпуска еднократно и 
безвъзмездно.

Нови стипендии специално за студенти, които ще 
учат в Дания, Великобритания или Холандия

ци, а във възрастовата граница от 18 до 34 години цифрите 
са още по-тревожни - всеки четвърти е зависим. 

Гордън Браун обяви нов план на правителството за 
електрифициране на железниците. Линията от Лондон до 
Суонси, по която все още се използват дизелови влакове, 
ще бъде електрифицирана за осем години, а линията Ли-
върпул-Манчестър - за четири. Гордън Браун използва 
влак от гара Падингтън, за да стигне до Кардиф, където 
беше първото от много години насам изнесено заседание 
на кабинета. 

След като преди четири години плати 120 млн. лири 
за закупуването на социалната мрежа Friends Reunited, 
днес медийният гигант ITV едва е намерил купувач за 
мрежата за 15 милиона. Проблемите на собствениците 
на социалната мрежа идват от монопола на големите 
Фейсбук и Туитър.

Вестник Guardian организира конкурс сред своите чи-
татели да намерят колкото се може повече доказателства 
за срамните разходи на депутатите. За целта на сайта на 
вестника бяха качени 91 996 страници с отчетите на раз-
ходите на депутатите. Победителят в конкурса ще получи 
за награда къщичка за патици – за нея е поискал пари от 
данъкоплатците депутатът Питър Вигерс.

Според плановете на правителството “Digital Britain” - 
за въвеждане на цифровизацията във Великобритания 
до 2012 година, всички британски домове трябва да бъдат 
включени към 2 MB канал. Тези, които нямат пари и не 
могат да си го позволят, ще бъдат включени за сметка на 
държавата. Digital Britain също така ще се бори срещу 
интернет пиратството.

Британската полиция без всякакво основание задържа 
жители на страната, за да може да си оправи статистиката 
за арестуваните по расов признак. Тези шокиращи данни 
бяха оповестени в парламента в годишния доклад на члена 
на Горната камара лорд Карлайл.

Администрацията на едно от училищата в графство 
Съмърсет забрани на своите ученици да се целуват на 
публични места. Директорът на училището Крис Ричард-
сън заяви, че независимо от напредничавите възгледи 
неговото училище ще се придържа към традиционните 
ценности. В училището се обучават 1200 ученици на въз-
раст от 13 до 18 години.

Британската библиотека пусна в Интернет (за съжале-
ние - платено) архива на лондонските  и провинциални 
вестници от 1800 до 1900 година. За целта са цифровизи-
рани 2 млн. страници на 49 различни издания, съдържащи 
най-разнообразна информация - от новини и реклами до 
политически коментари. 
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Хари Татеосян,
Лицензиран ипотечен 
лрокер и финансов 
съветник към Equifund

Отново се заговори 
за 100%-ови 

ипотечни заеми

OK, привлякохте с вашето заглавие вниманието 
на читателя. А сега какво ще правите с него?

ИНВЕСТИЦИИ

Строги нови правила, ор-
ганичаващи ипотечните за-
еми и изискващи по-големи 
депозити от потенциални 
купувачи биват преосмис-
лени поради страхове, че те 
ще попречат на възстановя-
ването на имотния пазар.

Как се стигна до такава 
забрана?

Намесата беше провоки-
рана от публичния гняв в 
резултат на безотговорното 
кредитиране, довело до 
създаването на ‘unsustainable 
property bubble’. В миналото 
на купувачите редовно бяха 
отпускани кредити, надхвъ-
рлящи стойността на дома 
им, което предизвика хаос 
при срива на цените.

По-рано тази година 
Гордън Браун се обърна към 
Financial Services Authority 
(FSA) с искането за забра-
на на ипотечни кредите с 
висока loan-to-value (LTV) 
стойност – като напри-
мер продукти, изискващи 
депозит по-малък от 10% 
от стойността на имота, 
както и на така наречените 
‘high-multiple’ кредити, по-
зволяващи на потенциален 
купувач да изтегли заем на 
стойност над 3 или дори 4 
пъти по-висока от годиш-
ния му доход.

В отговор на това, минал-
та седмица от FSA информи-
раха съответната парламен-
тарна комисия, че подобна 
забрана би могла тотално да 
изключи fi rst-time buyers от 
имотния пазар в момент на 
възвръщането на доверието 
към него. Това предупре-
ждение рефлектира върху 
растящия консенсус в пра-
вителството, че забраната на 
високо рисковите ипотечни 
кредити би могло да се ока-
же нож с две остриета.

Това преосмисляне на 
стратегиите идва в критичен 
за пазара на недвижимости 
момент, в който много от 
експертите са на мнение, 
че най-лошият период на 
рецесията вече е отминал. 
Допълнителен знак, сигна-
лизиращ възстановяващото 
се доверие, е пуснатият на 
пазара през изминалата сед-
мица нов 125%-ов продукт 
на Nationwide, отпускащ 
значително по-голяма сума 
от пазарната стойност на 
ипотекирания имот, въпре-
ки че офертата е насочена 
към собственици, надяващи 
се да избегнат натрупването 

на отрицателен капитал.
Означава ли това, че ско-

ро можем да видим завръ-
щането на 100%-овите ипо-
течни кредити?

Твъде рано е да се отго-
вори на този въпрос, но би 
могло да се каже, че новите 
планове на финансовото 
министерство да продължи 
с “рисковите ипотеки”, по-
зволяващи на хора с малък 
или никакъв депозит да за-
купят имот, биха могли да 
се окажат спасителен пояс 
за “fi rst time buyers”.

В момента правителство-
то разглежда схема, използ-
вана в Канада, с надеждата 
да насърчи финансовите 
институции в отпускането 
на ипотечни кредити. Ка-
надската програма изисква 
всички заеми, изтеглени с 
депозит от или по-малко 
от 20% да бъдат застрахо-
вани от правителството или 
от частни застрахователи, 
което от своя страна ще 
даде по-голяма сигурност 
на финансовите институ-
ции при отпускането на 
кредити. Хазната е поис-
кала съвет от специализи-
рани застрахователи като 
Genworth Financial, според 
които Канадския жилищен 
пазар е понесъл натиска 
на глобалната финансова 
криза по-добре от повечето 
страни.

В случай, че финансо-
вото министерство реши 
да копира схемата, в на-
чалото то най-вероятно ще 
играе ролята на застрахо-
вател преди да се оттегли 
и предаде застраховането 
на частни застрахователни 
компании. 

Друга алтернатива на 
забраната на рискови ипо-
течни заеми е въвежда-
нето на изискване към 
кредитори, предлагащи 
високи LTV стойности и 
‘high-multiple’ кредити, 
да разполагат с по-висок 
капиталов резерв в срав-
нение с конкурентите си, 
който да поеме удара от 
евентуален срив на пазара. 
Тази опция няма да изис-
ква законови изменения 
и предоставя възможност 
на всеки един кредитор 
да реши за себе си дали 
предлагането на по-щедри 
сделки, привличащи нови 
клиенти е изгодно. 

Към момента не се на-
блюдава завръщането на 
заеми от 100%+ , така раз-
пространени по време на 
пазарния бум, но затова пък 
основните кредитори вече 
предлагат 90%-ови оферти, 
които бяха напълно изчез-
нали след финансовия срив. 
Те могат да бъдат уязвими 
при евентулано въвеждане 
на строги правила за крди-
ти с висока LTV стойност, 
имайки предвид първо-
начално предлаганите от 
някои във финансовото 
министерство максимални 
кредитни размери от 85%, 
та дори и 75% LTV.

Превод : Евгений 
Кайдъмов
Да сложа ли картинка, 

за да го заинтригувам още 
повече?

Отговорът на този въпрос 
трудно би се побрал в цяла 
книга дори. Бизнес соб-
ствениците обожават да се 
консултират с графичните 
дизайнери, които опреде-
лено знаят как да направят 
нещо да изглежда красиво, 
но не и как да го накарат да 
продава.

Ето ви няколко съвета:
1. Нека снимката, която 

прилагате, е адекватна – ако 
тя представлява снимка на 
вашия продукт, тогава мя-
стото му на снимката не е в 
луксозна кутия, целофан или 
на масата. Покажете си про-
дукта в акция и употреба!

2. Снимките на физио-
номия са добра идея – осо-
бено ако тази физиономия 
е вашата. Личността прави 
много по-успешен контакт 
при проектирането на да-
ден бизнес, независимо 
колко голям е той.

3. Ползвайте истински 
снимки, а не арт илюстра-
ции.

4. Винаги, винаги, винаги 
добавяйте към тях и над-
пис – надписите на снимки 
се четат почти наравно със 
заглавията. Накарайте над-
писът целево да ви служи, 
а не да бъде просто етикет 
или щампа към снимката. 
Ако например сте касапин, 
самоцитирайте се в над-
писа: “Обещавам ви, че ако 
този джолан не се окаже 
най-вкусният в живота ви, 
дължа една безплатна вече-
ря на вашето семейство!”

5. Статистиката показва, 

че снимките на бебета ряз-
ко покачват вниманието, 
а снимките на жени при-
вличат еднакво вниманието 
както на мъже, така и на 
жени. Но забележете: този 
ефект се наблюдава само в 
случаите, когато съдържа-
нието на снимките спазва 
темата на вашата услуга. На-
скоро разлиствайки Yellow 
Pages, се натъкнах на рекла-
ма за почистване и пране на 
мокети. На картинката едно 
бебе беше седнало на мокет 
и казваше (с надпис) след-
ната фраза : “Мокетът е сух, 
а Той си тръгна само преди 
половин час.” Шедьовър. 
Тази реклама ще докара поне 
80% от бизнес поръчките, 
които човекът ще получи.

Да се върнем на загла-
вието на статията: Какво 
да правим с веднъж при-
влеченото внимание?

По-важният въпрос 
обаче е: Как да превърнем 
вниманието в интерес? В 
този момент следващата 
стъпка обикновено е по-
грешна. Никой все още не е 
заинтересован да ви прави 
оборота. Хората просто 
са се зачели в сочното ви 
обещание и сега очакват да 
видят конкретната полза 
от него в основния текст на 
рекламата ви. В тази част на 
вашата реклама е моментът 
да превърнете вниманието 
в интерес. Първият следващ 
ред трябва да е достатъчно 
силен и задължаващ, за 
да доведе до прочитането 
на следващия . И на по-
следващия.

Ако се върнем на при-
мера за производителя на 
противопожарни алармени 
системи, който разгледахме 

в миналия брой, първото 
изречение от текста му 
гласи следното:

“Уважаеми господине,
Казвам се Сами Симпсън, 

производител съм на марка-
та противопожарни аларме-
ни инсталации “Симпсън” 
и успешно търгувам с нея 
от 23 години...” - Докрая на 
изречението не само че ще 
сте загубили един потен-
циален клиент, но и твърде 
вероятно е да сте докарали 
интереса му до състояние 
на пълна кома. Читателят 
не дава и пет пари за вашата 
марка алармени системи и 
за търговията на компания-
та ви! Това, което го интере-
сува, е как ще си изпълните 
обещанието от заглавието и 
ще спасите живота 
на неговото семей-
ство на цена, по-
малка от цената на 
бутилка алкохол.

Така че опитайте 
се да продължи-
те мислено раз-
говора, който сте 
подхванали с него 
чрез заглавието на 
рекламата ви. Да 
видим какво ще се 
получи:

“Знаете ли, че 
73% от всички 
домашни пожари 
завършват като 
резултат с физиче-
ски увреждания и 
дори смърт? И че 
около половината 
от потърпевшите 
в тази статистика 
са именно децата. 
Всичко това може 
лесно да бъде из-
бегнато чрез една 
система, готова за 

инсталиране във вашия дом. 
Тя ще ви коства по-малко 
от няколко бири в пъба и 
цялото й монтиране ще от-
неме не повече от 9 минути 
дори и на един технически 
неподготвен човек.”

Признавам си, че поиз-
мислих малко тази стати-
стика, но общата разлика 
между двата текста е оче-
видна, нали?

Най-силните текстове са 
именно тези, които звучат 
като разговор с приятел. 
Запомнете: една от най-
важните думи, която трябва 
да присъства в тях, е думата 
“Вие”. Текстът ви не само 
трябва да говори за тях, но 
трябва да говори и на тях.

www.cardellmedia.co.uk

Daily Telegraph
Зловещо – само така може 
да се определи видът и 
задълбочаващата се криза 
на наркоманката поп звезда 
Ейми Уайнхауз, която не слиза 
от заглавията на вестниците 
с клиничните си състояния и 
поредицата си от съдебни процеси
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www.dariknews.bg
Ново изследване, проведено във Великобритания 

от козметична компания, се натъкна на изумителни 
резултати. Въпреки глобалната икономическа криза, 
британките харчат за козметика над един милиард паунда 
всеки месец, сочи изследването, проведено сред хиляда 
жителки на Острова. 

В своя козметичен несесер британките държат коз-

метика на средна стойност 57 паунда, а общо жените 
във Великобритания харчат за козметика всеки месец 
по 1,1 милиарда паунда. Професорът по психология 
от Ланкастърския университет Кери Купър заяви, 
че нарасналите разходи за козметика в период на 
глобална рецесия може да се разглеждат като начин, 
с който жените искат поне малко да повдигнат на-
строението си.

www.dariknews.bg
Броят на пенсионерите във Великобритания, живеещи 

в бедност, е сред най-високите в Европа, като надхвърли-
лите 65 години в по-бедни страни като Румъния 
и Полша живеят по-добре, пишат вестниците 
«Дейли телеграф» и «Дейли мейл», позовавайки 
се на официални данни. 

Близо една трета от британските пенсионери 
са изправени пред бедност - същото равнище 
като в Литва, сочат данните, оповестени от 
благотворителни организации въз основа на 
статистиката на Европейския съюз, пледирайки 
държавата да окаже по-голяма помощ на по-
бедните пенсионери.

Пенсионерската бедност в Обединеното 
кралство надвишава с повече от 1/3 средното 
европейско равнище. Пенсионерите, много от 
които разчитат на приходи от спестовни сметки, 
бяха особено тежко засегнати от острия спад 
на лихвите. Борсовите сривове също намалиха 

стойността на пенсионните схеми. Повишаването на 
общинските данъци също ги засегна особено тежко, 
отбелязва «Дейли телеграф».

0207 51147370208 558 1731

БЪЛГАРИ НА АЛБИОНА

Здравка Владова-
Момчева
Съвременно явление е 

обществото да пропищява 
от своите неинтегрирани 
тийнейджъри, чиито кри-
минални прояви постоян-
но смущават социалния 
ред. 

В България излишните 
млади хора до такава сте-
пен нагнетяват с агресия 
градско-селското битие, 
че медиите едва смогват 
да я отразяват. Всички 
сме възмутени, ужасени 
и може би засрамени от 
страхотния негативизъм, 
завладял нашите умни и 
някога добри деца. Някак 
си не подкрепихме възхода 
на мечтите им, потънали 
в траур по собствените 
си несбъднати надежди. 
А животът ни предлага 

оцеляване вме-
сто успех. Един 
труден за препо-
даване урок към 
нашите сърди-
ти и обезверени 
п р о д ъ л ж е н и я 
във времето.

Ка кв о  да  с е 
прави? Семей-

ството се разпада, парите 
не стигат, а духовността 
още повече. Потънали в 
черно самосъжаление, не 
виждаме възможностите 
за справяне с реалността. 
Една от първите изненади, 
които ме посрещнаха в 
кралството преди няколко 
години, беше именно до-
бре работещата социална 
далновидност, проявена 
от училищните институ-
ции, които се опитваха 
да заместят изчезналите 
домашни напътствия за 
своите гневни млади по-
коления.

Работех по индивидуа-
лен учебен план с Ан-
дрю Харпър, ученик в 11 
клас, в едно училище на 

Англиканската църква. 
Момче то страдаше от 
забавено интелектуално 
развитие и проблеми с 
речта, съпроводени от 
рядък вид обсесивно по-
ведение на тема лична 
хигиена. Преди всеки урок 
в спретнатия до блясък 
офис за деца със специ-
ални нужди моят питомец 
заставаше до вратата и с 
ритуално движение из-
важдаше чисто нов фла-
кон с дезодорант, който 
изпръскваше върху себе 
си от главата до подметки-
те на обувките. Нещо като 
ароматна аура, която ме 
задушаваше до припадък 
в следващите шестдесет 
минути. Родителите на 
Андрю се оплакваха, че 
една трета от прихода им 
отива за закупуване на 
дезодоранти, но нищо и 
никой не можеше да пре-
крати този негов навик. 
На въпроса ми защо пра-
ви всичко това, момчето 
отвръщаше, че „животът 
е мръсен” и ако някои от 

колегите ми приемаха из-
казването като проява на 
беден речник, аз вътрешно 
го оценявах като гениално 
прозрение. Но този ин-
телектуален проблясък 
оставаше като светъл лъч 
в отчайващата липса на 
напредък в развитието на 
моя ученик. Въпреки не-
вероятната си физическа 
красота момчето се из-
разяваше трудно, четеше 
лошо, а мисълта му се 
губеше в облаците на пре-
красните му сини очи.

Забелязах, че учител-
ският екип в училище-
то  с т рик тно  следеше 
за постиженията и на-
клонностите на своите 
възпитаници и на всяко 
седмично заседание обсъ-
ждаше накъде да насочи 
децата след завършване на 
средното им образование. 
Често въобще не става-
ше въпрос за престижни 
университети. Слабите в 
науките ученици биваха 
ориентирани към дей-
ности, в които са добри и 
които биха им помогнали 
да си докарват доходи за 
вбъдеще. Идеята беше 
всеки да намери своята со-
циална ниша и да не бъде 
потенциална заплаха за 
обществото. Мотивацията 
беше, че ако си перфек-
тен в метенето на улици, 
например, имаш шанса 
да станеш най-добрият 

в професията и всички 
да те уважават за това. 
Изглежда, че системата 
работеше отлично от го-
дини и нашето училище 
се славеше със стопро-
центова реализация на 
целия си тийнейджърски 
контингент, независимо 
дали той продължава-
ше обучението си в Ок-
сфорд, или в някой колеж 
за зидаро-мазачи. Честно 
казано, бях очарована от 
решението на проблема. 
Но Андрю оставаше извън 
него. Разговорите в търсе-
не на посока за неговото 
бъдеще бяха все така без-
плодни. Накрая реших да 
попитам момчето какво би 
искало да прави, въпреки 
че ходът ми леко противо-
речеше на завоалираната 
училищна политика. 

Искам да беля картофи 
в кухнята на някой кораб 
- отвърна Андрю и в очите 

му проблесна колумбов-
ски копнеж. – Картофите 
трябва да се белят тънко, 
без ръбове и после да се 
измият до пълно побеля-
ване! Много хора изобщо 
нямат представа как се 
прави това!

Потресена от тази мла-
дежка мечта, аз я споделих 
с колегите на следващото 
заседание. За моя още по-
голяма изненада учител-
ският съвет горещо под-
крепи професионалното 
желание на Андрю.

Пр еди дв е  с едмици 
срещнах родителите му 
на улицата. Споделиха, 
че техният син работел в 
кухнята на презокеански 
кораб и се изявявал като 
най-добрия в беленето 
на картофи. Бил много 
щастлив и финансово не-
зависим при закупуването 
на дезодоранти.

Следва продължение

Изкуството да белиш картофи също изисква обществено признание
Да бъдеш или да не бъдеш себе си? В 
голямото приключенско изпитание 
на емигрантското битие малките 
случки от живота дават най-верните 
отговори. В тях, уважаеми читателю, 
можеш да откриеш своята истина 
и сам да решиш да бъдеш или да не 
бъдеш главният герой в сериала на 
своето ежедневие. Приятно четене.

Здравка Владова-Момчева работи като 
учителка по български език и литература 
в Българското училище към посолството 
в Лондон и в системата на английското 
образование. Списва своя рубрика
„Писма от Самотен остров” за вестник 
„България сега”, Чикаго. Авторка е на четири 
стихосбирки и един роман.. Носителка е 
на първа награда в международния конкурс 
„Танц с думи” на издателство 
„Палабрас прес”, Канада , за пилотното 
стихотворение „Песента на Орфей”, от 
поетичната колекция „Тракийско съкровище”.

Британките харчат за козметика Британките харчат за козметика 
над 1 млрд. паунда месечнонад 1 млрд. паунда месечно

Британските пенсионери са Британските пенсионери са 
сред най-бедните в Европасред най-бедните в Европа

ОЧИ В ОЧИ

БИ БИ СИ може 
да бъде принудена 
да излъчва 
образователни 
програми, ако има 
грипна ваканция
www.dnevnik.bg

Британската обществена 
телевизия Би Би Си може 
да бъде принудена да про-
мени програмното си раз-
пределение, за да може да 
излъчва образователни 
програми, ако училищата 
затворят врати заради свин-
ския грип, съобщи днес в. 
“Таймс”. Според изданието 
подобна клауза е разписана 
в лиценза на телевизията, но 
от корпорацията посочиха, 
че подобен план би бил един 
вид “държавен преврат”.

Клаузата обаче твърди, че 
при извънредна ситуация 
всеки министър има право-
то да накара Би Би Си да раз-
пространи всяко съобщение 
или програма. Според Крис 
Кийтс, лидер на учителския 
синдикат, министрите в ка-
бинета обсъждат да използ-
ват правото си. Първона-
чално правителството обсъ-
ждало да използва интернет, 
но преценило, че все пак не 
всички деца имат достъп и 
с телевизията ще е по-добре. 
Би Би Си обаче продължава 
да твърди, че не е разписва-
ла клауза за предоставяне на 
права на правителството за 
контрол над програмното й 
разпределение. Единствено-
то подписано обвързване е 
за кратки информационни 
клипове от страна на власт-
та по време на извънредни 
ситуации. 

The Sun

Служителката 
на Лондонския 

зоопарк 
Керълайн 
Уестлейк 

захранва 70-
годишния Дърк 
– атракцията 

на новия кът 
“Гигантските 

костенурки 
от островите 

Галапагос”
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Посетете ни на двата ни адреса в Лондон!
Работно време : от 6.00 часа до 21.00 часа през всеки ден от седмицата
Savalan Food Ltd.                                                                                    Savalan Food Ltd.
Unit 3 , Eastgate Business Park                                                      5-6 Queens Parade
Argall Hall                                                                                                           Turnpike Lane
02085397889                                                                                                     02083478822
07956655600                                                                                                     07956655600

savalanfood@yahoo.co.uk   erdogan1968@hotmail.co.uk 

Изобилие от български 
хранителни стоки

Culturfi cation Fest
Място – Proud Camden, Horse Hospital, 
Stables Market, Chalk Farm Road,
London, NW1 8AH. 
Станция на метрото – Camden Town
Начален час – 20.00 часа
Цена на билета на място - £7.00
Тел. 020 7482 3867 
www.proudcamden.com

Интервю на Евгений 
Кайдъмов
Culturfication феста иде! 

Голям е, в Кемдън е, ще е по-
редната оргия от  немислими 
миксове на световната музика 
и.... “сигурно 101-вият фести-
вал, който се организира това 
лято в Лондон”, ще речете. Така 
е, но първата вечер на това 
събитие ще си е Събитие само 
по себе си за нас, българите. 
Хедлайнерите на откриващата 
вечер са групата Gipsydelica. 
Това е (вече не толкова) новият 
проект на трима доживотни 
бийт ентусиасти: Морски (Ми-
рослав Атанасов) – вокалът на 
групата “Джанго Зе” и автор на 
вечния студентски култ “Луди 
жаби”, Давиде от  Италия и 
Джуба от Израел. Според 
плаката на “Culturfication” 
музиката им представлява 
фънки-психеделик и джипси 
електробийт.  Организатори-
те на феста – промоутърите 
от Hype Events Ltd. (www.
hypeeventsltd.co.uk), са оста-
нали толкова зашеметени 
след първото прослушване на 
триото, че директно решили 

да му гласуват най-почетното 
място – откриващата банда 
на феста.

Седим на терасата на офиса 
на Hype Events в епицентъра 
на кемдънската гълчава - аз, 
Морски, Тамана Верма (ди-
ректорката на Hype Events) и 
четвъртият участник в раз-
говора - един преливащ от 
фасове пепелник. Лондон-
ското небе отвъд перилата 
вади поредния си вкиснат сив 
нюанс. Пак ще вали, но мо-
жеш ли да уплашиш човек на 
име Морски с някакъв ърбън 
дъждец...

****
Моля, дешифрирайте по-

нятието Culturfi cation
Taмана: Това е една доста 

по-лека и по-секси вариация 
на думата “култура”. Мисля, 
че думата “култура” трябва 
да се употребява малко по-
внимателно, прекалено задъ-
лжаваща е и е оперирана от 
чувство за хумор. Culturfi cation 
е може би удоволствието от 
споделения момент.

Значи “Удоволствие = 
Culturfi cation”?

Taмана: Ето и ти започна да 
се опитваш да намериш етике-
та. Нямаме стратегия и нямаме 
послание. Идеята на феста е 
просто да събере музиката и 
хората на едно място. 

И това място е Кемдън. 
Това ли е ъндърграунд-
столицата на Лондон?

Морски: Това е традици-
онното място за свирене на 
рок в Лондон, но люлката на 
културите и авангарда иначе е 
Хакни. Там се говорят десетки 
езици и можеш да срещнеш по 
улиците стотици музиканти. 
Идеите се раждат направо от 
въздуха.

Тамана: Ха-ха, мястото е 
Кемдън, просто защото офисът 
ни се намира тук и знаем всеки 
инч от територията наоколо.

Как се свързахте един с 
друг?

Морски: Чрез така нарече-

ния networking – някой чул 
нещо, после пък дал телефона 
на някой, който пък наскоро 
бил говорил с някакъв общ 
приятел точно за тебе и на 
свой ред споменал за теб на 
трети човек и т.н. Ако искаш да 
направиш някаква “легенда” 
в град като Лондон, трябва да 
разчиташ най-вече на мрежата 
си от контакти, а не на тради-
ционния ПР.

Тамана: Някой беше споме-
нал на Морски за нас и той ни 
покани на един гиг на групата 
му в Where House. Вибрацията 
на музиката, която чух там, 
беше толкова заразителна, че 
веднага си казах, че ако има 
някой, който може да накара 
хората да разберат духа на фе-
ста, това е именно тази група.

Морски, от колко време си в 
Лондон и как така това име за-
мести истинското ти? Казваш, 
че хората тук не те знаят под 
друго име.

Тук съм от 7 години. А 
“Морски” звучи култово на 
английски. Харесах си го още 
от детското филмче “Васко Да 
Гама от село Рупча”. Там един 

от шлагерите бе фразата на 
хулиганчето Фори: “Ко стаа уе, 
Моуски?”. Някак си намерих 
символиката си в това име. А 
и тука, като дойдеш, почваш 
от нула. Едно ново име може 
да ти помогне да намериш себе 
си. А и да те държи близо до 
корените все пак, защото аз 
съм от Варна.

Как се появи Gipsydelica?
Съвсем спонтанно, от една 

от поредните ми срещи с 
артсредите на Хакни. Първо-
началната дея беше да се на-
прави един по-фънки албум, 
но след като се разсвирихме с 
хората от групата, открихме, 
че мислим и усещаме музиката 
в еднакъв ритъм. Вълнуващо 
е, че в Gipsydelica свирим 
съвсем естествено неравно-
делни ритми като 9/8-ми или 
7/8-ми, без да бягаме от рока. 
Повечето джипси банди за-
лагат на традиционния брас 
звук, докато ние си стоим 
твърдо закот-
вени в рока 
и в нашия си 
big fat sound, 
който черпи 
вдъхновение-
то си от 60-те 
и имена като 
Джими Хен-
дрикс, Цепе-
лин и Франк 
Запа.

Кои са дру-
гите двама заподозрени?

Джуба (Израел) – бараба-
нист. Огромен човек, закъ-
рмен с експериментална елек-
троника с толкова дълги расти, 
че по едно време му се наложи 
да ги поскъси, защото влизаха 
чак в тоалетната чиния, когато 
сядаше.

Давиде (Италия) е на баса, 
той е нашият студио-човек, 
перфекционист, влюбен в 
духа на старите машини, дори 
ползва все още и магнетофон-
ни ленти.

Как оцеля през тези 7 годи-
ни в Лондон?

Работих 3 години от 9.00 до 

18.00 часа всеки ден, докато 
в един момент не разбрах, че 
просто си губя времето. Сега 
се движа на свободен ход и се 
занимавам с музика. На гърба 
на музиката лесно може да се 
сърфира, китарата е универ-
сален ключ към хората. Иначе 
имам дори и лиценз за упраж-
няване на професията “уличен 
музикант” (busker) по стан-
циите на метрото. Извадих го 
навремето след прослушване, 
организирано от Лондонското 
метро, но още не съм отишъл 
да си го взема.

Значи има хляб в музиката, 
дори и по време на криза. 
Поне теб да не те мисля.

Какъв хляб, бе? Както е ка-
зал Иисус Христос: “Аз имам 
хляб да ям, за който вие не 
знаете”. Не в борбата за хляба е 
въпросът, а за това да останеш 
чувствителен към ставащото 
около теб и да не загубиш 
човека в себе си.

Ще има ли за присъства-
щите българи на вашия кон-
церт и малко носталгия на 
български?

Да, разбира се. Голяма част 

от песните ни са на български 
и този факт ни най-малко не 
ни смущава. Ще направим ня-
кои кавъри от репертоара на 
Тодор Колев от 90-те. За нас 
той е едно огромно вдъхно-
вение, беше станал толкова 
голям за размерите на Бълга-
рия, че в един момент се 
състезаваше единствено със 
себе си. Обичаме в Gipsydelica 
също така и да заиграваме 
с някои позабравени песни, 
които съм чул като дете по 
сватби и панаири, като на-
пример парчето “Бонасера 
синьорина”, миксираме ци-
гански, руски и български 
ритми. За нас няма граници, 
музиката е любов. И всички 
българи на концерта ни ще 
го усетят.

Банално, но все пак с какво 
българската музика привли-
ча преситените от всякаква 
музика лондончани?

Има всякаква българска 

музика, но ако трябва да дам 
конкретен отговор – това са 
неравноделните ни ритми. 
Хората, като чуят как сви-
рим, искат и те да се научат. 
Саксофонисти и кларнетисти 
идват при мен, за да им покажа 
скАлите. Само че метричните 
схеми, по които те мислят 
и усещат ритъма, са малко 
по-различни. Това, с което 
балканската музика очарова, 
е нейната вибрация. Тя носи 
в себе си един неотразим и 
автентичен микс и корените 
й са много стари. Някак си 
това се долавя от чужденците, 

Бъдещето на 
музиката ли? Хич
не ме интересува

когато я слушат.
Я така, както сте застанали 

на тази тераса двамата, кажете 
няколко пророчески думи. 
Какво е бъдещето на рок му-
зиката?

Морски: Хич не ме интере-
сува. Виж една рок банда като 
White Stripes – двама души са 
само, но свирят без граници...

Тамана (мисли дълго): Ами 
през миналия век музиката е 
била “Shake, Rattle&Roll”, значи 
сега сигурно трябва да следва 
“Snap, Crackle&Pop”.

***
Признавам си, че не успях 

да схвана бъдещето на рок му-
зиката под формата на “Snap, 
Crackle&Pop” и затова накарах 
директорката на Hype Music 
да ми го демонстрира. Тамана 
щракна с пръсти, после тропна 
две бързи стъпки от ръченица 
и накрая диво подскочи във 
въздуха. Така, без да се усетим, 
Culturfi cation Fest започна още 
на тази тераса.

Морски 
в акция
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Подобен е характерът и 
на разкола в Българския 
Синод. 

Тук случаят е такъв: 
Българският парламент 
приема закон, според кой-
то изключително право 
над църквите и имуще-
ството на Православна-
та църква в България се 
предоставя на Синода, 
ръководен от патриарх 
Максим. Но българските 
политици проявяват не-
далновидност и започват 
да прилагат новия закон с 
груби средства и насилия. 
Свещениците от отцепи-
лия се Синод се изхвъ-
рлят със сила от църквите, 
където те дълги години са 
служили, вместо да оста-
вят спора на самите отци 
за двете църкви, които да 

разрешат спорните въпро-
си помежду си, въз основа 
на гореспоменатите Хри-
стови закони за любовта и 
смирението. В този случай 
ясно проличава фактът, че 
един от главните врагове 
на Църквата е сливането 
на църквата и държавата. 
Такова сливане е в разрез 
с християнското учение. 
Ощетеният Синод по-
дава жалба до Между-
народния съд в Хага и 
България е осъдена да му 
изплати обезщетение в 
размер от 250 млн. евро, 
което трябва да се поеме 
от българския данъко-
платец. Коментарът тук е 
излишен.

Според евангелските 
вярващи, в църковни-
те обединения не могат 
да участват религиозни 
общности, които не са 
съгласни с някои основ-
ни доктрини, а именно: 

върховният авторитет на 
Библията като източник 
за вярата и християнската 
практика; божествеността 
на Иисус Христос, вклю-
чително и вярата за извъ-
ршените от Него чудеса; 
изкупителната смърт и 
телесното възкресение; 
спасението като свръхе-
стествено дело на обнов-
лението на вселената и 
човека; оправданието по 
благодат чрез вяра и вто-
рото идване на Иисус. 

Важно място в тези уси-
лия за обединение заема и 
въпросът за различните 
форми на църковна ор-
ганизация и обединение. 
Немаловажни въпроси са 
и тези, свързани с целта и 
стратегията на Църквата, 
доколко подходяща е со-
циалната и политическата 
активност, както и от-
ношенията на Църквата 
и държавата. Във всички 
тези съображения ръко-
воден принцип трябва да 
бъде не акцентът върху 
буквата, а акцентът върху 

духа - едно правило, което 
ни разкри нашият Господ 
Иисус Христос.

По мое лично мнение 
пълното сливане на всич-
ки християнски църкви в 
една обща Супер църква 
би имало неблагопри-
ятни последствия за хри-
стияните по света. Бог 
не случайно е допуснал 
възникването на различни 
църкви. И това е, защото 
организационно един-
ната Църква лесно би се 
превърнала в плячка на 
сатаната, който би могъл 
да прокарва своите цели 
чрез светски обединената 
система на ръководство. 
За разлика от това днес 
той е принуден да разделя 
силите си към различните 
църкви, от което неговото 
влияние и сила чувстви-
телно отслабват. В тази 
връзка богословът Р. Хан-
ди правилно отбелязва и 
обстоятелството, че в про-
цеса на усилията за пълно 
организационно единство 
неизбежно стандарти-

те за църковно членство 
силно ще се понижат и 
представянето характера 
на Църквата прекомерно 
ще се замъгли. От друга 
страна, такова формално 
и светско по характер обе-
динение би предизвикало 
неизбежно и появата на 
групата на несъгласните 
(дисидентите), които рано 
или късно биха се обе-
динили и създали нови, 
конкурентни форми на 
това обединение. 

Вероятно в закона за 
Божието разнообразие 
на християнските църкви 
се крие някакъв дълбок 
смисъл. Тези съображе-
ния обаче ни най-малко 
не обезсмислят усилия-
та за една доброжелател-
на федеративна форма 
на обединение, в което 
сближението на отделните 
църкви да се подчинява 
на Христовия принцип на 
смирението и на закона 
за любовта към Бога и 
ближния, без да се обе-
зличава тяхната отделна 

църковна индивидуал-
ност. Въпросът за опаз-
ване чистотата и истин-
ността на Божието Слово, 
разкрито ни в Библията, 
остава централен за така-
ва форма на обединение 
на Христовите църкви. 
Християните, влизащи в 
състава на такова обедине-
ние, трябва да почувстват 
с още по-голяма сила, че 
всички, които са свързани 
и вярват в единия Спаси-
тел и Господ Иисус Хри-
стос, са всъщност част от 
едно и също духовно тяло 
(1 Коринтяни 12:13). 

В заключение можем 
да кажем, че светското, 
формалното и отговаря-
щото само на “буквата” 
обединение на христи-
янските църкви по света 
е фундаментално невъ-
зможно. Обединението въз 
основа на Духа, основано 
на Христовия закон на 
смирението и любовта към 
ближния и Бога, обаче е 
напълно възможно и дори 
необходимо.

Ти си ценен!

Пастор Едуард Кешишиян
(III част)
В последните два броя на нашия 

вестник се спряхме върху едни от най-
насърчителните думи, произнесени от 
Христос, записани в Евангелието на 
Матей 10:29-31: “Не се ли продават две 
врабчета за един асарий? И пак ни едно 
от тях няма да падне на земята без во-
лята на Отца ви. А на вас и космите на 
главата са всички преброени. Не бойте се, 
вие сте много по-скъпи от врабчетата.” 
В този брой ще разгледаме още две ха-
рактеристики на Божествената Личност, 
представени в този текст.

Исус разкрива 
Божията оценка

Ние, хората, имаме свои критерии за 
оценяване, най-често повърхностни, 
и затова погрешни – физически дан-

ни, социално положение, 
материа лно със тояние, 
произход,  национа лна, 
политическа, религиозна 
или др. принадлежност, 
и т.н. Божията ценностна 
система се базира на други 
критерии. “Човек гледа на 
лице, а Бог гледа на сърце” 
(1Царе 16:7). Всъщност на 
кого говори Исус в нашия 

основен текст в Матей? – На шепа бед-
ни, скромни рибари, измъчени хора от 
народа. Никой не ги забелязваше, но 
Исус ги оцени. Не бяха нищо особено, 
но Исус беше планирал да постигне 
с тях високи резултати за духовното 
извисяване на цялото човечество. Бог 
ни оценява не според това, което сме 
в момента, а според това, което бихме 
станали чрез Неговото облагородяващо 
влияние. 

Драги читателю, може да се случи 
хората да те пренебрегват, може да се 
чувстваш самотен и изоставен; никога 
не забравяй, че си обект на Божията 
безкрайна любов. Може да си внушаваш, 
че си без особена стойност и никой не 
държи на теб, но си спомни, че Исус 
би дошъл на тази земя и би претърпял 
всичко, ако дори ти единствен би Го 
приел. Бог те цени над всичко. Въпреки 

твоите минали грешки. Въпреки 
твоите настоящи терзания. Илю-
стрирайки поучението Си чрез 
врабчето, Спасителят използва 
метода на контраста. Врабчето е 
толкова нищожно и все пак Бог 
цени живота му. Колко повече Бог 
цени човека и е заинтересуван от 
неговата вечна съдба!

Исус разкрива 
Божията закрила

Старозаветният пророк Исая пише 
от Божие име: “Не бой се, защото Аз съм 
с теб; Не се ужасявай, защото Аз съм твой 
Бог; ще те укрепя; да, ще ти помогна; Да! 
Ще те подпра с праведната Си десница” 
(Исая 41:10). Бог лично се ангажира с на-
шите проблеми и ни защитава като Свои 
собствени деца.

Нека никога да не забравяме, че Бог се 
грижи за нас! Независимо колко «горе-
що» става понякога в живота ни, нека да 
погледнем към хилядите доказателства 
за Божията закрила! Една чудесна хри-
стиянска песен съдържа следния израз: 
“Най-подробно изброй Божиите благо-
словения!”: Не заслужава ли Бог нашата 
най-искрена признателност - за сълзите, 

които е изсушил, за раните, които е из-
лекувал, за трудностите, от които ни е 
извел, за проблемите, които е разреша-
вал, за страховете, които е прогонвал, за 
нуждите, които е задоволявал, за благо-
словенията, които ни е подарил?...

Драги приятелю, погледни врабчето! 
Всяко мъничко врабче е живо доказа-
телство за Божията грижа и любов към 
теб.

Исус казва: «Елате при Мен всички, 
които се трудите и сте обременени, и 
Аз ще ви успокоя» (Матей 11:28). «Мир 
ви оставям. Моя мир ви давам. Аз не 
ви давам, както светът дава. Да не се 
смущава сърцето ви, нито да се бои!» 
(Йоан 14:27).

Божидар Палюшев, 
д-р на физико-
математическите науки, 
живее във
Великобритания
от 11 години

Защо се провалят всички начинания за светско 
обединение на различните християнски църкви?

ПРАВОСЛАВИЕ

The London Paper

Лисиците се 
чувстват като 
у дома си в 
лондонските 
градини. На 
снимката – 
пейзаж от градина 
в Croydon, Южен 
Лондон
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ЕВРОПА, НАШИЯТ ДОМ
„Понякога е по-добре да 

загубиш, но да постъпиш 
по правилния начин, от-
колкото да спечелиш и да 
сгрешиш“. Емпиричната 
мъдрост, обладала думи-
те на Тони Блеър, преди 
отхвърлянето на негов 
спорен текст в закона 
за борбата с тероризма, 
синтезира същината на 
политическото дълго-
летие. След пет години 
като играч от втора линия 
Блеър е готов да се завъ-
рне триумфално за дълъг 
живот на политическата 
сцена, макар и за пост, 
който все още не съще-
ствува.

Дълго чаканата офици-
ална подкрепа на Лондон 
за кандидатурата на Тони 
Блеър за президент на 
Европейския съюз вече 
е факт. Британският ми-
нистър по европейските 
въпроси Гленис Клинoк 
заяви, че той притежава 
необходимата сила на 
характера, статут и хо-
рата го познават. Новата 
апетитна позиция в ев-
ропейската стратосфера 
обаче ще се реши след 

референдум в Ирландия, 
където през октомври ще 
прегласуват Договора от 
Лисабон. Европейският 
парламент пък отложи 
с два месеца надеждите 
на Жозе Мануел Дурау 
Барозу за втори мандат 
начело на Европейската 
комисия и така запази 
интригата за оспорваното 
лидерство. Все пак Вели-
кобритания застана зад 
кандидатурата на Барозу 
и евентуалното му преиз-
биране може и да увеличи 
шансовете на Блеър за 
новия пост.

Президентът на ЕС ще 
даде на Европа лице пред 

света - единен водач, кой-
то трябва да взeма спра-
ведливи общи решения, 
да има гъвкава външна 
политика, но и да се полз-
ва с достатъчно автори-
тет по света. Мандатът 
му ще е от 2,5 години, с 
възможност да се удължи 
веднъж. Лидерът трябва 
да е хармонична личност, 
която съчетава в себе си 
силата, „без да изтласква 
на втори план предсе-
дателя на Европейската 

комисия“.

Той е 
човекът

Харизматичният Тони 
Блеър е най-успешният 
лидер на Лейбъристката 
партия, оставил дълбоки 
промени в структурите й и 
в историята на страната си. 
Той въведе философията 
на Третия път и това му по-
могна да се задържи дълго 
на върха на британския 
политически пейзаж. През 
1997 г., едва 43-годишен, 
с приветлив имидж на се-
меен човек, впечатляваща 
реторика и обещанието да 

възроди страната - става 
най-младият министър-
председател на Велико-
британия от 1812 г. насам. 
Дори и в трудните моменти 
от управлението (полити-
чески скандали, атентати, 
грешни стъпки, слаба по-
пулярност и неоправдани 
ходове), желязната му воля 
и способността да комуни-
кира с хората се превръщат 
в притегателна сила за бри-
танците. След десет години 
на „Даунинг стрийт“ 10 той 
промени начина за правене 
на политика. Колегите му 
държавници на континен-
та оценяват по достойнство 
старанието и се изказват в 
негова полза. Италиан-
ският премиер Силвио 
Берлускони го определи 
като „идеалната личност“, 
а френският президент 
Никола Саркози, който 
сега може би симпатизи-
ра повече на министър-
председателя на Люксем-
бург Жан-Клод Юнкер или 
бившия испански премиер 
социалист Фелипе Гон-
залес, го нарече „един от 
най-великите в Европа“. 
Тони Блеър е фаворит на 
онези, които смятат, че 
европейският лидер тряб-

ва да бъде добре познато 
име със солиден опит зад 
гърба си и добри световни 
контакти. Той е „разпозна-
ваема марка“, ловък, бързо 
приспособяващ се, убеден 
еврозастъпник, обявил же-
ланието си да даде на Лон-
дон водеща роля в Европа, 
отдаден на борбата срещу 
климатичните промени, 
каузата за приемането на 
съкратен вариант на евро-
пейски договор (конститу-
ция), бори се за еврото и 
разширяването на съюза, 
непрестанно търсещ мост 
между Великобритания и 
водещите държави в ЕС, 
целеустремен да помири 

своите островни съграж-
дани с европейската им 
съдба. Експремиерът е 
безподобен посредник в 
преговорите. За това свиде-
телства подписването на т. 
нар. Мирно споразумение 
от Разпети петък (1998 г.), 
което слага край на 30 го-
дини религиозно насилие 
в Северна Ирландия. Блеър 
може да изведе Съюза до 
нови дипломатически ви-
соти особено в Близкия 
изток, където в момента 
е специален пратеник на 
квартета Русия, САЩ, ЕС 
и ООН. Тони притежава 
потенциала да бъде ката-
лизатор на задълбочена 
реформа в ЕС, внасяйки 
британския модел на про-
зрачност и ефикасност, но 
и да смаже скърцащите 
на моменти британско-
европейски връзки.

Бита 
карта

„Тони Блеър може и да 
е уважаван по света по-
литик, но също така той е 
вчерашна новина“, твърди 
Лорейн Мълали от бри-
танския мозъчен тръст 
„Оупън Юръп“. За него 

казват, че стартира обе-
щаващо, но трайният му 
завет, след десет години на 
върха, сигурно ще остане 
войната в Ирак. Заради 
нея и „унизителното по-
литическо раболепие“ към 
американския президент 
Джордж У. Буш му остана 
обидният прякор „пудела 
на Буш“. Съмненията за 
манипулиране на данните, 
довели до нахлуването в 
Ирак, пък му спечелиха 
прозвищата „Blur“ (Кле-
ветника) и Tony Bliar (Тони 
лъжеца). Мнозина не могат 
да простят „наследството“, 
което включва ликвидира-
нето на Осама бин Ладен 

и върховния водач на аф-
ганистанските талибани 
молла Омар и унищожа-
ването на „Ал Кайда“, про-
сто защото осем години 
по-късно нито една от 
тези жизненоважни цели 
не е изпълнена, а дори 
терористичната мрежа е 
разширила влиянието си в 
други държави. Критиците 
изтъкват, че той може и да 
вярва в скорошното при-
мирие в Близкия изток, 
но интервенцията му по 
въпроса не води до съще-
ствен напредък. Друго 
препятствие е едно много 
важно негласно условие - 
новият президент трябва 
да идва от страна, която 
е пример за прогреса на 
Съюза, т. е. да участва във 
всички форми на сътруд-
ничество и да надгражда 
своите европейски задъ-
лжения. Тук Великобри-
тания има проблем, тъй 
като досега е настоявала 
за специален статут в ня-
колко направления, като 
подробните изключения 
по хартата на основните 
права на ЕС и отказът й 
да се включи към еврозо-
ната и Шенген; създавала 
е пречки пред фискалното 

и социалното съгласуване, 
които укрепват връзки-
те в блока. На Блеър му 
липсва и подкрепата на 
мнозинството на Острова. 
Опозицията във Вели-
кобритания смята евен-
туалната му номинация 
за „огромна грешка“, тъй 
като той по-скоро е амби-
циозен подстрекател към 
войни, отколкото фигура-
обединител и „би опитал 
да съсредоточи властта в 
Брюксел за сметка на наци-
оналните политики“. Блеър 
не получава и цялостна 
подкрепа от европейската 
левица, a между против-
ниците му са германският 

канцлер Ангела Меркел, 
бащата на отхвърлената 
европейска конституция 
Валери Жискар д'Естен, 
бившият френски премиер 
Едуард Баладюр, близък 
до президента Саркози, 
испанският премиер Хосе 
Луис Родригез Сапатеро и 
шведският му колега Фре-
дерик Райнфелд.

Спорната кандидатура на 
Блеър може да изгуби част 
от очарованието си заради 
нечий по-изряден конку-
рентен профил, но живецът 
на харизматичния Тони е 
способен да предефинира 
реалността на евроурав-
нението, включващо оста-
налите ключови постове 
в ЕС. Специфичният му 
политически почерк го 
превръща от аутсайдер в 
интересно предизвикател-
ство за президентското 
място, което дава различ-
ни поводи за размисъл 
на европейските лидери. 
Как те ще интерпретират 
качествата и способността 
му да съживи динамиката 
на реформите, остава да 
се види през следващите 
няколко месеца. 
По материали на бг медии

След 
„пудела на Буш“
Тони Блеър 
иска да бъде 
президент на ЕС

Господин Европа?Господин Европа?

Правило на Роджърс:
Проектът се приема само тогава, когато никой 

от членовете на комисията не може да бъде об-
винен в случай на провал, затова пък при успех 

всички могат да претендират за поощрение.

ЗАКОНИТЕ НА МЪРФИ

Шведската издателска група 
„Bonnier Business Press“ стана при-
тежател на 100% от собствеността 
на деловия всекидневник «Пари», 
съобщи Валентин Панайотов, изпъ-
лнителен директор на компанията, 
издател на вестника – «Бизнес Медия 

груп“ АД.
През 2005 г. шведската група купи 

50% от компанията на Панайотов, а 
днес вече бе потвърдена новината, 
която обикаля медийните среди от 
известно време - че чуждият партньор 
е изкупил и останалия дял. «Съглас-

но нашето спора-
зумение с моите 
шведски парт-
ньори от „Бониер 
Бизнес Прес» от 
началото на април 
2009 г. и в момента 
тече процедура по 

продажба от моя страна и закупуване 
на 50 процента от акциите на компа-
нията от страна на «Бониер Бизнес 
Прес“, се посочва в изявление на Ва-
лентин Панайотов.

„Bonnier Business Press“ издава 
вестници, списания и книги в Шве-
ция, Дания, Полша, Русия, Словения, 
Австрия, Латвия, Литва и Естония. 
Компанията има и интереси в об-
ластта на телевизията. Вестник 
„Пари“ излиза на българския пазар 
от началото на деветдесетте години 
със специализирана насоченост към 
бизнеса и финансовите въпроси.

Съюзът може да въведе визов режим за канадските 
граждани, съобщи ИЮ „Обзървър“. Това е възможно, 
след като Канада върна визовия режим за Чехия заради 
рязкото повишаване на молбите за убежище от чешки 
граждани, основно роми. На срещата на външните мини-

стри на ЕС в Брюксел дипломатите от Чехия използваха 
случая да се оплачат от връщането на визите за Канада. 
Шведският външен министър Карл Билд, чиято страна 
председателства EС, заяви, че смята връщането на визо-
вия режим за чехите за проблем между ЕС и Канада. Билд 
поясни, че официална реакция ще има през септември, 
след като ЕК изготви експертен анализ на законовите 
основания за решението на Канада. 

От друга страна, Брюксел обмисля въвеждането на без-
визов режим на пътуване с Русия и това ще бъде решено 
„в обозримо бъдеще“, е казал ръководителят на мисията на 
Европейската комисия в Русия Марк Франко, цитира.

Евросъюзът 
обмисля визов 

режим за Канада

Шведският външен министър Карл Билд, чия-
то страна председателства EС, поясни, че офи-
циалната позиция на общността по визовия спор 
Чехия-Канада ще бъде представена през септември. 
Това ще стане след като Еврокомисията изготви 
експертен анализ доколко са законови основанията 
на Отава да върне визите за чехите.

Шведска компания купи изцяло вестник „Пари“

7 млн. фалшиви евро 
конфискуваха в Италия

Нелегална печатница за фалшиви евро бе разкрита в Гри-
чиняно д'Аверса, в южната провинция Кампания. Иззети са 
били близо 7 милиона във фалшиви банкноти с номинал 50 
евро. Арестувани са двама души фалшификатори. Банкно-
тите, които според полицията са много качествени, са били 
подготвени за италианския и европейския пазар. При обиски 
полицаите открили освен това материали за фалшифициране 
на банкноти от по 20 евро. Същевременно Европейската цен-
трална банка съобщи за увеличение със 17% на конфискува-
ните фалшиви евробанкноти през първата половина на 2009 
г. От обращение са изтеглени 413 000 фалшиви купюри, като 
най-разпространените са от 20 и 50 евро.
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Ч а с т н и я т  и н в е с т и -
ционен фонд CVC, кой-
то се сочи за един от 
най-сигурните купува-
чи за притежанията на 
Anheuser-Busch InB ev 
в Централна и Източна 
Европа е предложил 1.5 
млрд. евро за покупката 
на активите. В тях влиза 
и българската пивоварна 
“Каменица”, която освен 
едноименното пиво пред-
лага още Becks's, Stella 
Artois, Бургаско, Астика и 
др. Компанията притежа-
ва още заводи в Румъния, 
Чехия, Унгария, Хърватия, 
Сърбия, Черна гора и др.

Два ненанзовани из-
точници от фонда CVC 
заявиха, че в момента се 
водят преговори за оси-
гуряване на заем в размер 
на 700 млн. евро заем. 
Банките, които уча-
стват в разговорите, 
са Unicredit, HSBC, 
Societe Generale и 
Calyon. Остана-
лите 800 млн. ще 
бъдат преведени 
под формата на 
акции.

БНБ: В края на година-
та проблемните кредити 
може да са 16.5%  - за-
главие 

В края на годината кре-
дитите с проблеми в об-
служването им (класи-
фицирани кредити) биха 
били 16.5% от кредитния 
портфейл на банковата 
система. Това е показала 
оценката на устойчивост-
та на банките на кредитен 
и ликвиден риск, направе-
на от БНБ.

Централната банка пра-
ви такава 
о ц е н -
ка на 
кре-

дитните институции на 
всяко тримесечие от края 
на 2002 г. За първи път 
БНБ оповестява резултати 
от такива тестове.

В зависимост от раз-
личните варианти на шок, 
допълнителните разходи 
за обезценка биха били 
между 1. 944 млрд. лв. и 
3.305 млрд. лв. Капитало-
вата адекватност на систе-
мата от 17.6% преди теста 
би спаднала в диапазона 
от 14.5% до 11.6%. Нивото 
е значително над регула-

торните изис-
квания в ЕС 

и САЩ от 
8% и се 

я в я в а 
допъ-

лни-
т е -

лен буфер за устойчивостта 
на системата, посочват от 
БНБ.

При методологията, из-
ползвана от централна-
та банка, не се отчитат 
специфичните провизии 
за кредитен риск и про-
визиите на портфейлна 
основа - 819.8 млн. лв., 
обезценката за първите 
6 месеца на 2009 г. - 402.3 
млн. лв., както и прогноз-
ният резултат на банките 
и системата през 2009 г.

Тестът на българската 
банкова система потвъ-
рди високата степен на 
устойчивост, както и на 
отделните й сегменти – 
дъщерните банки и мест-
ните кредитни институ-
ции, е заключението на 
БНБ. Резултатите са по-
казали сходство с тези, 
оповестени в оценките 
за финансовата стабил-
ност на банковите групи, 
опериращи в Централна 
и Източна Европа, про-
ведени от Австрийска-
та национална банка и 
централната банка на 
Гърция.

 

Мисъл на броя „
Румен Овчаров, член на БСП

“Не бива да си затва-
ряме очите пред кон-
статацията , че хората 
гласуваха, за да се 
отърват от нас!”

НОВИНИТЕ ОТ ПОСЛЕДНИЯ ЧАС

Анастас Анастасов:

Число на броя

млрд. лв.млрд. лв.
губим годишно губим годишно 

от “лоши” обще-от “лоши” обще-
ствени поръчкиствени поръчки

1,31,3

Много вожд, малко индианец...

ДАНС трябва да остане чисто 
информационна служба, която да 
анализира информацията и да я 
подава към съответните служби в 
МВР. ГДБОП трябва да се възста-
нови така, както е съществувала 
с тези функции и пълномощия, 
които имаше преди това, каза 
Анастас Анастасов, председател 
на парламентарната комисия по 
вътрешна сигурност и обществен 

ред, депутат от ГЕРБ.
На въпрос за смяната на Пет-

ко Сертов Анастасов заяви, че 
поне към този момент не са 
водени разговори на тази тема 
за смяна на ръководството на 
ДАНС. Поне аз не знам за та-
кива, допълни още той. «ДАНС 
вече работи повече от една годи-
на и трябва един по-задълбочен 
анализ на дейността на самата 

служба и едва тогава могат да се 
правят заключения за дейността 
на самото ръководство», каза още 
Анастас Анастасов.

ДАНС трябва
да остане чисто
информационна служба

Предлагат 1.5 мрлд. 
евро за „Каменица“50 000 лева за 

осъден министър
50 бона премия за всеки осъден министър, такъв бонус 

обеща държавата на екипите, които ще борят мафията 
и корупцията по високите етажи. В спецзвената ще уча-
стват служители на МВР, ДАНС, прокурори, данъчни 
и митничари. Финансовият стимул бе обявен от новия 
МВР шеф Цветан Цветанов след среща с главния про-
курор Борис Велчев. Според министъра е редно хората, 
които предотвратяват измами за милиони, да получават 
солиден бонус. Парите обаче ще се получават само в слу-
чаите на влязла в сила осъдителна присъда. Наградите 
трябва да спрат и изтичането на информация от спец-
екипите. За тази цел членовете им ще преминават през 
детектор на лъжата. Новите звена трябва да са готови 
до септември. Вече се работи по случаите за евроизмами 
с пари по САПАРД, които държавата трябва да върне, 
съобщи обвинител №1 Борис Велчев. 

Светослав Спасов (вдясно) като депутат от НДСВ през 2005 г. с лидера на 
партията Симеон Сакскобугготски. По-късно Спасов се присъедини към 
отцепниците от царската формация, които създадоха БНД.

Бивш царист се готви за Бивш царист се готви за 
съветник на премиерасъветник на премиера

Бившият лидер на младежката ор-
ганизация на НДСВ и депутат от цар-
ската партия, впоследствие от БНД и 
независим - Светослав Спасов, ще бъде 
съветник на премиера Бойко Борисов по 
въпросите на администрацията. Борисов 
избрал за личен съветник по външно-
политическите въпроси Радослав Точев, 
който е част от експертния екип на ГЕРБ. 
Точев стана известен като първият бълга-
рин, завършил престижната Парижка 
национална школа по администрация. 

Работил като сътрудник на настоящия 
френски президент Никола Саркози, 
когато той ръководеше министерството 
на икономиката, финансите и индустрия-
та на Франция. През 2007г. Точев беше 
кандидат на ГЕРБ за евродепутат, но се 
оттегли от листата след катастрофа, при 
която загина човек.

До дни ще станат ясни имената и на 
съветниците по юридически и правни 
въпроси на министър-председателя, както 
и съветникът му по сигурността. 

Oсновен закон на Мърфи
Усмихни се…утре ще бъде по-лошо 
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Екип „Всеки ден“
Представяте ли си преми-

ерът - генерал Бойко Борисов, 
в ролята на генерал Шарл де 
Гол, който промени консти-
туцията и положи основите 
на съвременната президент-
ска република във Франция? 
Реална ли е изобщо възмож-
ността за такава форма на 
управление в малка страна 
като България и готова ли е 
политическата ни система за 
подобен експеримент?

Повод за въпросите даде 
новият призив на президента 
от деветдесетте години Желю 
Желев именно Борисов да се 
заеме с тази задача. Преми-
ерът пък отвърна скромно, 

че трябва да се подготви, 
преди да прави коментари и 
че като демократичен човек 
би инициирал обществен 
дебат. Партиите, предста-
вени в парламента, обаче, 
обърнаха гръб на идеята за 
президентска република и 
демонстрираха скептицизъм. 
Промяната в Конституцията 
първо предполага свикването 
на Велико Народно събрание. 
А иначе следващите избори 
за държавен глава са през 
2011 г.

Желев: Бойко, 
върви към прези-
дентска република!

Бойко Борисов може да 
осъществи смяна на система-
та, каквото е преминаването 
към президентска република, 
заяви в петък пред бТВ пре-
зидентът (1990 – 1997) Желю 
Желев. Той отдавна настоява 
страната ни да приложи този 
тип държавно управление. 
Желев посочи, че не само 
той, но и президентите Петър 
Стоянов и Георги Първа-
нов многократно са говори-
ли за необходимостта да се 
увеличат правомощията на 
държавния глава у нас.

“Аз не съм казал, че Бой-
ко Борисов ще е първият 
президент на една прези-
дентска република, но той 
има енергия и желание да 
работи за нея“, обясни Желев. 
Бившият държавен глава се 
обяви за европейски, а не за 
американски тип президент-
ска република. Желю Желев 
уточни, че при европейската 
президентска република, 
каквато е Франция, прези-
дентът и ръководителят на 
правителството са различни 
личности, но държавният 
глава има контрол над изпъ-
лнителната власт и без него-
вото съгласие не може да се 
назначат силовите министри 
– на вътрешните работи, на 
външните работи и на от-
браната. Президентът, както е 
във Франция, може да прена-
режда дневния ред на заседа-
нията на правителството и да 
отхвърли тема, която счита, 
че не е важна за страната, 
може да присъства и на за-
седанията на Министерския 
съвет, разясни Желев.

Според него една от глав-

ните причини за провала 
на прехода у нас е в това, 
че страната се управлява от 
парламента, където се раз-
миват отговорностите. Зад 
колективната отговорност 
всъщност се крие една ко-
лективна безотговорност и 
това твърде много допада на 
политиците, особено на де-
путатите, тъй като те държат 
властта, коментира той.

За да стане това у нас обаче 
първо обществото трябва 
да се убеди какво точно зна-
чи президентска републи-
ка, защото хората масово я 
свързват с диктатура. Трябва 
да се обясни, че президент-
ската република не поставя 
под заплаха демокрацията. 

Според президента Желев 
трябва да има широка раз-
яснителна работа, свикване 
на Велико народно събрание 
за промяна в Конституцията 
и нови президентски избори 
за президентска република. 
Според него не може да се 
говори за еднолична власт 
на президента при такъв тип 
управление, защото при на-
рушение на Конституцията, 
парламентът би могъл да 
свали президента.

Аз съм за открито управ-
ление, заяви пред БГНЕС 
премиерът Бойко Борисов 
в отговор на въпрос дали би 
приел мнението на първия 
демократично избран пре-
зидент на България Желю 
Желев за европейски тип 
президентска република.

Борисов: Един преми-
ер трябва да се под-
готви да се изказва

Eдин премиер трябва да 
се подготви за подобни из-
казвания, каза Борисов. Той 
не пожела да отговори дали 
би се кандидатирал за прези-
дент при евентуална бъдеща 
президентска република. 
Аз съм демократичен човек 
и когато се взимат такива 
важни решения, трябва да 
се чуят всички политически 
партии, да има широка дис-
кусия, каза Борисов. Според 
него, за да няма съмнение за 
задкулисни действия всичко 
свързано с такава промяна 
би трябвало първо да се 
дискутира в медиите, непра-
вителствените организации, 
политическите партии. „Не 
искаме в името на една пар-
тия или един човек, каквато и 
да е промяна. Нещата трябва 
да се решават чрез обществе-
на дискусия. Желю Желев е 
много уважаван от мен. Той 
просто е казал нещо, което 
трябва да се обсъди“, завъ-
рши Борисов.

Партиите казаха 
„не” на президент-
ската република

Парламентарните партии 
от своя страна показа скепти-
цизъм и несъгласие с идеята 
за президентска република 
с различни аргументи. По-
литиците от тези партии 
се оказаха привърженици 
на парламентарната демо-

крация. Чуха се мнения, че 
българската политическа 
система и обществото не е 
готова за подобни трусове.

Аз лично съм настроен 
скептично към президент-
ската република като такава, 
защото все пак концентра-
цията на повече власт в един 
човек понякога е добра, ко-
гато човекът е отговорен, но 
знаете, че при демократични-
те избори се случва всичко, 
заяви зам.-председателят 
на РЗС Димитър Абаджиев. 
Той припомни, че такава 
форма на управление е ти-
пична за по-големи държави, 
като-Франция, Русия, САЩ, 
докато при по-малките е по-
разпространена формата на 

парламентарни републики.
Абаджиев е на мнение, 

че България все още не е 
готова за такава форма на 
управление. Въпреки че и 
президентската република 
има своите предимства - по-
ясна отговорност, по-малка 
колективната безотговор-
ност, по-лесно и по-бързо 
решаване на проблемите. Но 
в край на краищата важно е 
кой човек ще бъде избран, 
акцентира върху личността 
юристът. Според него трябва 
да има първо дебат за про-
мяна в Конституцията , да се 
проведе сериозна дискусия, 
да се чуят различни мнения.

Абаджиев припомни идеи-
те на РЗС за промяна на 
сегашната, “Луканова” Кон-
ституция, за да се постигне 
ново устройство на съдебна-
та власт, да се реши въпросът 
прокуратурата да излезе 
от съдебната власт. Идея-
та включва и парламентът 
да намали и депутатите си 
наполовина. Промените в 
Конституцията трябва да 
решат и завинаги формата 
на управление, защото сега 
положението е нито риба, 
нито рак. Президентът хем 
няма правомощия, хем пък 
има и такива, които не са ти-
пични за институцията, каза 
Димитър Абаджиев.

Спор ед  юрис т а  на й-
голямата грешка ще бъде да 
се води дебат около някаква 
личност в контекста на пре-
зидентската република. Спо-
ред него е необходим дебат 
за нова конституция, който 
не бива да бъде подменян 
от дебат само за формата на 
управление.

В качеството си на човек, 
който се занимава с българ-
ска история, мога да кажа, че 
всеки вариант за личен ре-

жим, дори в демократичния 
си вид – президентска репу-
блика, при която в един човек 
е събрана властта, не е добър. 
Като политик ще кажа, че съм 
стар привърженик на пар-
ламентарната демокрация, 
заяви Веселин Методиев от 
ДСБ пред “Всеки ден”.

Той защити тезата си с 
това, че този е пътят то това 
е пътят, през който хората 
избират определена група, 
дават й доверие и тя по-
между си излъчва лидера на 
изпълнителната власт. Някой 
път хората гласуват директно 
за лидера, считайки, че той 
би трябвало да оглави изпъ-
лнителната власт и ние това 
в България сме го виждали, 

включително в момента, даде 
актуален пример Методиев. 
И добави, че тази лична от-
говорност, за която говори 
президентът на страната 
през 90-те години Желю Же-
лев е налице и в момента. 
Въпросът е персоната да не 
се крие от тази отговорност, 
заяви ексминистърът на об-
разованието. Той припомни, 
че през 2001 г. Сакскобург-
готски се е скрил, защото 
така и не му е “дошло вре-
мето” да обясни кой ще носи 
отговорността. Като негов 
антипод той посочи Борисов, 
който е гарантирал още сега, 
че носи отговорността.

“Това, което е нужно, е да 
се изчисти несъответствие-
то между начина, по който 
се избира президента и ре-
алните му правомощия. В 
момента държавният глава 
се избира по начин, който 
е предназначен да му даде 
легитимност, която той не 
може да оползотвори с реал-
ните си правомощия”, заяви 
пред “Всеки ден” Четин Ка-
зак от ДПС. Според него 
това противоречие обаче 
не бива да се изчиства като 
се върви към президентска 
република. “Опасявам се, че 
българското общество още 
не е готово да даде толко-
ва широки правомощия на 
една-единствена личност”, 
смята депутатът. Отговор-
ността не бива да се размива 
и трябва да се носи ясно 
от министър-председателя, 
правителството и управля-
ващото мнозинство.

“България има традиции 
като парламентарна репу-
блика и това е исторически 
приетата форма на държавно 
управление. Не знам какво би 
подобрило една промяна”, ла-
конична бе Мая Манолова от 

Коалиция за България. Пове-
чето социалисти изповядват 
нейното мнение – това не 
е предложение, внесено за 
обсъждане в парламентар-
ните комисии, а е казано от 
някого някъде. “Тази тема 
още не е актуална и няма 
да я коментирам, докато не 
наближат президентските 
избори или поне в близката 
половин година-една”, каза 
известният с трудната си ко-
муникация с медиите извън 
официални пресконферен-
ции на т.нар. Ляво крило в 
БСП, чийто шеф е той – Яна-
ки Стоилов.

Преди седмица обаче бив-
шият вътрешен министър 
и настоящ депутат Румен 

Петков заяви, че в 
страната има сцена-
рий за президентска 
република. “От РЗС 
поне говорят от-
крито за промени 
в Конституцията, 
но и ГЕРБ го мис-
лят. Те говорят за 
президентска репу-
блика, но по доста 
смущаващ начин 
– да имаме 120 де-

путати, главният прокурор 
и председателят на ВКС да се 
избират от НС”, аргументира 
се Петков.

Двамата с колегата му де-
путат Ангел Найденов попи-
тали какво се крие зад фраза-
та, посочена като приоритет 
“конституционни промени” 
в програмната декларация 
на парламента и не получили 
отговор. Петков смята, че 
може да се мисли за промени 
в Конституцията само след 
голям обществен дебат. “След 
като приключи успешният 
мандат на Георги Първанов, 
аз не мога да гадая кой ще 
се кандидатира. Очевидно 
днес има един кандидат за 
президент и това е г-н Бойко 
Борисов, на когото аз желая 
успешно премиерство”, ко-
ментира той.

Категорично против идея-
та на Желев се обявиха от 
партия “Атака”. “Желю Желев 
да не се бърка в настоящата 
политика и да си гледа стари-
ните и благините, които са му 
дадени като бивш държавен 
глава”, каза пред “Всеки ден” 
депутатът от партията на 
Сидеров – Павел Шопов. Той 
бе категоричен, че Желев е 
един провалил се прези-
дент, “от който на България 
тръгна накриво”, отбеляза 
Шопов и изтъкна, че Желю 
Желев е виновен за провала 
на първото демократично 
правителство, за това да не 
се разкрият досиетата, когато 
е трябвало. Според Шопов, 
именно от времето, когато 
Желю Желев е бил президент, 
е започнал криминалният 
преход в България.

Близнашки: Европа 
е континентът на 
парламентаризма 

Категорично против вся-

какви идеи за президентски 
републики – европейски или 
американски тип, се обяви 
конституционалистът Георги 
Близнашки, преподавател в 
СУ и бивш депутат. “Никъде 
в Европа няма президентски 
републики, дори във Фран-
ция. Там се говори за по-
лупрезидентска република, 
където имаме персонали-
зиране на изпълнителната 
власт в лицето на президента 
на републиката. Истината е, 
че тенденцията е в обратна 
посока. Дори там се наблюда-
ва връщане към класическата 
форма на парламентарното 
управление през последните 
10-12 години. Въобще Европа 
е континентът на парламен-

таризма, това е формата на 
управление, която доминира 
на Стария континент и при-
чината за това е, че парламен-
таризмът дава възможност 
за публични разисквания 
по всички въпроси, които 
вълнуват общественото мне-
ние. От тази гледна точка аз 
смятам, че идеята на д-р Же-
лев е неприемлива”, категори-
чен бе проф. Близнашки. По 
думите му тази теза е идвала 
да обслужи като обяснение 
за несполуките и собстве-
ната му безпомощност като 
държавна глава.

Първанов: Да не 
нарушаваме консти-
туционната схема 
на прехода 

Нееднократно съм казвал, 
че съм „за” това да се запази 
парламентарният характер 
на републиката, коментира 
днес Първанов. “Корекции в 
президентските правомощия 
може да има. Аз съм обосно-
вал какво точно може да се 
промени - правото на пре-
зидента директно да свиква 
референдум, преодоляването 
на президентското вето да 
става с по-висок процент 
депутатски гласове, може 
би правото на законодател-
на инициатива, но толкова. 
Мисля, че не бива да нару-
шаваме тази конституционна 
схема, която е заложена в 
началото на прехода. Тя е 
работеща и ние имаме евро-
пейска Конституция”, заяви 
Първанов.

Президентът посочи кате-
горично, че участва възмож-
но най-аргументирано в 
дебат за Велико Народно 
събрание, за промени в Кон-
ституцията. „Чисто полити-
чески погледнато, смятам, че 
в условия на криза да се за-
нимаваме с Велико Народно 
събрание е едно пилеене на 
политически и управленски 
ресурс, който ще ни бъде 
необходим за тези антикри-
зисни мерки, които трябва да 
бъдат предприети буквално 
в близките дни и седмици, 
за да можем в предстоящата 
една - две години да ограни-
чим кризата и да започнем да 
я преодоляваме”, коментира 
още държавният глава. 

КОМЕНТАРИ, АНАЛИЗИ

Борисов готов да мисли, 
партиите – скептични
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- Господин Спасов, ка-
валът има осем основни 
дупки. Коя е осмата, на 
кой тон отговаря, какво 
светоусещане дава?

- При затваряне на осма-
та дупка прозвучава деве-
тата. Тогава даваме шанс 
на деветата, тогава и тя се 
чува. Оттам идва тази сен-
тенция за не толкова важ-
ната позиция на деветата 
дупка. Но когато се свири 
майсторски, най-голямата 
сладост идва от деветата 
дупка.

- Kак постигате косми-
ческото звучене с този 
древен, просто устроен 
инструмент?

- Обикновено привид-
но простите неща в света 
съдържат невероятната аб-
стракция на безкрайността. 
Кавалът с това ме привлече 
още като дете - със своя 
невероятен звук. Той има 
простота като инструмент, 
а в същото време - магиче-
ски ефект, когато се свири. 
Искам с този инструмент 
да общувам с музикантите 
и с моите съвременници, да 
го направя колкото може 
по-универсален, така че да 
звучи органично във вся-
какви комбинации.

- Как неравноделните 
ритми характеризират 
българина?

- Според мен произходът 
на неравноделните ритми 
идва от много далече в 
миналото - от нашия език, 

от танца и от свето-
гледа ни. Всеки народ 
има свой ритъм, свой 
език, своята култура, 
която е уникална. Аз 
не харесвам мнение-
то, че българската 
музика била най-
уникална. Няма най, 
в света всеки е най. 
Трябва да открием 
силата на индиви-
да, на нацията, на 
нашето човечество 
като конгломерат от 
различни национал-
ности.

- Къде е мястото 
на тишината в музиката?

- Тя е част от музиката. В 
жонглирането със звука и 
с тишината се крие тайната 
на добрите изпълните-
ли. Който може да прави 
този баланс по-добре, е 
по-голям майстор.

- Безкрайното разноо-
бразие на цялата светов-
на музика се свежда до 
осем основни тона. Как е 
възможно това?

- Даже са седем. Това е 
божествената игра - седем 
тона, които се повтарят до 
границата на човешкото 
възприятие. И с тези тоно-
ве, звуци и шумове дори 
могат да се разкажат исто-
рии, да се изкаже позиция, 
да се създаде естетическа 
творба - това е магия!

- Октавата е в основата 
на музиката, но също и 
на химията - химичните 

елементи са в 8 основни 
групи, дъската на шах има 
8 по 8 полета, в християн-
ството, в будизма също 
е важен символ. Защо 
октавата се явява толкова 
важен модел?

- Октавата е разделение-
то в музиката. За щастие 
има много октави, които се 
използват. В другите науки 
също сигурно има, но не са 
открити. Музиката показ-
ва, че съществуват други 
измерения именно чрез 
разнообразието и съще-
ствуването на октавите 
като разположение в про-
странството на музиката. 

За мен музиката са едни 
криви диаграми, кардио-
грами, някакви линии, 
които в себе си съдържат 
тоновете и октавите. И 
всичко това е израз на емо-
ция и на мисъл.

- Трудно е човек да си 

представи такова нещо, 
когато слуша вашата му-
зика?

- Моята музика - това 
са, мога да ги нарека, ня-
какви малки есемеси. Те 
имат значение и разказват 
нещо, имат съдържание, 
но мисълта ми е за ония 
огромни, съдържателни 
форми, създадени от знай-
ни и незнайни музиканти. 
Съвременните открития са 
много малко. Всичко е, ако 
се изразя по съвременен 
начин, кавъри.

- Защо не се създава вече 
фолклор?

- Фолклорът стана му-
зейно изкуство. Всички 
радетели за автентичен 
фолклор са радетели за 
нещо, което трябва да стои 
там и да не се променя. А 
фолклорът по принцип се 
развива, като промяната за-
виси от начина на живот на 

обществото и 
неговата гра-
мотност. Има 

много нации и народности, 
които са музикално грамот-
ни. Голямо удоволствие е да 
се свири на такава публика. 
Има публика, която слуша 
със сърцето си, и публика, 
която слуша с ума си. Има 
и друга, която слуша и с 
ума си, и със сърцето. Тя 
се е оформила благодаре-
ние на традициите в своя-
та страна и дава стимул 
за развитието на тяхната 
музикална култура и на 
изпълнителите, носителите 
на тази култура.

- Към коя категория спа-
да българската публика?

- Към първата. Тя е юж-
няшка публика, което за 
мен е малко тъжно, но 
няма значение, тук съм ро-
ден. Когато се слуша само 
със сърцето, ставаш лесно 
жертва на лоши култури, 
а когато слушаш и с ума, и 

със сърцето, тогава не мо-
жеш да бъдеш излъган.

- За някои хора вие сте 
прероденият Орфей. Има-
те ли подобно усещане? 
Сънували ли сте го?

- Скоро сънувах ,че съм 
с Йордан Радичков цяла 
вечер и чакахме да отидем 
заедно на интервю. Го-
ворихме си нещо и беше 
много приятно. Сънувах и 
Вили Казасян, че отиваме 
на концерт. Но Орфей не 
съм го сънувал. Ако майка 
му и баща му са се казвали 
Пенка и Спас, както се каз-
ват моите родители, тогава 
аз съм прероденият Орфей, 
но не вярвам така да са се 
казвали.

- Накъде върви човече-
ството според вас?

- Към огледалото си. То 
върви, за да се огледа в 
един момент и да види ис-
тинския си образ. Аз съм 
сигурен, че то ще се раз-
плаче в този момент.

БЪЛГАРИ, С КОИТО СЕ ГОРДЕЕМ

Теодосий Спасов:

ТЕОДОСИЙ СПАСОВ е роден на 
4 март 1961 г. Свири на кавал от 
9-годишен, насърчаван от баща 
си. Завършва Академията за му-
зикално и танцово изкуство в 
Пловдив. Със своята виртуозност 
превръща овчарската свирка в 
световноизвестен инструмент. 
Спасов създава уникален стил на 
свирене, смесвайки фолклор с джаз, 
поп и класическа музика. Пръв в 
света изпълнява джаз на кавал. 
Свири по цял свят - в Европа, Азия, 
Австралия, САЩ, Канада. Носител 
е на наградата на Международна-

та академия за изкуства в Париж 
(1996 г.). През 1994 концертира 
заедно със Софийския женски 
радиохор, получил награда „Гра-
ми” за албума си ”Мистерията 
на българските гласове”. Той е 
единственият изпълнител, 
отличен два пъти с награ-
дата „Музикант на годи-
ната” в България (1997 
и 2002 г.) През 1995 г. сп. 
„Newsweek” го опреде-
ля като един от най-
талантливите музи-
канти на Източна Европа.
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а
д

гра-
ди-

- Господин Спасов, ка-
валът има осем основни
дупки. Коя е осмата, на
кой тон отговаря, какво
светоусещане дава?

- При затваряне на осма-
та дупка прозвучава деве-
тата. Тогава даваме шанс

от танца и от свето-
гледа ни. Всеки народ 
има свой ритъм, свой 
език, своята култура, 
която е уникална. Аз 
не харесвам мнение-
то, че българската 
музика била най-

Н й

ТЕОДОСИЙ СПАСОВ е роден на
4 март 1961 г. Свири на кавал от
9-годишен, насърчаван от баща
си. Завършва Академията за му-
зикално и танцово изкуство в
Пловдив. Със своята виртуозност
превръща овчарската свирка в

та академия за изкуства
(1996 г.). През 1994 конц
заедно със Софийския
радиохор, получил награ
ми” за албума си ”Мист
на българските гласов
единственият изпълн

д

а
ц

я
а

т
в

н

а в Париж 
цертира 

я женски 
ада „Гра-

терията 
ве”. Той е 

ител, 

Най-голямата ми сладост Най-голямата ми сладост 
е деветата дупка на кавала е деветата дупка на кавала 

Поставете жената на онова 
стъпало, на което се е нами-
рала първоначално, и светът 
ще се оправи за 25 г. Това по-
слание е на Петър Дънов. Но 
кое е това „стъпало“?

Отговорът как да се оправи 
светът е – жената да събуди „ама-
зонката“ в себе си. Жените, които 
трябва да родят, отгледат и възпи-
тат децата на новото време, не 
може да бъдат потиснати и пре-
небрегнати. Нито пък да бъдат 
придатък на мъжкото общество. 
Този момент на осъзнаване е 
формулиран от лечителката 
Дениз Лин: „В себе си вие носите 
една жена воин... Тя ме приканва 

да казвам истината и да живея 
смело и изящно.“ Когато тази 
трансформация се случи и едно 
поколение деца (25 г.) израснат 
достойни, силни, човечни и любя-
щи, светът ще се промени.

Имало ли е някога 
амазонки? 

„Следи от амазонки има на-
всякъде, където са живели бълга-
рите“, сподели през 2000 г. акад. 
Мишши Юхма в Чувашия. В него-
вите изследвания той разказва за 
амазонката Тамарислу, която в 530 
г.пр.Хр. посякла персийския цар 
Кир, защото посегнал на царството 
й и погубил подло сина й. Разказва 
и за победата на амазонките над 
татаро-монголите (1223 г.). Мон-
голският пълководец Субедей, 
след като се спасил с бягство, чрез 
подкуп узнал кога амазонките про-
веждат любовни игри, след които 
забременяват. На 9-ия месец от 
бременността ги нападнал. Така 
били унищожени последните 

общности на амазонки 
край Волга.

Писмена информа-
ция за жените воини 
край Волга е запазена 
и в арабските анали. 
Писателят Ал Бакри 
например е описал 
амазонките от Вол-
га, че „препускат на 
коне и влизат в бой, 
притежават смелост, 

храброст.” В географска карта от 
1459 г. на Ара-Мауро територи-
ята на Волго-Камска България е 
отбелязана като „Амазония“

Каразин (1885 г.) записал чу-
вашка приказка за женско цар-
ство: „Тогава, когато земята, не-
бето, хората, обичаите и всичко 
е било различно от сега, имало 
голямо ханство. Там ханът бил 
жена и жените всичко правили 
сами: управлявали, съдили, 
воювали, ловували.“

Но имало ли е амазонки тук, 
край Дунав? Писмените свиде-
телства са малко, но има обилен 
материал в легендите, обредите и 
песните на народа ни. В митовете 
за богините на траките е запазен 
спомен за помощта, оказана от 
амазонките на местните жители 
в чисто женските дейности, в 
култивирането на растения и във 
военното изкуство.

В легендите за музите се пази 
структурата в амазонските 

школи. Жените се обучавали 
на групи от по 9 и Хестия над 
тях. Музите били почитани като 
богини на науката и вдъхно-
вителки на всички дейности. 
Древните смятали, че те вну-
шават мисли и идеи. И Омир 
почтително се обръща към тях: 
„Вие знаете всичко, докато ние 
нищо не сме видели!“

В епоса „Веда Словена“ на-
родната памет нарича ама-
зонките юди – героични де-
войки, пазителки на българ-
ския род след Атлантида. В 
епоса е указано 9-годишното 
им обучение във всички нау-
ки на „Небето при Слънцето“. 
Подчертава се, че те носят 
петокнижието на 70-те кра-
ле; лекуват тежки болести и 
рани, помагат на жените и 
родилките; сразяват ламята и 
враговете на българите.

В песните и приказките за 
самодивите също е оцеля-
ла информацията за техните 
възможности като чародейки, 
лечителки, побратими и защит-
ници на българските юнаци. Те 
се движели в групи по десет.

В тракийските храмове, чрез 
скулптурните групи на кариати-
дите, са запазени мистерийните 
танци на жриците, посветени в 
тайните на живота.

В село Свещари 
кариатидите са 10

И в историческите хроники са 
останали сведения за амазон-
ския произход на българката. 
Амазонката Тедис (Божествена-
та) е живяла в гр. Салмидесос 
– царска резиденция на траките 
в Странджа. „Омир, Софокъл и 
Херодот датират този град от 
VІІІ-VІ в.пр.н.е. Те са впечатлени, 
че мъжете му имали специална 
прическа - с превързани на гла-
вите перчеми – свидетелство 
за аристократичен произход. 
Покровител на града бил Арес 
– бог на войната и баща на 
амазонките. Споменават, че тук 
живеят тракийски амазонки – 
войнствени девойки, предани 
на своя владетел, но безпощад-
ни към чужденците.“

Документи доказват, че в VІІ 
в. амазонките са били в земите 
на Дунавска България. Аспарух 
ги използвал при превземането 
на Варна. „Когато решил да пре-
мине за пръв път с войските си 
Дунав, Аспарух оставил в укре-
пения лагер (Онгъла) най-вече 
жени като стража…“

Има още редица исторически 
документи, които ни навеждат 
на мисълта каква невероятна 
сила е притежавала българката 
още в древни времена и чме и 
днес тя може да стане прово-
дник на новото.

Страницата подготви 
Юлия Ташева
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Пареото може да бъде правоъгълно и 
квадратно като форма, а като размер - 
малко, с една идея по-голямо от фишу, 
или, напротив - огромно, стигащо мер-
ките на кърпа за плажа.

Някои видове са триъгълни или по-
лукръгли, но трябва да имате предвид, че 
вариантите за употреба на подобно парео 
са доста по-малко, отколкото с обичайните 
класически правоъгълни модели. Напри-
мер от голямо квадратно парче плат е 
много по-лесно да направите нещо като 
сукман. Стига да кръстосате на гърдите 

краищата му и да направите отзад голяма 
красива панделка. А за да превърнете па-
рео в пола, е достатъчно само да го вържете 
отстрани на талията, подчертавайки по 
този начин извивката на тялото си.

Тези красиви парчета плат, направени 

от леки ефирни материи, добре пропу-
скат въздуха, не пречат на движенията, 
лесно се перат и бързо съхнат на слънце-
то. А какво по-подходящо облекло ви 
трябва, за да изглеждате добре на брега 
на морето?

Съществуват много начини за употре-
ба на пареото. С голяма популярност се 
ползват най-бързите и лесните, които не 
изискват нито кой знае колко време, нито 
дори огледало.

- Най-разпространеният е, разбира 
се, този, когато пареото се сгъва като 
триъгълник, слага се върху ханша или 
на талията и се връзва отстрани на възел 
или фльонга.

- Класическият способ е, когато пра-
воъгълното или квадратното парче плат, 
без да се сгъва, се поставя на гърба, а 
краищата се промушват под мишниците, 
усукват се на врата и се връзват отзад на 
шията.

- Вместо пола пареото се носи, ако 
платът се сгъне наполовина и елегантно 
се върже на ханша - отстрани или отпред. 
Когато искате да намалите дължината 
на такава пола, просто сгънете пареото 
няколко пъти.

- Оригинален начин да използвате 
парче плат е да го направите на правоъгъ-
лник, а после да вържете краищата на 
височината на гърдите или на едното 

рамо. Пареото може да бъде правоъгълно 
и квадратно като форма, а като размер - 
малко, с една идея по-голямо от фишу, 
или, напротив - огромно, стигащо мер-
ките на кърпа за плажа.

Някои видове са триъгълни или по-
лукръгли, но трябва да имате предвид, 
че вариантите за употреба на подобно 
парео са доста по-малко, отколкото с 
обичайните класически правоъгълни 
модели. Например от голямо квадратно 
парче плат е много по-лесно да направите 
нещо като сукман. Стига да кръстосате на 
гърдите краищата му и да направите от-
зад голяма красива панделка или симпа-
тично възелче. А за да превърнете парео 
в пола, е достатъчно само да го вържете 
отстрани на талията, подчертавайки по 
този начин извивката на тялото си.

Тези красиви парчета плат, направени 
от леки ефирни материи, добре пропускат 
въздуха, не пречат на движенията, лесно 
се перат и бързо съхнат на слънцето. А 
какво по-подходящо облекло ви тряб-
ва, за да изглеждате добре на брега на 
морето?

- Проф. Стойков, как трябва да при-
емаме ролята на очилата, лятната 
шапка, пареото? Мислите ли, че те са 
просто едни обикновени аксесоари или 
все пак са нещо повече за съвременния 
човек?

- Ако трябва да обобщя, ще кажа, че 
те всъщност са само на пръв поглед 
второстепенни детайли, а всъщност 
тъкмо аксесоарите правят мода-
та. За не особено големи суми човек 
може да се снабди с такъв аксесоар, 
който да го привилегирова като раз-
личен, интересен, впечатляващ. Ще 
разширя въпроса ви и по посока на 
по-активните грижи за прическата, 
кожата, за използването на надеждни 
козметични продукти, а за нежната 
половина - маникюр, педикюр и под-
ходящ грим.

- Мислите ли, че стилът може да се 
прояви дори на плажа?

- Първата проява на стил на плажа 
е добре поддържаната фигура и здра-
вословният външен вид. Останало-
то е въпрос на вкус, оригиналност, 
екстравагантност и - съвсем не на 
последно място - финансови възмож-
ности. Плажното облекло и въобще 
лятната външност могат да бъдат 
въздействащи и красиви, ако се по-
мисли достатъчно върху аксесоарите 
и различните допълнения - шапки, 
очила, сандали, чехли, чанти, блузки 
и най-вече функционални и шикарни 
бански костюми.

МОДА, ЗДРАВЕ, КРАСОТА

В СЕЗОНА НА ОТПУСКИТЕ

Какво ни съветва 
модният експерт 
проф. Любомир 
Стойков?

Задавали ли сте си въпро-
са - какво може да се на-
прави от парче плат, без да 
се налага да използвате игла 
с конец? Отговорът е - как-
вото си поискате: сукман, 
минипола, елегантна лятна 
рокля, туника или намета-
ло. И за целта изобщо не 
е задължително да бъдете 
професионален шивач или 
велик магьосник. Достатъ-
чно е да сте притежателка 
на едно малко чудно нещо, 
наречено парео.

Прието е да се смята, че 
родината на този прочут и с 
нищо незаменим плажен ак-
сесоар е екзотичният остров 
Таити. Според легендата 
неизвестна местна краса-
вица веднъж се появила на 
морския бряг с любим шал, 
вързан на кръста. Околните 
бързо забелязали и оценили 
по достойнство смелото 
облекло на прекрасната 
таитянка, а други девойки 
побързали да последват ней-
ния оригинален пример.

Трудно е да се каже до-
колко правдива е тази 
история. Но факт е, че 

пареото стана много по-
пулярно и присъства в 
гардероба на почти всяка 
съвременна дама. Краси-
вото парче плат се превъ-
рна в оригинален и удобен 
плажен аксесоар, без който 

р я д к о 
м о ж е 
да мине 
м о р -
с к а т а 

почивка.
П р е д и м -

ствата на па-
р е о т о  п р ед 
най-различни 
летни рокли, 
сукмани и по-
лички са оче-

видни: вместо няколко 
куфара с дрехи може да 
вземете малка чанта, в 
която освен банския да 
сложите една разкошна 
тънка кърпа. Благодарение 
на различните варианти за 
нейна употреба може да 
изглеждате всеки ден раз-
лично - все едно имате цял 
гардероб стилни облекла.

Освен това пареото е 
просто незаменимо, ако 
ви се налага веднага след 
плажа набързо да отидете 
някъде да хапнете. В ня-
кои ресторанти по морето 
има определени изис-
квания за външния вид, 
така че само по бански 
там просто няма да ви до-
пуснат. Никой обаче няма 
да се заяде или да посмее 
да изгони от ресторанта 
красавица с шоколадов 
тен, загърната в елегантно 
парео.
Как да го изберем?

Обикновено пареото или 
се продава заедно с бан-

ския костюм, или се из-
бира допълнително в тон 
към него. В първия случай 
то е направено в стила на 
плажното облекло, а във 
втория трябва да проявите 
вкус и да следвате актуал-
ните тенденции, за да сте в 
унисон с последните модни 
изисквания.

Този сезон например 
се препоръчват дрехи в 
пиратски стил, украсени с 
рисунки на черепи, котви 
и корабни вериги, нарочно 
«състарени» или на ресни. 
Ако вече сте се сдобили с 
бански в този дух, пареото 
може да бъде едноцветно, 
направено като рибарска 
мрежа, сплетена от здрави 
конци и украсена с малки 
камъчета или рапани.

Друго интересно пред-
ложение за летни мотиви в 
облеклото е бански костюм 
с изображение на пейзаж - 
безметежна селска картина, 
представяща поля от слънчо-
гледи, мелници или китни 
шарени къщи с керемидени 
покриви. За да не сгрешите, 
избирайки парео за такъв 
тип бански, добре е да се 
спрете на модел с ярко из-
разено доминиране на един 
цвят, съвпадащ с цялостното 

послание на банския. На-
пример за сините нюанси 
са подходящи рисунки, 
съдържащи детайли от 
същата гама: небе, река 
или поле от теменужки. 
Ако банският е едноцве-
тен, това значително улес-
нява задачата за избор на 
парео, защото можете да си 
вземете и шарено с подоб-
ни цветови нюанси, както 
и да се спрете на допъ-
лващите се контрасти - 
бяло-черно, жълто-зелено, 
розово-лилаво и т.н.

Случва се обаче хареса-
ното от вас парео никак да 
не пасва на банския, който 
вече си имате, но пък не се 
сдържате и го купувате. А 
след това дълго ви измъчва 
въпросът - с какво да го но-
сите? Отговорът е лесен: с 
аксесоари със същия цвят 
или стил - гердани, ярки 
гривни, интересни плаж-
ни чанти и шапки. Един-
ственото правило, което 
е необходимо да спазвате, 
е, че всички тези детайли 
трябва да бъдат големи и 
набиващи се на очи. Иначе 
околните няма да разберат 
защо сте си сложили ваше-
то великолепно парео и с 
какво си пасва то.

За да изглеждате 
оригинално, не ви 
е нужна магическа 
пръчка. Достатъчни 
са ви нежна кърпа 
и... въображение

Родината на този с нищо незаменим 
плажен аксесоар е Таити, но днес 
мнозина следват оригиналния пример 
на прекрасните таитянки 

Някои хитринки при връзванетоНякои хитринки при връзването

Страницата подготви Юлия Ташева

Модни видове и форми пареоМодни видове и форми парео
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„The Мацки” е новият роман на култовия Сергей 
Минаев - най-горещото име в днешната руска лите-
ратура. Всяка негова книга е абсолютен бестселър. 
Той има армия от милиони фенове в различни 
страни, в това число много запалени почитатели 
и в България. Защото никой досега не е писал така 
– достъпно, леко, на езика на улицата, но казвайки 
истината за съвременния начин на живот. Преве-
ден е вече дори във Виетнам.

За кратко време новият му роман “The Мацки” 
стана тотален бестселър в Русия и постигна луда 
популярност. Светкавично бяха купени правата 
за филмова екранизация и през август започват 
снимките на високобюджетната продукция с уча-
стието на известния млад актьор Алексей Чадов 
(“Девета рота”, “Война”) и нашумялата украин-
ка – супермоделът Олга Куриленко, която стана 
“момичето на Бонд” в най-новия филм за агент 
007 “Спектър на утехата”. Това е най-очакваният 
филм в руското кино за 2010 г. Режисьор е младият 
украинец Алан Бадоев, нашумял с клиповете си на 
най-големите руски попзвезди.

Минаев винаги е на гребена на вълната и е 
страшно акту-
ален. По схе-
мата от пре-
д и ш н а т а  м у 
книга “Media 
S a p i e n s ”  в 
България бе 
направен опит 
да бъде фали-
рана Първа ин-
вестиционна 
банка. Книгата 
се оказа наръ-
чник за пиари-
те и изкушени-
те от медийни 
манипулации. 
Новият роман 
на Минаев - 
“The Мацки”, 
е за манипу-
лациите в лич-
ния живот на 
днешния чо-
век. 

КУЛТУРА И ИЗКУСТВО

Eдна от най-чаканите 
книги на годината - 

“The Мацки” на Минаев, 
вече е на пазара

Магьосникът на грифа Карлос Сан-
тана ще пропътува Европа на борда 
на луксозен самолет на “България Ер”. 
Машината ще превозва музиканта 
и екипа му по време на турнето на 
Стария континент. Луксозният RJ-70 
е произведен в Англия през 2008-ма, 
а екстрите са сложени допълнително. 
В салона на самолета има 26 кресла, 
разделени в две основни помещения. 
В дневната има 42-инчова плазма, два 
23-инчови LCD монитора, съраунд 
аудиосистема и два телефона за са-
телитна връзка. На борда е осигурен 
постоянен безжичен интернет. Има 
и уникална система за осветление в 
различни цветове в зависимост от 
предпочитанията на пътниците. За 
музиканта е осигурена специална 
селекция от напитки, а храната се 
приготвя от гурме-майстори, рабо-
тещи в най-престижни български 
ресторанти. Сантана вече обиколи 
10 държави. Екипажът е специално 
обучен за работа с ВИП клиенти като 
Карлос Сантана. 

Френската поп прима Френската поп прима 
Силви Вартан отново у домаСилви Вартан отново у дома

Звездата, родена Звездата, родена 
в България, ще ни в България, ще ни 

зарадва с концерт на зарадва с концерт на 
28 октомври28 октомври

Примата на френската 
поп музика, неповтори-
мата Силви Вартан, прис-
тига отново в България за 
концерт на 28 октомври в 
зала 1 на НДК. Концертът 
се осъществява от “София 
мюзик ентърпрайсис” и 
Societe Generale Експрес-
банк (по повод нейната 
десетгодишнина).

Силви Вартан е сред най-
обичаните френски поп 
певици. Родена е в Бълга-
рия през 1944 г. и е една 
от първите рок дами на 
френската музика. Вартан 
е приемана за най-актив-
ната изпълнителка от така 
наречените “йе-йе моми-
чета”, а изпълненията й са 
съпроводени с впечатлява-
ща шоу-денс хореография. 
Очарователната певица 
достойно заема мястото 
на най-рок звучащата дама 

в своя жанр, откроявайки 
се с богатия си плътен 
глас и удивително чувство 
за ритъм. Силви Вартан 
многократно е канена за 
специални участия във 
френската и италианска-
та национална телеви-
зия. Заедно със съпруга 
си Джони Холидей през 
60-те и началото на 70-те 
години прави над петдесет 
концерта в престижната 
зала “Олимпия” в Париж. 
През последните някол-
ко години гранддамата 
на френската естрада се 
е насочила към изпъл-
нение и записи на джаз 
балади на френски език. 
Кариерата на Силви Вар-
тан започва през 1961 г., 
когато е едва 17-годишна и 
брат й Еди Вартан й пред-
лага да запише песента 
“Panne d’essence” заедно с 

френския рок изпълнител 
Франки Джордан. Парчето 
се превръща в супер хит и 
въпреки че името на Силви 
не е споменато в сингъла, 
песента й осигурява пър-
вата покана за гост във 
френската телевизия.

Албумът “Sylvie” излиза 
през есента на 1962 г. Шест 
от трийсетте й песни влизат 
в топ 20 на европейската 
класация. В късната зима на 
1963-та Вартан прави турне 
във Франция заедно с Джо-
ни Холидей и участва с него 
във филма “Откъде идваш, 
Джони?”. По-късно през 
1963 г., след официалното 
обявяване на годежа им по 
радиото, младата двойка 
дава бляскав прием за 200 
000 души. В края на годи-
ната заминават за Нашвил, 
Тенеси, за да запишат албум 
заедно с американската 

група “Jordanaires”. Бога-
тите вокали, струнните и 
духовите инструментали 
в типичен Нашвил стил 
носят на албума огромен 
успех във Франция. Той 
включва “Тази вечер аз 
съм хубава” и “Ако пея”. 
Заедно с филма “Търсете 
идола”, “Тази вечер аз съм 
хубава” се продава в повече 
от милион копия в Япония. 
През 1964 г. в Париж Силви 
излиза равностойно на една 
сцена с “Бийтълс” и Трини 
Лопес. Вартан се появява 
нееднократно в телевизи-
онни програми в Съеди-
нените щати - в шоуто на 
Ед Съливан, предаванията 
“Shindig!” и “Hullabaloo”. 
Прави и международно 
турне, включващо Канада, 
Южна Америка и Полине-
зия. В Токио Силви изнася 
13 концерта за 12 дни.

С голям концерт на Античния театър в Плов-
див започна 16-ят Международен фолклорен 

фестивал. Тази година оригинални фолклорни 
ритми и танци представиха над 300 танцьори 

от 10 състава от различни държави. 
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     Лятна академия за фотографи организира в 

каварненското село Камен бряг известният с фо-
тото Юри Чарийски. Това не е случайно, тъй като 

Северното Черноморие и стръмният му бряг са 
тръпка на твореца. Той ще проведе два уъркшо-
па от 3 до 9 и от 17 до 23 август. На семинарите 
могат да присъстват всички любители на фото-
графията, които имат желание да усвоят някои 
тънкости на занаята, а заниманията са безплатни.
Идеята е всяка година да се провеждат подобни 
курсове за различни изкуства, като театрално май-
сторство, например. Известният фотограф работи 
върху нова книга, а освен това обмисля идеята до-
година да организира международен фестивал за 
перкусионисти на Камен бряг.

КУЛТУРА И ИЗКУСТВО

Жестокият летен хит на Георги Христов и Jonie 
Falcone “Hey Boy, Hey Girl” тръгна и по бг радиата. Не-
отдавна се състоя европейската премиера на песента, 
съпътствана с многобройни адмирации. Дуетът е 
първи суперсингъл и първи track в европейския албум 

на Falcone. Музикални експерти споделят мнението, 
че в българския ефир отдавна съществува вакуум за 
точно такъв завладяващ хит. 

Освен премиерата на сингъла, почитателите на Геор-
ги Христов вече очакват и концертите му в летните 
театри на Варна (7 август) и Бургас (8 август). Те са част 
от турнето на обичания певец, което продължава през 
есента в градове от вътрешността на страната и ще при-
ключи с грандиозен спектакъл в зала 1 на НДК.

”Бургас и морето”
27-мият конкурс за песен ще се излъчва 

на живо по bTV на 1 и 2 август 

Наш фотограф взе златото в Австрия 

Първата книга, посве-
тена на хомосексуали-
стите в България, е вече 
факт. Неин автор е Свет-
лана Терзиева-Сесил, 
известна тв водеща, ак-
триса и пиар експертка. 
В произведението са пре-
плетени не самоцелни и 
търсещи евтина сенза-
ция скалъпени приказки 
от “1001 нощ”, а реални 
истории, свързани с из-
вестни личности и тех-
ния принос за култур-
ния и обществен живот 
на България. Действи-
телната идея на автор-
ката е чрез похватите на 
масовата култура да се 
припомни на българите 
по света и у нас за леген-
ди като Георги Парцалев, 
Емил Димитров, Чавдар 
Драгойчев, Леа Иванова, 
Еди Казасян, Генко Ге-
нов, Атанас Баев и още 
много други, избутани 
в кюшето на забравата 
и незнанието на днеш-
ното турбо-чалга-фолк 
поколение. Разбира се, 
не са забравени и зна-
ковите фигури на нашу-
мели подземни босове 
- част от съвременната 
история на България.
Целта на издателите е 
книгата да бъде разпро-
странявана не само у 
нас, но и по света. Вече 
са направени заявки за 
значителен тираж в Ка-
нада, Англия и Америка 
от българската диаспора 
там. Интересът от стра-
на на сънародниците ни 
извън страната продъ-
лжава.

Лятна а
каварнен
тото Юри

Севернот
тръпка на
па от 3 д
могат да 
графията
тънкости 
Идеята е 
курсове з
сторство,
върху нов

Френската поп прима 
Силви Вартан отново у дома

Фотографи се учат на 
майсторлък в Камен бряг Фотографът Златко Латев от Ха-

сково грабна златен медал в све-
товния фотоконкурс Trierenberg 
super circuit в Австрия. Той спечели 
журито с портрет на мъж, заснет 
по време на пленера “Сурва 2009” 

в Перник. В надпреварата са участ-
вали над 30 000 снимки от цял свят. 
Организатор на конкурса, провел 
се под патронажа на европейската 
асоциация на фотографите FIAP и 
сродната американска PSA, е д-р 

Крис Хинтеробермайер. Според 
регламента на състезанието всеки 
фотограф може да участва във всяка 
предварително зададена тема с чети-
ри снимки. В тазгодишния конкурс 
темите са били 15.

Издадоха
тайните на
гей елита
в България

Песните на Лили Иванова 
ще бъдат разпространени 
извън България от най-го-
лемия дигитален дистри-
бутор, специализиран за 
БГ музика - KVZ Music Ltd. 
Албумите на примата ще 
станат достъпни за легални 

покупки в интернет и ще 
достигнат до милиони нейни 
почитатели. Парчетата ще 
се появят до 4 седмици по 
уебсайтове като iTunes, 
eMusic, Napster, Rhapsody, 
VirginMega, Amazon MP3, 
SecuryCast, VerizonWireless, 

Fnac. Ранните записи на 
примата на нашата естрада 
за “Балкантон” ще бъдат 
дигитално мастерирани 
о т  о ф и ц и а л н и т е 
представители на KVZ 
Music Ltd. в България – Sil-
vernoise

Купуват Лили в нета

Жени Живкова Жени Живкова 
ще ни представя ще ни представя 
на Световната на Световната 
модна седмицамодна седмица
в Ню Йоркв Ню Йорк

Български дизайнер ще 
вземе участие в първо-
то издание на Световна-
та модна седмица в Ню 
Йорк през 2010 г., съобщи 
в София президентът на 
Световната модна асоциа-
ция Франсиско ди Джеймс.
Страната ни ще бъде пред-
ставена от модния дизай-
нер Евгения Живкова. По 
думите на Ди Джеймс в този 
форум ще участват 42 раз-
вити и развиващи се страни 
с потенциал. Световната 
седмица на модата е много 

важна за подпомагането на 
страните, които се развиват 
в момента, каза гостът. Той 
посочи, че модата е една от 
най-мощните индустрии.
През септември 2010 г. ще 
се състои гала вечеря с 
представяне на участва-
щите нации и обявяване 
на дизайнерите в Световна 
седмица на модата. Фи-

налът на проявата ще бъде 
на церемонията по връчва-
не на Световните модни 
награди в Холивуд. От-
личията са в 11 категории, 
като най-важната е за най-
добър дизайнер. Страната, 
от която е печелившият в 
тази категория, ще бъде до-
макин на следващата модна 
седмица. 

Георги Христов и Jonie 
Falcone атакуват ефира 

с „Hey Boy, Hey Girl“

Един от музикалните кон-
курси, около които през по-
следните години се вихреха 
доста скандали, се готви за 
своето 27-мо издание. “Бур-
гас и морето” ще посрещне 
на сцената на Летния театър 
десетки изпълнители, сред 
които популярните от сре-
дата на 90-те Snap и родната 
ни звезда Васил Найденов. В 
конкурсната програма ще са 
включени 15 песни, селекти-
рани от жури с председател 
Стефан Димитров.

Сред кандидатите за го-
лямата награда в размер 

на 20 хиляди лева са Кри-
стина Димитрова, група 
„ФОР”, Силвия Кацарова, 
“Бон-Бон”, Искра Василева 
и други. Всеки, който си 
купи билет за концертите, 
ще получи моряшка те-
ниска и песнопойка. Во-
дещи на двете вечери ще са 
Тони Димитрова и актьорът 
Асен Блатечки. Песните-
победителки ще се опреде-
лят след оценка на журито 
и sms-класация, която ще 
върви по време на живото 
излъчване на конкурса по 
bTV на 1 и 2 август.

В един от най-награж-
даваните американски се-
риали „24“, който се радва 
на огромна популярност и 
у нас, вече ще има и българ-
ска следа в лицето на актьо-
ра Башар Рахал. Нашето 
момче стъпи на снимачната 
площадка, за да влезе в 
образа на лошия генерал 
Власи, който се опитва да 
убие президента на арабска 
държава. Тази роля пък ще 
се играе от превърналия 
се в звезда актьор Анил 
Капур, когото цял свят 
познава от рекордьора по 
Оскар-и “Беднякът милио-

нер”. Всичко това разказа 
самият Башар, който жи-
вее и работи от 10 години 
отвъд океана.

“ Ис т о ри я т а  е  м н о -
го заплетена, защото аз 
съм приятел на брата на 
въпросния президент и 
двамата подготвяме за-
говор срещу него с по-
мощта на един руснак, от 
когото купуваме оръжие. 
Това е сюжетът на петата 
серия, за която съм одо-
брен. Имам уговорка и за 
осма, но това вече зависи 
от сценаристите, защото 
тук сценарият се пише в 

движение”, поясни Башар 
и разказа как се е преборил 
с повече от 50 актьори на 
кастинга за ролята.

“В тази серия няма да 
имам общи сцени с глав-
ния герой, който се играе 
от Кийфър Съдърланд, но 
в осма би трябвало”, надява 
се Башар на професионал-
на среща с големия актьор, 
който за съжаление не е 
преподписал договора си 
с продукцията. В САЩ ще 
гледат Башар в ролята на 
лошия арабин още през 
2010- та, а у нас може би 
година по-късно.

Седмото изкуство

Наш актьор убива президентНаш актьор убива президент
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През това лято, след емо-
циите от рок концертите, 
на които се стичат младежи 
от цяла България, Каварна 
посрещна археолозите, 
които започнаха своите 
редовни археологически 
разкопки. Както винаги, те 
се финансират от община 
Каварна и се реализират 
от екипа на ст.н.с. д-р Бони 
Петрунова. Тя завежда 
Секцията за средновековна 
археология в Националния 
археологически институт с 
музей при БАН.

Помним нашумялата 
преди четири години ези-
ческа гробница от IV-V 
в., която екипът откри в 
т.нар. Предградие, опряна 
в нишата на издълбана 
скала, запазила следи от 
човешка трагедия - кости-
те на цяло семейство с три 
деца, поразено вероятно 
от някаква епидемия през 
V век. Интересно е, че при 
откриването на гробница-
та ръцете на родителите 
са се оказали с преплетени 
пръсти. Намерена бе и 
керамика от ХIII-ХVI в., 
както и монета на самия 
деспот Добротица. Такива 
монети, открити досега, не 
са много - по Северното 

Черноморие са открити 
само седем. 

Разкопки на този участък 
на Калиакра се правят от 
2004 г., и то благодарение 
на средства, които осигуря-
ва общината. С помощта на 
тази финансова подкрепа 
археологическата работа 
на Калиакра бе подновена 
след почти 10-годишно 
прекъсване. Свикнали сме, 
че по българските земи се 
намират при почти всеки 
археологически обект сле-
ди от няколко исторически 
епохи. Но човек се изне-
надва, че дори на скалния 
нос, вдаден в морето, са 
запазени останките от ня-
колко култури.

Предишни проучвател-
ни екипи са установили, че 
укрепено селище на носа 

е съществувало още в IV 
в. пр. Хр. То се е наричало 
Тиризис - на името на тра-
кийското племе тиризи. В 
античността селището се е 
разширило с още една кре-
постна стена, а в римско 
време е разширена и сама-
та крепост. Според Бони 
Патрунова в IV век името 
на селището се променя - 
Тиристис, Тетрисиас, Три-
са. Навътре към сушата е 
построено трето укрепле-
ние, чиито стени са се из-
висявали на 10 м височина. 
Били са дебели 2,9 м. Така 
между две крепостни сте-
ни се обособява секторът, 
наречен от проучвателите 
«Предградие». 

На Калиакра през 80-те 
и 90-те години на ХХ в. 
са открити останките на 

антични и раннохристи-
янски некрополи.

Някои учени смятат, 
че след пристигането на 
прабългарите в селището и 
крепостта започва разруха, 
защото самите прабългари, 
а и славяните не проявяват 
интерес към това място. 
Според археолозите обаче 

можем да допуснем, че през 
Средновековието мястото е 
било обитавано и от прабъ-
лгари, защото те са остави-
ли следи при Дуранкулак и 
в района наоколо. Смята 
се дори, че гагаузите от с. 
Българево са техни наслед-
ници. Като Акре селището 
се споменава в писмени из-
точници от Х век, а от ХIII 
в. - като Калиакра. В края 
на ХIII и през ХIV в. тук 
съществува голям и укре-
пен град - столицата на до-
бружданското деспотство 
на Добротица. Най-често 
казваме, че под османско 
владичество най-късно па-
дат земите на Видинското 
царство, но всъщност не е 
така. Калиакра е последно-
то васално владение, завла-
дяно от турците чак в 1444 
г., когато загива Владислав 
Варненчик. 

Частта, на която са раз-

копките от 2004 г., не е 
проучвана преди. Според 
археоложката тук има сле-
ди от архитектура и гро-
бове със запазени скелети. 
Намерени са находки от 
няколко културни пласта, 
датирани от III до ХIV в. 
Когато турците са пре-
взели града, той вероятно 
е бил опожарен, защото 
днес ясно личат следите от 
горял културен пласт. Има 
хипотеза, че - както често 
се случва по нашите земи 
- една от ранните езически 
гробници е била отваряна в 
по-късни християнски вре-
мена и е била използвана 
повторно. Сред находките 
особено ценни са някои от 
20-те намерени монети - 4 
на Иван Александър с ца-
рица Теодора (1331-1371) 
и 6 на Златната орда.

АРХЕОЛОГИЧЕСКО ЛЯТО

Рок и сенки от древността Рок и сенки от древността 
се срещат на Калиакрасе срещат на Калиакра

Добруджа – 
държавата 
на Добротица

Традиционно, по време на ар-
хеологическия сезон, става дума 
за проучванията на нос Калиакра, 
столицата на Деспотството на До-
бротица. Този интересен владетел, 
роднина на българския цар Иван 
Александър, не само превръща 
крепостта Калиакра в своя столица 
и във фактор на Балканите, но и 
става толкова популярен, че и до 
днес земите на държавата му носят 
неговото име - Добруджа.

Имената, с които през различните 
епохи е известна твърдината, са 
Тиризис в тракийско време, Акре 
в античността и Калиакра - сред-
новековният град. С началото на 
варварските нашествия Калиакра е 
разширена с две нови стени, изнесе-
ни далече преди най-тясното място 
на полуострова, където е минавала 
античната крепостна стена.

Според историка Божидар Дими-
тров с установяването на българ-
ската държава Калиакра става 
преден пост на отбраната по море. 
Археологическите разкопки по-
казват, че тази обширна територия 
е заселена от прабългарско насе-

ление. Калиакра излиза на преден 
план в родната история в ХIII-ХIV в., 
когато започва голямата морска 
търговия на нашия бряг с италиан-
ските морски републики Венеция 
и Генуа. По-удобно пристанище за 
износа на добруджанското жито 
наистина няма по нашия бряг. 
Затова Калиакра става бързо най-
големият износен център по се-
верното ни Черноморие. Наскоро 
е открит документ, според който в 
периода 1404-1406 г. крепостта е 
купена от Бартоломео Грималди, 
прароднина на управляващата 
днес династия в Малта.

През изминалия сезон бяха 
проучени нови гробове и гроб-
ници. Оказа се, че една от тях е 
била използвана като жилище 
през Средновековието. До нея е 
разчистена двуметрова кръгла 
яма, както и уникален скален 
комплекс, врязан в мергела. Не-
говото проучване ще продължи и 
през настоящата година. 

Находките отново са много и ин-
тересни. Освен монетите на Добро-
тица, от които са идентифицирани 
нови типове, за първи път е откри-
та и монета на влашкия управител 
Мирчо I, който след фаталната за 
Калиакра 1399 година успява за 
кратко да завладее териториите 
на деспотството.

При разкопките беше намерена 
матрица за изработка на бижута 
- обици, изящни висулки и апли-
кации с изображение на кон. Може 
да се каже, че златните пластини, 
от които са изработвани луксозни 
диадеми, откривани в района на 
Северното Черноморие, са праве-
ни именно на Калиакра.

Една от най-интересните находки 
за 2008 година бе част от бронзово 
огледало с изящно изработен араб-
ски надпис. Неговото разчитане 
предстои, но вероятно предметът 
е свързан с активната политическа 
роля на Добружанското деспотство 
в средновековния свят. До момента 
са доказани по археологически 
път контактите на Добротица с 
Венеция, Византия и държавата 
на Селджуките. Тук е добре да си 
спомним великолепната венециан-
ска оловна пломба с изображения 
на разярени лъвове и златната 
диадема от гроб на българска 
княгиня. 

Миналата година успешно беше 
реализиран проект за културен 
туризъм, в който взеха участие 
музеите в Каварна и Констанца - 
Румъния. В резултат е създаден ин-
формационен център, в който на 
монитор могат да се наблюдават в 
реално време разкопките, които се 
провеждат на нос Калиакра.  

Археолози търсят съкровища в местността Джанавара 
край Варна. Специалистите са започнали проучване на 
раннохристиянски храм там, като този път проектът се 
осъществява с помощта на фондация «Балканско на-
следство». Ръководител на експедицията е Александър 
Минчев, а негов помощник е н.с. Васил Тенекеджиев от 
Регионалния исторически музей във Варна. Раннохри-
стиянската църква е от шести век и е открита преди 90 
години от Хермин Шкорпил. Той бил погребан там по-
късно. Църквата се намира на 4 км югозападно от Варна. 
Сградата има уникален за българските земи план. Тя е 
еднокорабна, с вътрешна апсида, едноделен нартекс и 
атриум с колонада. При разкопките на чеха Шкорпил е 
била открита основата на криптата, също от мрамор. Под 
нея е открита зидана тухлена гробница, в която е бил по-
гребан много възрастен мъж. До него е имало мощи на 
неизвестен светец, увити в сърмена тъкан и поставени 
в малко дървено ковчеже. У нас обаче няма запазена 
документация от разкопките на Хермин Шкорпил. Сега 
археолозите ще преоткриват пак разкопките.

От друга страна, директорът на Регионалния истори-
чески музей във Варна ст.н.с. д-р Валентин Плетньов за-
почна разкопки в късноантичната крепост Кастрици. Тя се 
намира край Евксиноград. Това е единствената запазена 
крепост по Черно-
морието, описана 
в карти от ХIII - ХIV 
век. Досега там са 
намерени над хи-
ляда монети, мно-
го амфори и гра-
фито керамика.

Пак търсят съкровища Пак търсят съкровища 
край Джанаваракрай Джанавара

Уникална театрална ма-
ска от теракота откриха 
археолози край ивайлов-
градското село Хухла. Най-
вероятно тя е от IV-VI век 
преди Христа, каза глав-
ният уредник в Национал-
ния исторически музей и 
ръководител на разкопките 
Ивайло Кънев. Според него 
тя носи белези на ранното 
християнство, което я пра-
ви и много ценна.

Маската е висока почти 4 
сантиметра. Според специ-
алистите находката е част 
от статуетка. Теракотеният 
лик наподобява мраморен 
портрет на император Кон-
стантин Велики от същата 
епоха. При изработването 
на маската авторите умиш-
лено са търсили прими-
тивизма. Причината е, че 
навлизащото християнство 
не е толерирало реализма, 

характерен за античността. 
Точно това пък я прави тол-
кова ценна. Подобни маски 
според Кънев има в много 
малко музеи по света. Той 
определя находката като 
откритието на археологи-
ческия сезон в «Балък дере» 
край Гърция.

Маската обаче не е един-
ствената ценна находка на 
археолозите край Хухла. 
Там специалистите са на-

мерили българска коланна 
апликация от началото на 
Х век, както и оловен модел 
на коланен накрайник от 
времето на цар Симеон. За 
българската аристокрация, 
а и за по-низшите слоеве 
коланът бил белег за мя-
стото им в обществото. 
Това не са първите знаци 
за българско присъствие 
в тази крепост, твърдят от 
екипа археолози.

Уникална маска откриха край Хухла

Езичници и християни са обитавали Езичници и християни са обитавали 
скалния нос в продължение на 20 векаскалния нос в продължение на 20 века
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„Sommeliers International” 
„От всички държави на Балканския полуо-

стров тук открих най-подходящите условия за 
разработване на винен туризъм, който чудесно 
се съчетава с хилядолетното ви културно-
историческо наследство и възможностите за 
балнеотерапия“, твърди Паскал Тето – енолог 
и журналист в международното издание 
„Sommeliers International”. В продължение на 
три седмици френският експерт, заедно с ко-
лежката си Клод Самсон, обиколи цяла Бълга-
рия, за да проучи възможностите за налагане на 
един все още недостатъчно добре развит у нас 
туристически продукт – винения туризъм.

Винопроизводството по нашите земи е с хиля-
долетни традиции, завещани ни още от древните 
траки. Българските вина се радват на много добър 
прием на световните пазари, а чуждите туристи 
оценяват по достойнство техния вкус и аромат в 
местните ресторанти и изби. Въпреки това стра-
ната ни сериозно изостава спрямо други световни 
дестинации за винен туризъм. За да наложи ви-
нарските турове като търсена атракция сред по-
любознателните и заможни туристи, Държавната 
агенция по туризъм инициира проект за обособя-
ване на основните винарски маршрути на терито-
рията на страната. Като консултанти към проекта 
бяха поканени двамата френски енолози, които 
изследваха всички райони на винопроизвод-
ството у нас – общо 14 на брой. За целта чуждите 
експерти посетиха над 25 български изби, както 
и разположените в околностите им туристически 
забележителности. В резултат бяха очертани осем 
ключови маршрута, които на практика следват 
старите пътища на виното, пресичащи терито-
рията на днешна България още от древността. 
Специализираните турове ще бъдат рекламирани 
на чуждите пазари и ще се предлагат от местните 
туроператори. По този повод Паскал Тето каза: 
„Вашето предимство е, че разполагате с богато 

културно-историческо наследство 
и възможности за балнеотерапия, 
които чудесно се съчетават с виното, 

а това позволява разработването на много винар-
ски маршрути в страната. Освен това, България 
се намира на по-малко от 4 часа разстояние от 
големите европейски столици, така че това е шанс 
за вас да предложите на чуждите пазари този нов 
вид туризъм, който е познавателен и насочен 
към една по-интелектуална публика. Впрочем, 
в момента в Европа тези винарски турове са на 
мода. В азиатските страни – също. А на въпроса 
кое българско вино най-много ми харесва ще 
отговоря, че виното е като жените. Те всички са 
красиви – или заради очите, или заради чара си. 
Българското вино има много лица. Смятам, че в 
България през последните 20 години, по отноше-
ние на качеството и вкусовите усещания на вино-
то, бе осъществен един значителен технически 
и „артистичен” напредък. Казвам „артистичен”, 
защото виното е най-вече изкуство.” 

Винарските турове включват посещения на ста-
ринни църкви и манастири, на природни резерва-

ти, възрожденски градчета и етнографски селища, 
както и на някои от по-атрактивните ни балнео- и 
спа центрове. И навсякъде гостите могат да дегу-
стират от местните сортове вина в множащите се 
напоследък винарски изби и шато. 

„Голямо предимство е, че тук човек може да 
открие огромно разнообразие от вина – чер-
вени, бели, розета, пенливи вина и пр., така 
че палитрата е пълна и е достъпна за всички 
туристи – казва Паскал Тето. – А по отношение 
на археологическите и туристическите забеле-
жителности в околностите на избите всяка една 
от тях е заредена със своето обаяние и емоция. 
Мога да кажа, че след 3 седмици в България 
оставам с незабравими спомени от всичко 
видяно. Това е едно много силно културно 
преживяване, което не се забравя. Смятам, че 
България е страна, която е белязана от хиля-
долетната си история. Но същевременно това 
е и една много модерна, съвременна държава, 
с европейски измерения, която заслужава да 
бъде много повече посещавана от западноев-
ропейските туристи.” 

След прохла дната и 
дъждовна пролет дойде 
ред на летните жеги, а 
заедно с тях и на дългоо-
чаквания сезон на вакан-
циите. Постепенно черно-
морските ни комплекси и 
крайбрежни градчета се 
изпълват с български и 
чужди летовници. Но за 
разлика от други години, 
когато в разгара на лятото 
беше почти невъзможно да 
намерите свободни места 
без предварителна резер-
вация, сега на Българската 

Ривиера цари необичайно 
спокойствие. Прогнозите 
на експерти и работещи в 
бранша за слаб летен сезон 
вече се сбъдват.

По данни на Национал-
ния статистически инсти-
тут намалението на чужде-
странните туристи е с около 
8% спрямо същия период 
на 2008 г. Най-сериозен, 
със средно 20 на сто, е от-
ливът сред гостите от Ве-
ликобритания, Германия и 
Русия, които всъщност са 
основните туристически 

пазари за стра-
ната ни. Затова 
пък интерес към 
лятна почивка в 
България про-
явяват все по-
вече румънци, 
чехи, унгарци и 
молдовци. Тази 
тенденция обаче 
не може да ком-
пенсира спада 
на туристите по 

нашето крайбрежие. От 
друга страна, все повече 
българи предпочитат да 
прекарат лятната си вакан-
ция в съседните Гърция 
и Турция, примамени от 
атрактивните оферти на 
тамошните хотелиери. От 
Държавната агенция по 
туризъм очакват известно 
оживление в бранша през 
август, който е пиков за 
българския туризъм.

Въпреки това, чуждите 
туристи продължават да 
харесват нашето Черно-
морие заради красивата 
природа, конкурентните 
цени и добрите условия 
за отдих и развлечения. А 
морските ни хотели разпо-
лагат с всички съвремен-
ни екстри като сателитна 
телевизия, wireless връзка, 
плувни басейни, детски 
занимални, спа центрове 
и пр. Денем курортистите 
разпускат по плажовете с 
фин пясък, където ги очак-

ват всякакви забавления 
като водни ски, джетове, 
кайт сърфинг, “банани”, 
мотопланери и пр. Пред-
почитан от младите хора е 
Слънчев бряг. Там купонът 
в десетките му нощни клу-
бове не стихва до зори. 
Въпреки че тази година 
има по-малко туристи, за-
веденията в повечето ни 
крайбрежни селища не мо-
гат да се оплачат от липса 
на клиенти. За да оцелеят 
в условията на криза, на 
много места собственици-
те им бяха принудени да 
намалят цените. Същото 
се отнася и за морските ни 
хотели. В стремежа си да 
запълнят базата си техните 
собственици свалиха дра-
стично цените на нощув-
ките. В момента цените са 
достатъчно атрактивни. 
Ценовата листа, която се 
оформя по нашето Черно-
морие, е много пъстра. А 
това е добре, защото има 

цени за всеки. Прави впе-
чатление, че затворените 
комплекси, разположени 
на първа линия, които 
предлагат изключително 
високо качество на об-
служване, в момента са 
напълно заети.”

Това обаче не важи за 
новопостроените хотели, 
отдалечени от плажната 
ивица и оформящи цели 
квартали от градски тип. В 
разгара на лятото повечето 
от тях са полупразни, а 
собствениците им, застра-
шени от фалит, тревожно 
кършат ръце. Истината е, 
че през последните години 
инвеститорските апети-
ти преобразиха изцяло 
нашето Черноморие. От 
потънали в свежа зелени-
на оазиси на тишината и 
спокойствието, родните 
курорти се превърнаха 
в строителни площадки. 
Притиснати плътно един 
до друг, като гъби след 

дъжд изникнаха луксозни 
вилни селища и хотелски 
комплекси, някои от тях с 
необичаен за географските 
ни ширини архитекту-
рен облик. Хотели в стил 
българска възрожденска 
къща контрастират с по-
добия на средновековни 
замъци, на швейцарски 
хижи и на хавайски ко-
либи. Според някои тази 
архитектурна еклектика 
придава особен чар на 
Българското Черноморие. 
Проблемът обаче е в пре-
застрояването на край-
брежната ни ивица, както 
и в празните хотели.

В същото време трябва 
да кажем, че почивната 
база във вътрешността 
на страната има далеч по-
добра заетост. Мнозина 
предпочитат свежата зе-
ленина, бистрите поточе-
та, уюта и спокойствието 
на вечните български 
планини.

СЕЗОНЪТ НА ВАКАНЦИИТЕ

След прохла дната и
дъждовна пролет дойде
ред на летните жеги, а
заедно с тях и на дългоо-
чаквания сезон на вакан-

П

Ривиера цари необичайно 
спокойствие. Прогнозите 
на експерти и работещи в 
бранша за слаб летен сезон 
вече се сбъдват.

П Н

нашето крайбрежие. От
друга страна, все повече
българи предпочитат да
прекарат лятната си вакан-
ция в съседните Гърция

Т

ват всякакви забавления 
като водни ски, джетове, 
кайт сърфинг, “банани”, 
мотопланери и пр. Пред-
почитан от младите хора е 
С б Т

цени за всеки. Прави впе-
чатление, че затворените 
комплекси, разположени 
на първа линия, които 
предлагат изключително 

б

дъжд изникнаха луксозни 
вилни селища и хотелски 
комплекси, някои от тях с 
необичаен за географските 
ни ширини архитекту-

б Х

Лято по нашето Черно мореЛято по нашето Черно море

Винен тур из БългарияВинен тур из България

Интерес към лятна почивка в 
България проявяват все повече 

румънци, чехи, унгарци и молдовци

Винените турове в България 
представляват наситено с емоции 
културно преживяване, което дълго 
не се забравя. 

Велинград се 
утвърди като 
спа столицата 
на Балканския 

полуостров
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СЪКВАРТИРАНТИ
(175) Търся съкварти-

рант за двойна стая на 
3 мин. от Wood Green 
S ta t ion ,  много  добри 
условия, за контакти, тел. 
07968073004

(171) Търся съкварти-
рантка за прекрасна стая в 
района на Leytonstone, на 
2 мин. от TESCO и метро-
станция, БГ ТВ, интернет, 
тел. 07878952314, Недка

(171) Търси се съкварти-
рант за голяма двойна стая 

на Walthamstow Central 
Station, БГ ТВ, интернет, 
градина, безплатен пар-
кинг, тел. 07878616380

(171) Търси се съкварти-
рант за голяма двойна стая 
в района на Walthamstow 
Central Station, БГ ТВ, 
интернет, градина, без-
платен  парк и нг ,  тел . 
07738301037

КВАРТИРИ
СЕВЕРЕН ЛОНДОН
(174) Давам идеална 

стая с изглед към гради-
на за двойка или семей-
ство (без деца) на 3 мин. 
от Wood Green Station в 
къща след основен ре-
монт, нови мебели, баня 
и кухня, интернет, БГ ТВ, 
безплатен паркинг, гра-
дина и всички удобства за 
спокоен живот, свободна 
от 01.08, тел. 07786967299 
(вечер)

(171) Давам квартири 
(легла) под наем за мъже, 
момчета, двойки, семей-
ства, жени и момичета (по 
възможност - непушачи), 
търсещи спокойствие, 
уют и чистота, точно до 
Turnpike Lane Station, 
Зона 3, в близост до го-
ляма автогара и много 
евтини магазини, изгодни 
цени, тел. 07900031491 

(174) Давам двойна стая 
под наем на 3 мин. от 
Wood Green Station, в 
къща с БГ ТВ и интернет, 
тел. 07968073004

(171) Давам двойна стая 

в къща с много добри усло-
вия, БГ ТВ, тихо и спокой-
но място, градина, £120 на 
седмица, тел. 07846339763, 
07846826733

(173) Двойна стая в Се-
верен Лондон, £120 с вкл. 
сметки, или за сам човек 
- £80 седмично (за пред-
почитане - жена), тел. 
07727662086

(171) Стая за двойка 
в къща с хол и градина, 
БГ ТВ, интернет, обща 
трапезария, безплатен 
паркинг, на 7 мин. пеша 

от Edgware Station, с удо-
бен транспорт, £120 на 
седмица с вкл. сметки, тел. 
07929466743

(172) Давам двойна стая 
за двойка или 2 момичета, 
тел. 02072635902

( 1 7 4 )  Д а в а м  с т а я 
под наем в района на 
Queensbury, Зона 4, общ 
хол, градина, БГ ТВ, ин-
тернет, добри условия, 
тел. 07943837465

(178) Давам единична 
стая на 3 мин. от Wood 
Green Station в чиста и 
приятна къща с българска 
телевизия и интернет, тел. 
07968073004

(172) Двойна стая между 
Seven Sisters и Turnpike 
Lane, удобни автобуси, 
самостоятелен хладил-
ник, БГ ТВ, красива гра-
дина и спокойствие, тел. 
07747560898

(172) Давам единична 
стая под наем в района на 
Wood Green (на 7 мин. с 
автобус), в тиха и чиста 
къща след основен ре-
монт, тел. 07766222442

ИЗТОЧЕН ЛОНДОН
(172) Давам двойна стая 

на Dagenham, в просторна 
къща с градина, БГ ТВ, ин-
тернет, тел. 07884444585

(172) Давам под наем 
двойна стая на 2 мин. от 
Plaistow Station, подхо-
дяща за двойка или един 
човек, цена за един човек 
- £75 на седмица, за двой-

ка - £100 на седмица,с вкл. 
сметки, тел. 07810205096. 

(171) Стая за сам или 
двойка на Walthamstow, 2 
бани, 2 тоалетни, в къща с 
голяма градина и всекид-
невна, интернет и БГ ТВ, 
тел. 07903221182

(171) Стая за двама на 
Maryland-Stratford, £110 
на седмица, с вкл.смет-
ки, интернет, БГ ТВ, тел. 
07903221182

(171) Стаи в Leyton, 
двойни и extra large (за 
трима), £55 на седмица 
за човек, с вкл. сметки, 
къщата е с всички удоб-
ства, тел. 07903221182

(172) Давам двойна и 
единична стаи в къща с 
градина на Walthamstow, 
тел. 07727285515

(171) Дава се под наем 
двойна стая в района 
на Walthamstow Central 
Station, тел.  07878777421

(171) Давам двойна стая 
под наем в района на за 
двойка, добри условия, 
BG TV и интернет, тел. 
07738301037

(173) Единична и двой-
на стаи под наем в къща 
в много добро състояние, 
на 5 мин. от Upton Park, 
тел. 07723479940

(171) Стая за двама в 
района на Leyton, на 1 мин. 
от търговски център, , 24 
часа ASDA, CURRYS,TK 
MAX и др., къща с удоб-
ства, тел. 07903221182

(171) Голяма двойна 
стая близо до Walthamstow 
Central Station, £120 с 
включени сметки, wireless 
интернет, BG TV, без-
платен  паркинг ,  тел . 
07878616380

(172) Давам огромна 
двойна стая за сам човек 
или двойка, в района на 
Stratford, £75 с включени 
сметки, само още 3 човека, 
чисто, градина, интернет, 
тел. 07960402029

(171) Давам единич-
на (£70) и двойна (£110) 
стаи под наем, с включе-
ни сметки, на 5 мин. от 
Upton Park Station, чиста 
и спокойна къща, тел. 
07723479940

(172) Давам под наем 
огромна двойна стая за 
сам човек, £80 на седмица, 
с вкл. сметки, в района на 
Stratford, само трима сме в 
дома, тел. 07960402029

(172) Дава се единична 
стая, 55£ на седмица, с вкл. 
сметки, БГ ТВ, интернет, 
на 5 мин. от Dagenham 
East, тел. 07748723614

(172) Давам огромна 
двойна стая за сам или 
двойка около Stratford, 
£75 на седмица, с вкл. 
сметки, само още 3 човека, 

чисто, градина, интернет, 
тел. 07960402029

(175) Стаи под наем в 
Barking, интернет, БГ ТВ, 
нова кухня, нови бани, 
след основен ремонт, тел. 
07894016177

(171) Единична и двой-
на стаи под наем в района 
на Leytonstone, луксозни 
условия и спокойствие, 
на 2 мин. от TESCO, тел. 
0781684 3086

(171) Давам две двойни 
стаи под наем в къща след 
ремонт в района на Upton 

Park Station (на 2 мин.) и 
на 10 мин. от Stratford, БГ 
ТВ, интернет, перфектна 
градина, тел. 07912891813 
(Емил) 07912891814 (Ма-
рия)

ЗАПАДЕН ЛОНДОН
(171) Голяма двойна 

стая близо до Northolt 
Station, удобен транспорт, 
£500 на месец с вкл. смет-
ки и безплатен паркинг, 
тел. 07908147556, Деси

ЮЖЕН ЛОНДОН
(171) Давам единична 

стая на Streatham Common, 
българска телевизия, ин-
тернет, обща кухня, хол, 
градина, близко до rail 
station, много изгодни 
цени, тел. 07824808128 

(174) Дава се голяма 
двойна стая в къща с гра-
дина, на 6-7 мин. от North 
Greenwich Station и на 3 
мин. от много добра ма-
газинна мрежа - ASDA, 
LIDDLE, MAKRO, ARGOS 
и др. Цената е :  £300 за 
един човек и £400 за два-
ма плюс сметките, тел. 
07989518598 (Василка) 
или 07545826845 (Нели)

(174) Давам самостоя-
телна стая за жена в къща 
с градина и хол в бли-
зост до North Greenwitch 
Station,  с добра магазинна 
мрежа - ASDA, LIDDLE, 
цената е по договаряне, 
тел. 07723928324

(171) Давам двойна стая 
в тристайна къща, £140 
месечно на легло, на 10 
мин. от Belvedere Station, 
Югоизточен Лондон, тел. 
07768983127

(171) Двойни стаи с две 

единични или king-size 
легло в къща след основен 
ремонт с градина, безпла-
тен паркинг, в района на 
Wembley, £110 на седми-
ца, тел. 07900217470 или 
07973739252

(172)  Давам двойна 
(£340 на месец) и единич-
на (£200 на месец) стаи в 
района на  Belvedere, бли-
зо до станция, БГ ТВ, ин-
тернет, тихо и спокойно 
място, тел. 07846477351

(172) Дават се две двой-
ни стаи в къща с гра-
дина и хол в района на 
North Greenwitch Station, 
добра магазинна мрежа 
(ASDA, LIDL), цената на 
стая е по договаряне, тел. 
07723928324

(171) Давам двойна и 
единична стаи под наем 
за £120 и £80 на седми-
ца, в луксозна къща в 
Croydon, тел. 07789502270 
и 07956337770

РАБОТА ТЪРСИ
 (171) Мъж на 24 г. търси 

работа като зидарома-
зач, multifinish, фаянс, 
теракот, ламинат, имам 
всички документи, тел. 
07502407212

(171) Tърся работа – до-
бри компютърни умения, 
машинопис и счетовод-
ство, тел. 07840288342, 
e-mail: sergey@abv.bg

РАБОТА ПРЕДЛАГА
(171) Търся фиксери, 

мазачи – външна мазилка, 
бояджии, общи работни-
ци, опитът е с предимство, 
тел. 07846847790, Трен-
дафил

(171) Предлагам работа, 
кандидатите трябва да 
имат жълта карта, тел. 
07595516640

(171) Фирма за ремонт 
и поддръжка на бяла тех-
ника набира техници на 
територията на Лондон, 
добро заплащане, изпра-
тете cv на :  info@acem-uk.
co.uk

(189) Търся момчета 
и момичета за работа на 
автомивка с настаняване, 
тел. 07762862641, Биляна

(171) Търсим серви-
тьорка за работа в българ-
ски бар 07846552861

(192) Perfect Clean пред-
лага работа за постоянни 
и еднократни почиства-
ния, изисквания – self-
employed, NIN, proof of 
address, банкова сметка, 
тел. 07868699692

(172)  Търся жени и 
момичета за чистене на 
къщи в Южен Лондон, 
тел. 07799612053

ОБЯВИ
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( 1 7 2 )  S e l f - e m p l o y e d 
b u s i n e s s  o p p o r t u n i t y . 
Become a Representative 
to earn extra money or 
f o r  u n l i m i t e d  e a r n i n g 
oppor tuni ty  become a 
S a l e s  L e a d e r ,  r i n g  m e 
NOW without obligation, 
t e l .  0 7 5 1 2 8 2 7 8 9 8 , 
e v a d a n c h e v a @ y a h o o .
com 

(173) Търсят се певи-
ца и сервитьорки с опит 
за български ресторант, 
моля желаещите да се 

обаждат след 15.00 часа на 
тел. 02072635902

(170) CLEANAGENCY 
Ltd набира жени за ра-
бота  в  почистването, 
NINo,self-employed,proof 
of address, английски, тел. 
07852442436

( 1 8 1 )  C o s m o p o l i t 
Cleaning Ltd набира жени 

за работа и carpet cleaning 
subcontractors, необходи-
ми са добър английски, 
NIN и self-employed до-
кументи, тел. 07503978883 
(от 9.00 до 19.00 часа)

(195) Търся амбициозни 
хора за дистрибуторска 
дейност с отлични бизнес 
перспективи, необходимо 
е добро ниво на английски 
език и умения за комуни-
кация. Ще ви бъде оказана 
помощ в подготвител-
ния етап. Тел. за контакт 

07894496881, моля, звъне-
те от 9.00 до 21.00 часа

(171) Snowdrop Cleaners  
набира жени и момичета в 
сферата на почистването, 

необходими са говорим 
английски и self-emloyed 
документи, добро запла-
щане, тел. 078 866 674 99 
(от 10 a.m. до 7 p.m.)

УСЛУГИ
ФРИЗЬОРСКИ,
КОЗМЕТИЧНИ
(172) Професионална 

фризьорка прави мъжко, 
дамско и детско подстриг-
ване, боядисване, кичури 
и официални прически 
по домовете, на изгодни 
цени, тел. 07533227610, 
Краси

(170) Предлагам вся-
какъв вид маникюр, пе-
дикюр и ноктопластика, 
диплома в UK, тел. 075 
01015810, Ели

САТЕЛИТНИ
ПРИЕМНИЦИ
(177) Поставяне и на-

стройка на сателитни 
приемници в лондон и 
околността, изгодни цени, 
поддръжка и дългос-
рочна  гаранция,  тел . 
07818413663, Юлиян

(171) Монтаж и настрой-
ка на BULSATCOM,ITV 
P a r t n e r , T u r k s a t ,  т е л . 
07548416465, Николай

(172) Монтаж, инста-
лиране и поддръжка на 
дигитални приемници, 
моторизирани системи и 
обикновени сателити, тел. 
07899917634, Жоро

(180) Сателити – мон-
таж и настройка, пълен 
комплект BULSAT COM 
(приемник LMB и чи-
ния), на български цени, 
възможност за сключ-
ване на договори, тел. 
07835911937, 02082576802, 
Мариян 

КОМПЮТРИ 
И УЕБДИЗАЙН
(185) Професионален 

графичен дизайн и пе-
чат на бизнес-картички, 
фирмени документи, лога 
и рекламни материали, 
www.cosmopolitdesign.
com, тел. 07870973590, 
Христо Йорданов

(179) Поправка на лап-
топ и настолни компютри 
– инсталации, интернет, 
безжични мрежи, пре-
махване на вируси, по-
сещения по домовете – 
Computera.co.uk. Website 
дизайн - посетете Bubata.
com. Тел. 02032398907; 
07533428642

(182) Поправка на на-
столни компютри и лап-
топи, инсталация на со-
фтуер, антивирусни про-
грами, игри, поддръжка 
на мрежи, посещения по 
домовете в удобно време, 
тел. 07961540073, Калин

ТРАНСПОРТНИ УСЛУГИ
(171) Evrocourier OOD 

– куриерски и транспор-
тни услуги от/до всяка 
точка на България, email 
:  eurocour ier@abv .bg , 
тел. : 00359885677274 и 
00447551066018

(171) Превоз на това-

ри и багажи в UK, Maxi 
Baza ван, до 3.5 тона, 
цени по договаряне, тел. 
07882028507, по всяко 
време, Румен

(171) Превоз на товари 
до България и обратно, 
£1/кг., тел. 07791584230, 
Евгени

(171) Транспорт до и 
от всички летища, тел. 
07882028507

ЛЕКАРИ 
( 1 9 1 )  Д - р  В а с и л е в 

– опитен лекар, специ-
алист-невролог, тел. 077 
92966069 

(172) Дипломиран кине-
зитерапевт предлага лече-
ние при болки във врата, 
гърба, кръста, както и при 

други оплаквания, свърза-
ни с опорно- двигателния 
апарат, тел. 07594231782, 
Иван Иванов

(191) Професионална 
помощ при болки във 
врата, гърба, кръста – 
“секнат кръст”, мускули и 
стави, с акупресура масаж. 
Дипломиран масажист 
в The College of Chinese 
Medicine и член на Асо-
циацията на акупункту-
ристите във Великобри-
тания, тел. 02088802131 
и 07903187649, Денко Та-
тарлиев

УРОЦИ
(170) Учител-филолог 

дава уроци по английски 
и руски език, на всички 

Искате ли да вземете английска
шофьорска книжка?

ПЛАМЕН СЛАВЧЕВ
инструктор по кормуване 07

83
02
35
66
9

Сп
ец
иа
лн

и ц
ен
и!

Taxi Private Drivers

ОБЯВИ
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нива, тел. 07894449803

ГЛЕДАНЕ НА ДЕЦА
(188) Търся деца за гле-

дане, може и възрастни 
хора, Югозападен Лондон, 
тел. 07773716269

( 1 2 4 )  Г л е д а м  д е ц а 
през деня, Cricklewood. 
07869332713

ПРОДАВАМ 
(173) Продавам цигари 

и табак Golden Virginia, 
5 0  г р .  в  п а к е т ,  т е л . 
07786228996

СЧЕТОВОДСТВО, 
ДОКУМЕНТИ, 
РЕГИСТРАЦИЯ, 
ПРАВНИ УСЛУГИ
(172) I&I UK Certified 

Accountant – всички видо-
ве benefits, self-employed 
регистрация и счетовод-
ство, Ltd Co регистра-
ция, тел. 07894668847 и 
07738272721

(175) CAT квалифици-
ран счетоводител – сче-
товодства на Ltd. компа-
нии – цена от £220, тел. 
07530595677

(175) Счетоводство – 
връщане на такси онлайн 
до 2 седмици, помощ за 
документи, банкови смет-
ки, само с лична карта и 
паспорт; Tax Office ре-
гистрации – за работа 
в строителството (CIS), 
CSCS карти – изпит на 
български език; NI но-
мера; Home Оffice реги-
старция за работна карта; 
счетоводство – връщане 
на такси, тел. 07894016177, 
07786385886

(172) Ако имате нужда 
от помощ за NIN, CSCS, 

UTR, Yellow card, LTD, 
обадете нисе, с нас вашите 
проблеми са решими, тел. 
07967230537

Б Г Б Е Н  н е  н о с и 
отговорност за до-
стоверността на 
обяви, свързани с 
услуги, извършва-
нето на които изис-
ква регистрации на 
фирми в съответ-
ните органи които 
ги контролират. 
К а т о  н а п р и м е р 
попълване на BR1 
Форма към Home 
Office изисква реги-
страция в OISC, ако 
извършващия не е 
член на някоя адво-
катска колегия. 
АВТОУСЛУГИ

(175) Автоелектротех-
ник – ECM, ABS, airbags и 
др., съдействие за М.О.Т., 
компютърна диагностика, 
тел. 07967863048, Иван 

ДРУГИ
(170) Въстановяване и 

ремонт на Дистанционни 
управления, техника и 
алармени системи, тел. 
07840290233

(171) Рекламирайте Ва-
шия имот безплатно на 
www.tangramarket.com !

ЗАПОЗНАНСТВА
Женщина, 57, русская, 

невьiсокая,  стройная, 
спокойная. Ищу своего 
возраста и старше муж-
чину для брака, осталь-
ное при встрече, только 
серезньiе предложения, 
тел. 07985764366 (с 11 до 
8 вечера)

Търся интимни удовол-
ствия с дами, обадете се на 
тел. 07840267232

Желаем запознанство с 
bi-жена, дискретност, тел. 
07543609155

Симпатична двойка 

(жената - bi), приема пред-
ложения за забавления 
с подобни двойки срещу 
заплащане, дискретност, 
хигиена и качество, тел. 
07788410933

Мъж на средна възраст, 
висок, спортен тип, чи-
стоплътен и разкрепостен, 
желае запознанство с не-
закръглена и освободена 
дама, тел. 07551431657, 
Жоро

Честен българин, 34 г., 
172/70, коректен и добро-
намерен, търси сериозна 

връзка с интелигентна 
жена,  умееща да ува-
жава човека до себе си, 
petko74@abv.bg

Симпатично момче, 23 
г. търси запознанство и 
приятелство със симпа-
тично момиче до 27 г., тел. 
07595835757

Търся сериозна връзка 
с дама до 34 г., ще отго-
варям само на сериозни 
обаждания и смс-и !, тел. 
07716843923

Симпатичен мъж на 
40 г. търси жена до 37 г. 
за съвместно съжител-
ство, със цел брак, тел. 
07907903381

Мъж на 41 г., 168/75, 

търси запознанство със 
жена, останалото ... вре-
мето ще покаже,  тел. 
07502407212

Н а  4 0  г о д и н и  с ъ м , 
търся дама от 20 до 30 г. 
за съвместно съжителство 
и сериозна връзка, със 
съдействие за работа и 
финансово подпомагане, 
тел. 07501021465, Владо

Млад, готин, на 26 г., 
предлага секс услуги за 
дами, ако си сама или ти  
е скучно вкъщи, обади се, 
447901625183. 

Търся запознанство 
със сериозен мъж между 
45-50 години, обаждайте 
се след 19, 00 ч на тел.: 
07522409873

На 40 години съм, пред-
лагам съвместно съжител-
ство и може би сериозна 
връзка на дама до 30 го-
дини с подсигурена от мен 
работа, Владо

Приятен, необвързан 
мъж, на 35 г., неженен, 
работи като преподавател 
в английски колеж и part-
time като имиграционен 
служител, добро поло-
жение, собствена къща 
в Лондон, общува лесно, 

честен, учтив, с христи-
янско вероизповедание, 
би желал да се срещне с 
жена от 19г. + с цел връзка 
и евентуален брак, може 
също така да предложи 
помощ при устройване-
то й в Лондон и подо-
бряването на нивото на 
английския й език, моля 
само сериозни отговори, 
noahnoe37@hotmail.com , 
тел. 0774 3929 144

Nice, single man, 35, 
British,  never married, 
English College Lecturer, 
Part-time Immigaration 
worker, good situation, and 
nice house in London, easy 
going, christian, honest and 
kind would like to meet a 
nice lady 19+  for a sincere 
relationship leading to 
marriage. Also help with 
Engl ish/Accomodat ion 
i n  L o n d o n  i f  n e e d e d . 
Only serious replies to 
noahnoe37@hotmail.com/ 
Tel: 0774 3929 144

35/167 см., търся жена 
от 27 до 35 г. с цел при-
ятелство, а след време и 
нещо повече, моля без 
обаждания, ще отгова-
рям само на смс-и на тел. 
07513934041

Търся жена за сериозна 
връзка, до 35 години, тел. 
07513934041

Търся запознанство със 
сериозен мъж над 45 г. 
за приятелство, а може 
би и нещо повече, тел. 
07896761377, Диана – след 
19.00 часа

Младо момче търси 
жена с цел запознанство, 
тел. 07902097162

Търся си любовница на 
всякакви години – от 20 до 
50, тел. 07717222410

Голямо момиче на 35 
търси мъжа на живота си. 
Трудно ми е да те намеря. 
Моля те, обади ми се! 077 
4566 3820

Разпускащи масажи 
само за момичета и дами 
по домовете, full privacy, 
078 7700 5067

Търся жена до 40 години 
за секс, а може и нещо по-
евече, тел.  07530095559

Търся момиче от 18 до 
25 години за секс, ако си 
допаднем, може и нещо 
повече, тел. 07518638078

Разведена, 52 г., търси 
сериозна връзка с мъж 
отговорен и умеещ да 
обича истински, моля за 
сериозни обаждания, 078 
5526 3430

ТАЛОН 
ЗА ДВУМЕСЕЧНА ОБЯВА

ОБЯВИ
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За първи път в историята на 
височинния алпинизъм българи 
стъпиха на връх Гашербрум-1 
(8068 м) в планинския масив 
Каракорум в Пакистан. Успяха 
на 100 процента, защото и че-
тиримата членове на експеди-
цията - Николай Петков, Дойчин 
Боянов, Боян Петров и Николай 
Вълков, достигнаха кота 8068 м в 
10,30 ч местно време в неделя, 26 

юли. При това не ползваха допъ-
лнителен кислород и услугите на 
височинни носачи. Алпинистите 
ни излязоха по маршрута в 1 ч 
през нощта и за щастие уцелиха 
ясно време без нито един повей 
на вятъра.

«Лично аз съм много изне-
надан от върха, известен още 
като Хидън пик (Скрития връх) 
- сподели Дойчин Боянов от 

лагер 3 по сателитния телефон. 
- Въпреки че бяхме направили 
сериозно предварително проу-
чване, оказа се прекалено сложен 
технически.

Държеше ни постоянно под 
напрежение и при изкачването, 
и при слизането. Реално изцеди 
всичките ни сили. Но сме много 
щастливи, защото Гашербрум-1 
не беше качван от българи досе-
га. Посвещаваме нашия успех на 
80-ата годишнина от организи-
рания алпинизъм в България.“ 

Малкият екип успя от третия 
опит, като разчистваше натру-
пания сняг и екипира с въжени 

парапети най-опасните участни-
ци по маршрута преди всички 
експедиции в района. 

«Ние сме първите, излезли на 
7100 м», съобщи ръководите-
лят Николай Петков на 18 юли 
преди втората атака на върха. - 
Другите използват парапетите 
и пъртината, които ние правим. 
Преди малко имаше лек снего-

валеж. Но като цяло днес има 
прозорец от относително добро 
време. До нас се появиха две па-
латки. Щом останалите видяха, 
че ние вървим нагоре, веднага 

тръгнаха по 
готовите па-
рапети и го-
товата пърти-
на.“

От усилията 
на българите 
се възползваха 
финландецът 
Вейка Густав-
сон, непалецът 
Серап Джанг-
бу, японски и 
испански ал-
пинисти.

Нашата ек-
спедиция стиг-
на до върха от 
север, но се от-
каза да напра-
ви премиерен 
маршру т от 

северозапад с катерене по скална 
стена в последния участък. Натру-
паният пресен сняг и опасността 
от лавини промениха плановете 
на Николай Петков. За него и 
Дойчин Боянов това беше втора 
експедиция до Гашербрум-1 след 
тази през 2006-а. Тогава рязко се 
влоши времето.

Загинаха много алпинисти, а 

Николай и Дойчин се върнаха 
от 6500 м. В същия сезон обаче 
двамата стигнаха благополучно 
до връх Нанга Парбат.

В момента четиримата българи 
отдъхват в базовия лагер. Те все 
още не са решили дали да изпъ-
лнят втората част от плана си - да 
атакуват и съседния Гашербрум-2 
(8035), но в алпийски стил, без 
устройване на лагери. Този връх 
изкачиха Радко Рачев и Господин 
Динев през 1992 г.

В същия район се намира най-
трудният от 14-те осемхиляд-
ници на планетата К-2, а също 
и Броуд пик. Дойчин Боянов и 
Боян Петров изпробваха силите 
си на К-2 през 2005-а. Стигнаха 
до 8000 м, но по-нагоре плани-
ната не ги допусна. Амбицията 
им отново да го атакуват не е 
угаснала, но за това са необходи-
ма много сериозна подготовка и 
милионен бюджет.

С настоящата експедиция 
Гашербрум-1 влезе в историята 
на българския алпинизъм като 
единадесетия осемхилядник от 
общо 14. Досега наши височин-
ници са успявали на Еверест, 
Лхотце, Макалу, Чо Ойю, Даула-
гири, Нанга Парбат, Анапурна, 
Броуд пик, Гашербрум-2, Шиша 
Пангма. Остават К-2, Кангченд-
зьонга и Манаслу, макар че и там 
българи са опитвали. 

Четиримата алпинисти успяха от 

трети опит на Гашербрум-1

За първи път в историята на
височинния алпинизъм българи
стъпиха на връх Гашербрум-1
(8068 м) в планинския масив

юли. При това не ползваха допъ-
лнителен кислород и услугите на
височинни носачи. Алпинистите
ни излязоха по маршрута в 1 ч

лагер 3 по сателитния телефон. 
- Въпреки че бяхме направили 
сериозно предварително проу-
чване оказа се прекалено сложен

трети опи

Героите са гроги, но мечтаят за К-2Героите са гроги, но мечтаят за К-2

БРАВО, 
БЪЛГАРИ!

ОБЯВИ

П р и в л е к а т е л е н  3 4 -
годишен мъж търси дама 
за екскурзии из Евро-
па (дискретност) , тел. 
07791338706, Николай

33-годишен търси се-
риозна връзка с дама от 
20 до 30 г. с цел брак, 
07717222410, Алекс

Опасност от лавина объркала нашите, чужденци ги следвали по петите
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„Левски“ се оказа „Левски“ се оказа 
кавказка пленницакавказка пленница

Абсолютно своеволиеАбсолютно своеволие

Президентът на Бълга-
р и я  Ге о р г и  П ъ р в а н о в 
изгледа от официална-
та ложа мача на ЦСКА с 
Дери Сити. Двубоят бе 
на Националния стадион 
«Васил Левски». Заявки за 
пропуски в официалната 
ложа направиха и всички 
наши мениджъри. Както 
обикновено, те доведоха 
на мача и свои колеги от 
чужбина. Под лупа бяха 
наблюдавани предимно 
действията на младия цен-
трален защитник Иван 
Иванов. Русокосият талант 
бе сред титулярите на стар-
ши треньора Любослав Пе-
нев. С гарантирано място 
сред стартовите 11 бяха: 
вратарят Здравко Чавда-
ров, крайният бранител 
Йордан Минев, двойката 
вътрешни полузащитници 
Светослав Петров и Коста 
Янев, десният халф Иван 
Стоянов, нападателят Руи 
Мигел и картотекираният 
в последния момент Тодор 
Тимонов.

10 000 лева за гол от центъра!

УЕФА готви тесла на Азербайджан, Външно разследва скандала
Класическо ужилване от холи-

вудските филми превърна шам-
пионите на България в кавказки 
пленници. Всички в „Левски“ 
прекараха кошмарни 3 часа на 
летище „Гайдар Алиев“ след 
равенството 0:0 с ФК „Баку”. Тол-
кова се проточиха пазарлъците 
за обратния полет до София. 
Собственикът на клуба адвокат 
Тодор Батков подпали телефо-
ните на български и местни по-
литици, шефове на банки и биз-
несмени, за да прибере отбора. В 
крайна сметка нещата се решиха, 
след като той плати 23 000 евро 
от джоба си. Докато „сините“ 

коментираха мача на стадион 
„Тофик Бахрамов“, азерите им 
наточиха ножа със схема, до-
стойна за криминален роман. Те 
се възползваха от указ, издаден 
от президента Илхан Алиев, 
който забранява полети след 
полунощ. Полетът на „Левски” 
беше за 23,00 ч (б.р. 21,00 бълг. 
време), но нарочно беше забавен. 
Въпреки кордона от полицейски 
коли автобусите с отбора и за-
палянковците едва пъплеха. На 
гишето за чекиране имаше само 
една жена, после се мярна втора, 
а за багажа се грижеше самотен 
служител. Задължителните про-

верки се проточиха и в крайна 
сметка точно 15 минути след 
полунощ азерите съобщиха, че 
„Левски” остава в Баку до 7 су-
тринта. „Сините“ побесняха. „Не 
може да се гаврите така с нас“, 
ядосваше се Тодор Батков. Азе-
рите започнаха преговорите от 
9000 евро за закъснение, а сетне 
хвърлиха вината върху пилота 
Милушев, че не е платил за го-
ривото и кетъринга. „Няма пари, 
няма полет“, отсякоха азерите. 
Наложи се намесата на делегата 
на УЕФА д-р Райнер Кох. Той за-
плаши местните, че Нион ще ги 
удари със сериозно наказание. 

„Умишлено се бавиха и съзна-
телно проточиха обработването 
на полета, за да платим 9000 
евро глоба“, категорични бяха 
от отбора. Те потърсиха и по-
мощ от консула Жечо Попов, но 
той не успя да дойде навреме на 
летището. От Министерството 

на външните работи започнаха 
да уточняват случая, за да пред-
приемат съответните мерки. 
„Казусът е следният: пътниците 
са закъснели, но искаме да видим 
защо. Говорихме с консула По-
пов“, обяви говорителят МВнР 
Драгосвет Горанов.

Димитър Павлов, главен изп. директор на „България Ер“
Авиокомпания «България Ер «има предварител-

ни договорености с летището в Баку, които стрик-
тно е спазила. И точно поради това изключително 
неприятно бяхме изненадани, че от аеропорта 
в азербайджанската столица са били предявени 
искания за допълнителни плащания, които не 
фигурират в нито един официален документ, из-
даден от летището в Баку. Изпратихме официално 
писмо, с което искаме обяснение. Ако не получим 

адекватен отговор, ще се обърнем към Между-
народната организация за гражданска авиация 
ICAO. В документите на летище Баку е записано, 
че когато се излита от 22 до 6 часа, се заплаща 
допълнителна такса, която представлява 30% от 
тяхната такса «Кацане». Това по предварителен 
разчет прави между 300 и 400 долара. Най-добрият 
отговор на това своеволие ще бъде категоричната 
победа на “Левски” в София

Димитър Христолов има опит в изхвърлянето на българ-
ски отбори от евротурнирите. През есента на 1993 г. точно 
бъдещият началник на “Ботев” бе в основата на скандалното 

отстраняване на «жълто-черните» от Европа за две години. 
Тогава след загубата с 1:5 в Пирея от “Олимпиакос” Христолов 
пробва да подкупи дежурния делегат на срещата. Поводът - да 
не вписва в протокола, че Георги Донков е изгонен с червен 
картон, защото е наплюл съдията. Собствениците на канар-
четата – печално известните брокери Данов и Александров, 
се опасяваха, че заради тази простащина, Донков ще отнесе 
жестока санкция, която ще го направи непродаваем.

Италианският делегат обаче не само описа деянието на Дон-
ков, но разказа в протокола как му е бил предложен подкуп 
от Христолов. Заради това “Ботев” изхвърча от турнирите за 
два сезона.

„Ботев“ аут от „Ботев“ аут от 
евротурнирите евротурнирите 
заради заради 
ХристоловХристолов

Българският лицензиран бук-
мейкър «Еврофутбол» отново ще 
даде 10 000 лева награда на зри-
тел за гол от центъра на терена 
по време на мача за «Суперкупа 
Еврофутбол - България».

На 1 август 2009 г., непосред-
ствено преди старта на срещата, 
момичетата на «Еврофутбол» ще 
хвърлят 5 топки в публиката, 
като ще се целят в най-пълните 
сектори и най-шумните агитки. 
Феновете, уловили топка, по-
лучават правото да участват в 
играта «Гол от центъра», коя-
то ще се проведе в почивка-
та между двете полувремена. 
Букмейкърската къща ще даде 

шанс на петимата късметлии да 
покажат футболния си талант 
и поне за няколко минути да 
се почувстват като любимите 
си спортисти. «Еврофутбол» се 
стреми да създаде, макар и на 
малка част от зрителите, емоция, 
близка до тази, която изживяват 
футболистите. 

Всеки от петимата, които са 
хванали топка, ще има право на 
два опита. Ако отбележи гол по 
въздух, печели 10 000 лв., а ако 
топката докосне земята - пече-
ли 500 лв. В случай че повече 
от един участник вкара гол по 
въздух, всички ще си разделят 
петцифрената сума.

DJ Теди Джорджо и момичетата на „Еврофутбол“ 
подгряват феновете за играта на българския букмейкър 
на полувремето на супердербито ЦСКА – “Левски”. 
Привържениците с късмет ще имат шанса да спечелят 10 000 
лева от „Еврофутбол”, ако вкарат гол от центъра по въздух. 

Георги 
Първанов 
изгледа мача 
с Дери Сити в 
официалната 
ложа

Българският национален вратар Николай Михайлов получи 
най-висока оценка от авторитетния португалски вестник 
„О Жого”. Юношата на “Левски” е оценен с 8-ца, колкото има 
само футболистът на “Спортинг” Мигел Велозо. 
Синът на Борислав Михайлов направи запомнящ се двубой 
на „Жозе Алваладе”. Стражът влезе в 27-та минута, след 
като съдията изгони титуляра Сандер Бошкер. Ники 
хвана отсъдената дузпа, а след това направи няколко 
бляскави спасявания. В реванша, който е идната седмица, 
Ники Михайлов ще е титуляр, тъй като Бошкер ще бъде 
санкциониран от УЕФА заради червения си картон. 
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БГ СПОРТ

Баскетбол

Барчовски осъди 
ЦСКА за 35 бона

Русенски пещерняци откриха 
писмо в бутилка

България победи убе-
дително Гърция с 3-0 в 
първия ден на турнира 
от Европейското от-
борно първенство за 
девойки до 18 г., който 
се провежда в Сандан-
ски. Мачовете се про-
веждат на модерния 
тенис комплекс на „Ин-
терхотел Сандански”, 
който за първи път 
е домакин на проява 
от такъв ранг. След 
категоричната победа 
българският отбор ще 
играе във втория ден  
срещу Словения и при 
победа ще си осигури 
участие във финал-
ния турнир на първен-
ството в Испания през 
септември. Фаворитът 

Украйна победи сло-
венките също с 3-0.

Втората ни ракета 
Мартина Гледачева раз-
громи Христина Маде-
ноглу с 6:0 6:0 в първия 
сингъл за 52 минути. 
След това Изабелла Ши-
никова спечели мача 
на първите ракети сре-
щу Панорая Цекура с 
6:1 7:5, след като спаси 
два сетбола във втория 
сет. В мача на двойки 
Мартина Гледачева и 
Александра Митровска 
също бяха безкомпро-
мисни за 6:0, 6:0 срещу 
Христина Маденоглу и 
Ники Косторицу за 46 
минути. 

Българска федерация 
по тенис организира 

турнира от европейско 
отборно първенство за 
девойки до 18 г. Чети-
рите отбора играят по 
системата „всеки срещу 
всеки”, като първите два 

в крайното класиране 
ще спечелят право на 
участие във финалния 
турнир от 25 до 27 сеп-
тември в Леида (Ис-
пания).

Стартираме с победа на Стартираме с победа на 
Европейското за девойкиЕвропейското за девойки

„Единственото, което изпитвам, е морално удовлетворение. За 
огромно съжаление има само един резултат от всичко, което се 
случи в ЦСКА в последните две години. Това е тоталната липса 
на клуба и пълното му унищожаване. Аз съм спокоен, че ще си 
получа парите. За мен е важно решението на съда да достигне 
до ушите на няколко фенове. Тогава те взеха страната на ръко-
водството, а не моята, нито на играчите, които си отидоха един 
по един от клуба“, коментира Барчовски, който е настоящият 
мениджър на мъжкия национален отбор.

Росен Барчовски осъди ЦСКА за 35 000 лв. Баскетболният 
треньор спечели съдебната битка осем месеца след като беше 
уволнен. 

Президентът на „червените“ Георгиос Стерянопулос се задъ-
лжава да плати сумата. Тя е от заплати на специалиста за сезон 
2007/2008, когато гръцкият бизнесмен влезе в управлението на 
„армейците“.

На Барчовски му предстои нова битка пред законовите инсти-
туции. Тя обаче ще бъде за неустойките по договора му за сезон 
2008/2009, който той така и не довърши.

Росен Барчовски ще даде месец време на Стерянопулос и на 
спортния директор на ЦСКА - Бранислав Прелевич, да се съобра-
зят с решението на съда. Не го ли сторят, той ще предприеме по-
сериозни действия, с които да ги принуди да му се издължат. 

За две години унищожиха клуба, 
твърди баскетболният спец

Двукратната олимпийска 
шампионка по спортна стрел-
ба Мария Гроздева е на път да 
сформира собствен клуб. Това 
потвърди съпругът й и неин 

личен треньор Валери Григоров. 
«До дни проблемът ще бъде ре-
шен, но предпочитам да го обя-
вим, когато всичко вече стане 
факт. След като Мария разкри 

пред медиите, че е оставе-
на без средства за подго-
товка от клуба ни «Нове», 
веднага започнаха да се 
обаждат приятели - мощ-
ни бизнесмени, които ни 
отправиха оферти. Ще 
изберем най-разумната», 
заяви Валери Григоров 
на пресконференция. 
Обстоятелството, което 
бави създаването на клу-
ба, е желанието на спор-
тистката с най-много 
олимпийски отличия за 
България, да бъде ло-
ялна към МВР и ОСК 

“Левски”, които никога не са я 
изоставяли.

„Васил Божков като собстве-
ник на „Нове“ никога не ни е 
поставял условия за класира-
не, докато някои от кандидат-
спонсорите се опитаха да обвъ-
ржат подпомагането с пред-
ставянето на Мария“, допълни 
Григоров. Той изтъкна още, че 
няма скандал с Българската 
федерация по спортна стрелба, 
макар че от предишното ръко-
водство спрели за 2 месеца сред-
ствата й за подготовка заради 
участието на спортистката във 
„ВИП Брадър-2“. „Единствено-
то, което изнесохме пред медии-
те, е, че тази година още не сме 
получили пари за подготовка, а 
на практика сезонът приключи“, 
допълни треньорът.

Мария Гроздева прави свой клуб

„Послания в бутилки на-
мират не само моряците и 
пътешествениците по далечни 
брегове. Понякога щастието ни 
спохожда и на най-неочаквани 
места, каквито са пещерите“, 
сподели Сашо Попов от пе-
щерен клуб „Приста“. Спелео-
лозите от русенския пещерен 
клуб към ТД «Приста» имаха 
сполуката да намерят писмо в 
бутилка отпреди 32 години - в 
далечната 1977 г. Това стана 
при изследване и картогра-
фиране на една от големите 
български пещери „Марина 
дупка“ край Трявна. Група-
та достигна до нови части, в 
които не е стъпвал човешки 
крак. Имената, които получиха 
тези места, са „Тревненското 

слънце“, „Бялата стая“ и др. 
Има и новооткрити галерии, 
които тепърва предстои да по-
лучат имена.

На една от най-далечните 
точки русенският екип открил 
затворена стъклена бутилка 
с лист хартия вътре. Изнена-
дата нараснала, когато върху 
листа се открил и текст: „...
Иван Христов, Румен Русанов 
и Ваньо Петров, картираха 
галерията на ден 15-и, месец Х, 
лето госп.1977... 

Писмото ще бъде обработено 
от специалисти и предадено в 
музея на ТД „Приста“. Той се 
намира в хижа „Приста“ и пази 
реликви, снимки и награди от 
101-вата годишна история на 
русенския туризъм.

Президентът 
Георги Първанов 

връчи орден „Стара 
планина“ - първа 

степен, на сумиста 
Калоян Махлянов 

(Котоошу) на 
церемония в 

Гербовата зала 
на „Дондуков“ 2 

за изключително 
големите му 

заслуги за 
развитието на 

българо-японските 
отношения. 
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ДА ПАДНЕШ ОТ СМЯХДА ПАДНЕШ ОТ СМЯХ

ГУБИВРЕМЕ

БАБА НЕТКА
Чатке, как си ма, какво 

праят децата?
БАБА ЧАТКА
Аа, не съм ги чула още 

днес. Сутринта само 
си проверих пощата, 
ама после имах работа. 
Трябваше да рефрешна 
кочината на прасето и 
да изхвърля рисайкъл 
бин-а. Цял ден сърфи-
рам по двора.  Ама 
надвечер ще си пусна 
скайпа и ще си чатна 
с моите.

БАБА НЕТКА
Ааа, добре ще напра-

виш. Аз пък днес цял 
ден стоя на компа. Тряб-
ваше да даунлоудна 
ябълките от градината 
на двора и да макси-
мизирам жилетката на 
дядото, че му е утесня-
ла. Ама намерих едно 
място в нета, дека дават 
голи юзъри. Червих се, 
червих се, ама три часа 
ги гледах!

БАБА ЧАТКА
Ауу, Нетке. Ми да ми 

пратиш линк у скай-
па, че да ги видя и аз. 
От момиче гол юзър 
не съм виждала! Дя-
дото вече за нищо не 
става. Съвсем му се е 
разхлопало флопито 
и Рамът не му стига. А 
да не говорим, че хард 
дискът му вече изобщо 
не е хард.

БАБА НЕТКА
Ее, стига и ти. И ние 

вече за нищо не ста-
ваме, Чаткеее. Даже 
и за спам не ставаме. 
Ако можех да се сейвна 
така, както бях преди 40 
години...

БАБА ЧАТКА
Ще ти копи пейстна 

една снимка, откакто 
бях на 25 години. Знаеш 
ли каква красавица бях? 
Без никакви бъгове! А 
тогава нямаше фото-
шоп! Сега вече и аз съм 
станала за рестартира-
не...Целият ми десктоп 
се е набръчкал!

БАБА НЕТКА
Ауу, Чатке, ние се за-

приказвахме, ама аз се 
сетих, че имам работа. 
Трябва да компилирам 
един боб на дядото, че 
пак ще ми пусне намръ-
щена емот икона. Ще 
ми услужиш ли с онази 
голямата лъжица, че 
моите всичките са зи-
пирани версии?

БАБА ЧАТКА
Нетке, не помниш ли, 

че ти я сенднах мина-
лата седмица? Я си виж 

хисторито.
БАБА НЕТКА
Не помня такова нещо 

бе, Чатке!
БАБА ЧАТКА
Как така не помниш? 

Ти ми се логна у нас 
миналата седмица и ми 
я рикуестна.

БАБА НЕТКА
Няма такова нещо!
БАБА ЧАТКА
Така ли! Ти лъжкиня ли 

ме наричаш! Какво си 
позволяваш! Ууу, да ти 
се скапе скайпа дано!

БАБА НЕТКА
Аа, така ли! Магаре-

то ти троянски кон да 
стане!

БАБА ЧАТКА
Уиндоуса да ти се 

бъгне и всички да ви-
дят какво криеш в Май 
Докюментс!

БАБА НЕТКА
Да качиш 30 гигабайта 

дано. Всичките на коре-
ма и бедрата дано!

БАБА ЧАТКА
Да ти се срути кочи-

ната и да ти форматира 
прасето!

БАБА НЕТКА
Котка да ти изяде 

мишката!
БАБА ЧАТКА
Да ти се скапе анти-

вируса и да ти влязат 
червеи в ябълките!

БАБА НЕТКА
Някоя невестулка да 

ти хакне кокошките!
БАБА ЧАТКА
Да ти се скапят драй-

верите на мотиката и 
с ръце да копаеш зе-
мята!

БАБА НЕТКА
Д я д о т о  т и  д а  с и 

ъпгрейдне хард диска 
и да си хване млада 
юзърка!

БАБА ЧАТКА
Лицето ти на пиксели 

да стане!
БАБА НЕТКА
Кучето ти на оптичен 

кабел да се обеси!
БАБА ЧАТКА
Сиди ром да ти влезе в 

къщата и да ти окрадне 
всички вещи!

БАБА НЕТКА
И компютъра ли?
БАБА ЧАТКА
И компютъра!
БАБА НЕТКА
Иии, пепел ти на ю ес 

би входа! Повече няма 
да правя с теб ни аудио, 
ни видео чат! Даже не 
искам да ти чувам ник-
нейма, да знаеш!

БАБА ЧАТКА
Ммм, дреме ми на 

дънната платка! Хакер-
ка с хакерка... 

Баба Чатка и баба 
Нетка в скайпа

Забавни мисли, за забавни хораЗабавни мисли, за забавни хора
1. Приятели са ти тези хора, които те използват по-малко от другите... 1. Приятели са ти тези хора, които те използват по-малко от другите... 
2. От всички пътечки, водещи към сърцето на жената, страданието е най-пряката. 2. От всички пътечки, водещи към сърцето на жената, страданието е най-пряката. 
3. Жената на моя приятел не е жена, но ако тя е прекалено красива, той не ми е приятел. 3. Жената на моя приятел не е жена, но ако тя е прекалено красива, той не ми е приятел. 
4. Колкото по-силно обичаш любимия човек, толкова е по-лесно да го намразиш. 4. Колкото по-силно обичаш любимия човек, толкова е по-лесно да го намразиш. 
5. Любовта, която получаваш, е равна на любовта, която даваш. 5. Любовта, която получаваш, е равна на любовта, която даваш. 
6. Да обичаш, когато те обичат, е човешко! Да мразиш, когато те обичат, е жестоко! 6. Да обичаш, когато те обичат, е човешко! Да мразиш, когато те обичат, е жестоко! 
Да обичаш, когато те мразят, е ВЕЛИКО! Да обичаш, когато те мразят, е ВЕЛИКО! 
7. В любовта е като на война - тежко и горко на победените. 7. В любовта е като на война - тежко и горко на победените. 
8. Любовта е най-популярната окупация. 8. Любовта е най-популярната окупация. 
9. Любовта е всичко, което имаме - единственият начин да си помогнем един на друг. Еврипид 9. Любовта е всичко, което имаме - единственият начин да си помогнем един на друг. Еврипид 
10. Човек не обича истински, ако не обича вечно. 10. Човек не обича истински, ако не обича вечно. 
11. Любовта е болест, която, като всяка друга болест, се лекува в леглото. 11. Любовта е болест, която, като всяка друга болест, се лекува в леглото. 
12. Годините не могат да ни предпазят от любовта, но любовта може да ни предпази от годините. 12. Годините не могат да ни предпазят от любовта, но любовта може да ни предпази от годините. 
13. Осем процента от женените мъже изневеряват в Америка. Останалите изневеряват в Европа. 13. Осем процента от женените мъже изневеряват в Америка. Останалите изневеряват в Европа. 
14. Успял мъж е този, който прави повече пари, отколкото жена му може да изхарчи. 14. Успял мъж е този, който прави повече пари, отколкото жена му може да изхарчи. 
Успяла жена е тази, която намери такъв мъж. Успяла жена е тази, която намери такъв мъж. 
15. Мъжете искат да са първата любов на жените, а жените искат да са последният романс на мъжете. 15. Мъжете искат да са първата любов на жените, а жените искат да са последният романс на мъжете. 
16. Постой час с хубаво момиче и ще ти се стори една минута… - Rainer Maria Rilke. 16. Постой час с хубаво момиче и ще ти се стори една минута… - Rainer Maria Rilke. 
17. Любовта е огън. Когато сърцето ти се стопля и когато къщата ти гори, не можеш да кажеш нищо. 17. Любовта е огън. Когато сърцето ти се стопля и когато къщата ти гори, не можеш да кажеш нищо. 
18. Когато сърцата се разделят, няма смисъл ръцете да остават една в друга. Наполеон 18. Когато сърцата се разделят, няма смисъл ръцете да остават една в друга. Наполеон 
19. Ключът към сърцето може да бъде само една мила дума или нежна целувка. 19. Ключът към сърцето може да бъде само една мила дума или нежна целувка. 
20. Срещу любов от пръв поглед помага само вторият. 20. Срещу любов от пръв поглед помага само вторият. 
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Важни телефонни номера и адреси

Из кандидатстудент-
ско съчинение

„По това време е има-
ло и жени воеводки, 
които са о бла дава ли 
по стотина-двеста яки 
мъже. Но това не било 
верният път за освобож-
дението на България...“

***
Из у ченическо кон-

тролно по биология
„Добрите бъгтерии се 

хранят с трупове, а ло-
шите причинят болести 
по хората.“

***
Из кандидатстудент-

ска работа
„ П ъ р в о т о  о к о л о с -

ветско пътуване било 
извършено от Магелан. 
За нещастие той бил 
убит на Филипините и 
екипажът се завърнал 
без него. Въпреки всич-
ко покойният запазил 
добър спомен за пъте-
шествието си.“

***
Десетокласник в час по 

философия 
Доброто, според Пла-

тон, е нещо мазно (блаж-
но), като закуските на 
лафката с тъпото изра-
жение на доволно преял 
тюлен, лениво препи-
чащ се под божествените 
лъчи на трансцедентал-
ността.

За деца от 5 до 105 години...
***

В час по физика
Моделът на Ръдърфорд 

(за строежа на атома) е 
ябълка, около която оби-
калят стафиди, а най-
отгоре има централна 
семка.

***
Ученик в средата на 

час по литература.
- За кой разказ гово-

рим?
Приятел до него:
- За „Бялата краста-

вица“.

***
Из съчинение
„Балканджи Йово е 

жестоко и ситно накъ-
лцан от злите турци...“

***
Из тема на ученик от 

11 клас
Ге р о и т е  н а  Е л и н -

Пелиновото село нами-
рали утеха, попийвайки 
си в кръчмата, побий-
вайки си жените и в дру-
ги сиромашки радости.

***
Из ученически анализ 

на „Хаджи Димитър“
„Вълците вият в по-

лето, но това за тях си е 
нормално.“

***
Из ученическа тема
„Бай Марко бил гене-

рален спонсор на Април-
ското въстание.“

ВИЦОВЕ, СПРАВОЧНИК

Жега е ...

***
В з авод з а  а лкохол 

умира щатният дегу-
статор и пускат обява, 
че търсят нов. Явява 
се алкохолик, окъсан, 
мърляв.. .  Директорът 
на завода се чуди как 
д а  г о  о т п р ат и .  П р а -

вят му тест. Дават му 
ч а ш а ,  т о й  о п и т в а  и 
казва: 

- Червено вино, му-
скат, тригодишно, севе-
рен склон, отлежало в 
метални цистерни. 

- Правилно. 
Друга чаша. 
-  Червено, каберне, 

осем години, югозападен 
склон, дъбови бъчви. 

- Правилно. 
Директорът се вижда 

в чудо и намигва на се-
кретарката си да напра-
ви нещо. Тя носи чаша 
с урина. Алкохоликът 
опитва: 

-  Б л о н д и н к а ,  2 6 -
годишна, бременна в 

третия месец. И ако не 
ме вземете на работа, ще 
кажа от кого! 

***
Старшината : 

- Защо минахте на чер-
вено? 

Пияният шофьор : 
- Защото от бялото по-

лучавам киселини. 



32
БГ БЕН 1 август 2009 г.

Брой 16 (171 ), Година VI

 

Читателска поща
“БГ БЕН”

ЗАБАВЕН БУТИК

Лили и Долф Лундгрен 
правят дует на Св. Влас

Студеното кафе
се оказа 

по-калорично 
от една вечеря

Лили Иванова ще бъде звездата на партито по повод 
20-годишния юбилей на компанията на строителните пред-
приемачи Динко и Йордан Диневи. Светският и бизнес елит 
се събира на 1 август на най-голямото яхтено пристанище у 
нас в Св. Влас за тежкарски купон в чест на «Диневи Груп». 
Рокаджиите от «Сигнал» ще разтресат сцената на «Марина 
Диневи» с едни от най-хитовите си парчета. Музикалната 
програма ще бъде обогатена и с класическа и народна 
музика. 

Холивудската легенда Долф Лундгрен е другата звезда, която 
ще грейне на партито. Както всяка година, актьорът ще бъде 
патрон и на 10-ата галавечер по смесени бойни изкуства, която 
е част от празника на Диневи. На 2 август в Амфитеатъра на Св. 
Влас гости и туристи ще станат свидетели на зрелищни боеве. 
Ден преди годишнината, на 31 юли, пак в Амфитеатъра Теди 
Москов ще завихри джемсешън със спектакъла си «Мармалад» 

и любимите си актьори Тончо Токмакчиев, 
Мая Новоселска, Валентин Танев и целия 
екип на постановката.

По традиция уникална заря и зрелищ-
ни пироефекти ще съпътстват пищното 
тържество. 20 мощни залпа под формата 
на огнени цветя ще визуализират го-
дишнината на компанията. Те ще бъдат 
изстреляни един след друг във вид на 
ветрило.

Специалистите от «Огнена хризантема» 
са подготвили истински пироспектакъл, 
като в рамките на 10 мин целият Не-
себърски залив ще бъде осветен от из-
ключително мощните и наситени ефекти, 
изстреляни от 400 м до 1 км височина.

Подслониха бебето Янчо Таков в БоянаПодслониха бебето Янчо Таков в Бояна
Янчо Таков-трети се пръкна 

на бял свят преди дни. Деси, 
хубавата дъщеря на тв во-
дещия по БНТ Димитър Цо-
нев, и синът на журналиста 
от славното минало Янчо 
Таков, който носи същото 
име, станаха горди родители 
на първороден син. А Митко 
Цонев и съпругата му Ма-

риана заедно с Янчо Таков-
старши са най-щастливите 
баба и дядовци. Актьорът 
Коста Цонев пък и бившата 
му съпруга, легендарната 
говорителка Анахид Тачева, 
са на седмото небе като пра-
дядо и прабаба. Мъникът се 
е родил в Правителствена 
болница. 

Менделсон, който сроди 
двата клана, звуча през април 
в много тесен семеен кръг. 

Тогава домът на влюбените 
беше на неутрална терито-
рия, но младоженците заяви-
ха, ще щом бебокът се роди, 
ще се преместят във вилата 
на свекъра в Бояна. В съсед-
ство е и ранчото на Димитър 

Цонев и Мариана. 
Янчо-младши е внук на по-

койния член на Политбюро 
Пеко Таков. С Деси се запо-
знават преди две години в 
столичното заведение «Блек 
Лейбъл». Щом разбра, че 
очакват наследник, той 
веднага поиска ръката й от 
Митко и Мариана. 

Студените кафета имат 
толкова калории, колкото 
цяла вечеря или един го-
лям хамбургер, предупре-
ждават от Организацията 
за борба срещу рака.

Комбинацията от захар, 
мляко и сметана, които 
се съдържат в студените 
напитки, известни като 
iced-coffees и всички ви-
дове фрапета, са едни от 
най-калоричните напитки, 
които обаче ни разхлаждат 

през лятото. Световната ор-
ганизация за борба срещу 
рака ни предупреждава, 
че повечето такива кафета 
съдържат над 200 калории, 
някои по 450, а има даже 
и такива с над 560 кало-
рии. Това се равнява на 
цяла порция спагети и чаша 
вино, един бургер, 4 яйца и 
две парчета пица, обяснява 
лекарят Алберто Кормилот, 
основател на аржентинския 
институт за здравословно 

хранене. Много често ние 
не си даваме сметка за про-
дуктите, които консумира-
ме, уточни още той.

Теди и Мая с джем сешън в Амфитеатъра на курорта

Нели Петкова засне прово-
кативна фотосесия за корица 
на списание АННА club. От 
години вокалистката на «Ку-
Ку бенд» ни радва не само с 
оригиналния си глас, но и с 
по-оскъдни дрешки в дуети със 
Слави. Сега обаче най-после се 
реши да покаже повече секса-
пил. В откровено интервю за 
изданието хубавицата от Кар-
лово разказва за любовта си към 
фолклора и работата си в едно 

от най-гледаните тв предавания. 
Тя споделя, че клюките по неин 
адрес изобщо не я притесняват и 
нещо повече - в момента сърцето 
й е свободно. 

Та ла нтлив ат а  дама на по-
следък събира овациите с хита 
си «Цветовете». Съвсем скоро 
почитателите на чаровницата 
от цялата страна ще могат да 
усетят чара й на живо, тъй като 
тя поема с бенда на национално 
турне от първи август.

Сърцето наСърцето на
Нели е свободное свободно

Ако не сте омъжена, но ви трябва 
съпруг, можете да си наемете. Само за 
определено време, разбира се. Аме-
риканската фирма «Rent a Husband» 
ще ви намери мъж, който ще прави 
всичко, което вашият не прави, и то 
само за 20 долара на час. 

Все пак трябва да знаете, че мъжът 
под наем не е идеален, а такъв едва 
ли съществува. Какво обаче той 

прави с усмивка? 
Мъжът под наем 
ще боядиса апарта-
мента ви, ще управи 
развалената нощна 
лампа, ще прибере куфарите, ще сме-
ни изгорелите бушони, ще премести 
някоя по-тежка мебел от една в друга 
стая.... и не само това. Всичко ще пра-
ви без коментари и с усмивка.

Съпруг под наем


